
Αρ. Φυλλ. 1581 | Τιμή: 1, 00 €ΕΤΟΣ 32ο Δευτέρα 12 Φεβρουαρίου 2024

ΑΝΑΛΥΤΗΣ

Λευτέρης Αυγενάκης: 

Η κυβέρνηση έχει αναλάβει πρωτοβουλίες, όχι μόνο σε εθνικό 
αλλά και σε ευρωπαϊκό επίπεδο με στόχο την επίλυση των προ-
βλημάτων που αντιμετωπίζουν οι αγρότες και φυσικά όχι μόνον 
εκείνων που δημιούργησε η κλιματική και ενεργειακή κρίση 
αλλά και η εφαρμογή της νέας ΚΑΠ

Δεν είστε 
μόνοι
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Δήμος Καβάλας
Εκπτωση 40% στα Δημοτικά Τέλη για τους 
Τριτέκνους

Προχωρά η μετεγκατάσταση της 
1ης ΤΑΞΑΣ στην Χρυσούπολη;

Θετική η Fraport για 
εταιρίες low cost στο 
Αεροδρόμιο της Καβάλας 
– Συνάντηση Μ. Δέμπα με 
στελέχη στην Αθήνα

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΤΗΣ Λ. 
ΜΕΝΔΩΝΗ ΓΙΑ ΤΟ ΣΠΙΤΙ 
ΤΟΥ Β. ΒΑΣΙΛΙΚΟΥ ΣΤΗ 
ΘΑΣΟ ΖΗΤΑ Η ΘΑΣΙΑΚΗ 
ΕΝΩΣΗ ΚΑΒΑΛΑΣ
Ώστε να περάσει στα χέρια του ελλη-
νικού δημοσίου και να στεγαστεί εκεί 
το Ιστορικό και Λαογραφικό Μουσείο 
Θάσου

Θόδωρος Μουριάδης

Αν δεν έρθει η Αρχαιολογία 
μέχρι τη Δευτέρα, συνεχίζω το 
έργο στον Άγιο Νικόλαο και ας 
με καθαιρέσουν
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ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΚΑΒΑΛΑΣ
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ΑΝΑΛΥΤΗΣ
ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΑ 
ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ 

 ΤΗΣ ΚΑΒΑΛΑΣ
Τηλ. 2510 231 033 
Fax: 2510 230 377  

e-mail: info@enachannel.gr

ΕΔΡΑ ΑΜ. ΕΡ. ΣΤΑΥΡΟΥ 53 ΚΑΒΑΛΑ

ΙΔΙΟΚΤΗΣΙΑ 
Ε. ΧΑΤΖΗΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ & ΣΙΑ Ο. Ε. 

ΝΟΜΙΜΟΣ ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΣ
ΚΕΛΑΙΔΗ ΜΑΡΙΑ

 

ΕΚΔΟΤΗΣ
Μαρία Κελαϊδή

Δ/ΝΤΗΣ ΣΥΝΤΑΞΗΣ 
Απόστολος Ατζεμιδάκης 

 
ΓΡΑΦΟΥΝ

Απόστολος Ατζεμιδάκης, Τζούλια 
Βασιλείου, Γιαννης Χ’εμμανουήλ, 

Κώστας Παπακοσμάς,  Παναγιώτης 
Πυλιώτης, Γιάννης Γεωργαλής, 

Βασιλική Βασιλειάδου

ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ
Ιδιωτών                       60€ + ΦΠΑ
Ε.Π.Ε. & Α.Ε. - Τράπεζες      90€ + ΦΠΑ
Σωματείων- Συλλόγων      150€ + ΦΠΑ
Ενώσεων & Οργανισμών  5 00€ + ΦΠΑ
Δήμων-Κοινοτήτων          1200€ + ΦΠΑ

info@enachannel.gr2 ΑΝΑΛΥΤΗΣΑΠΟΨΗ

Η ΑΠΟΨΗ

Η εφημερίδα
“ΑΝΑΛΥΤΗΣ”

δικαιούται
δημοσιεύσεις του 

Δημοσίου

Με την υπ’ αρ. 
13289/2015 ΦΕΚ Β 
1716 – 17.08.2015   

απόφαση του 
Υπουργού

Επικρατείας,
η εφημερίδα
“ΑΝΑΛΥΤΗΣ”

περιλαμβάνεται 
στην λίστα των 
εβδομαδιαίων
νομαρχιακών

εφημερίδων που 
έχουν την

δυνατότητα
καταχώρησης

δημοσιεύσεων του
δημοσίου.
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Η Ερυθρά Θάλασσα και η οικονομία

γράφει 
 Παναγιώτης Ε. Πετράκης*
*Ομότιμος καθηγητής στο 
Εθνικό Καποδιστριακό Πα-
νεπιστήμιο Αθηνών

Η γεωγραφία δημιουργεί 
τις δικές της εκκρεμότητες, 
όπως πάντοτε έκανε από 
την εποχή του Μεγάλου 
Αλεξάνδρου. Γνωρίζουμε, 
λοιπόν, όλοι ότι εάν για 
οποιονδήποτε λόγο η έντα-
ση της Μέσης Ανατολής 
μεταφερθεί στα Στενά του 
Ορμούζ, τότε θα αρχίσουν 
τα πραγματικά προβλήματα 
της παγκόσμιας οικονομίας, 
αφού αυτό προϋποθέτει ότι 
θα εμπλακούν στη διένε-
ξη η Σαουδική Αραβία, τα 
Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, 
το Κατάρ κ.λπ. και βεβαίως 
το Ιράν.

Αυτός, όμως, ο κίνδυνος 
δεν φαίνεται κοντά μας, 

παρόλο που οι πέντε θάνα-
τοι στρατιωτικού προσωπι-
κού των ΗΠΑ είναι πλέον 
σημαντικό γεγονός στη 
διεθνή σκηνή. Μάλιστα, οι 
τρεις τελευταίοι στην Ιορ-
δανία είναι αναπάντητοι 
από τις ΗΠΑ (μέχρι που 
γραφόταν το παρόν), γε-
γονός που μας δημιουργεί 
αρκετή ανησυχία.

Η ένταση, όμως, έχει με-
ταφερθεί δυτικότερα, στην 
Ερυθρά Θάλασσα, που 
συνδέεται με το Σουέζ και 
εμπλέκει κυρίως τους Χού-
θι, τη Σαουδική Αραβία, 
την Αίγυπτο μέχρι και την 
ταραγμένη παλαιστινιακή 
περιοχή και το Ισραήλ. Του-
λάχιστον 25 περιστατικά 
επιθέσεων σε διερχόμενα 
πλοία έχουν καταγραφεί 
μέχρι στιγμής, δημιουργώ-
ντας πλέον αρκετές πιέσεις 
στο διεθνές εμπόριο με ιδι-
αίτερη αναφορά στη νοτιο-
ανατολική Μεσόγειο, στην 
οποία βρισκόμαστε (πάλι) 
στο επίκεντρο. Ουσιαστικά 
πρόκειται για έναν proxy 
πόλεμο όπου οι επισπεύ-
δουσες επιθετικές δυνάμεις 
(ομάδες ή επιρροές) βρί-
σκονται στο Ιράν, στο Ιράκ 
στη Συρία και στην Υεμένη. 
Η άλλη μεριά του μετώπου 
περιλαμβάνει κατά βάση 

τις ΗΠΑ και τη Βρετανία 
και τις περισσότερες χώρες 
της περιοχής με διάφορους 
βαθμούς εμπλοκής, συμπε-
ριλαμβανομένης της Ελλά-
δος.

Μέχρι στιγμής, οι γεω-
στρατηγικές και οικονομι-
κές επιπτώσεις της συγκε-
κριμένης αναταραχής της 
Μέσης Ανατολής δεν είναι 
ιδιαίτερα έντονες, με δε-
δομένη την περιορισμένη 
επιχειρησιακή δυνατότητα 
των Χούθι. Θα μείνει, όμως, 
έτσι; Το 30% του παγκό-
σμιου εμπορίου που διακι-
νείται μέσω των κοντέινερς 
πραγματοποιείται μέσω της 
Ερυθράς Θάλασσας και 
βεβαίως ένα πολύ μεγά-
λο μέρος των μεταφορών 
πετρελαίου και φυσικού 
αερίου - συνολικά το 15% 
του παγκόσμιου εμπορίου. 
Υπό κανονικές συνθήκες, η 
διασύνδεση της Ανατολής 
με την Ευρώπη απαιτού-
σε 25 με 30 ημέρες και με 
την Ανατολική Ακτή των 
ΗΠΑ 35 ημέρες. Τώρα, ο 
περίπλους του Ακρωτηρί-
ου της Καλής Ελπίδας έχει 
προσθέσει από 10 έως 14 
ημέρες, αναλόγως εάν ο 
προορισμός είναι η Ευ-
ρώπη ή η Ανατολική Ακτή. 
Οι αλλαγές στους πλους 

άρχισαν να σημειώνονται 
μετά τα μέσα Δεκεμβρίου, 
άρα ακόμα το όλο φαινό-
μενο βρίσκεται σε εξέλιξη. 
Απόδειξη ότι οι αυξήσεις 
στα μεταφορικά (Freights 
Baltic Index) άρχισαν να γί-
νονται αισθητές τον Ιανου-
άριο του 2024. Το κύριο 
υποκείμενο των αυξήσεων 
αυτών είναι οι μεταφορές 
από την Κίνα στη Μεσόγειο 
και στην Ευρώπη. Ευτυχώς, 
η ύπαρξη πλεονάζοντος 
μεταφορικού δυναμικού 
στις μεγάλες μεταφορικές 
εταιρείες έχει μέχρι στιγμής 
τώρα αποτρέψει μεγαλύ-
τερες αυξήσεις που φαί-
νονται να κινούνται, μέχρι 
στιγμής στο 1/5 των αυξή-
σεων που παρατηρήθηκαν 
επί πανδημίας (2021). Τότε, 
δεν υπήρχε μόνο το θέμα 
των αναταραχών στις με-
ταφορικές γραμμές, αλλά 
και η αναταραχή στον εφο-
διασμό των μεταφορικών 
γραμμών με προϊόντα, άρα 
το θέμα ήταν πολύ μεγαλύ-
τερο.

Ουσιαστικά, το πρόβλημα 
που δημιουργεί η Μέση 
Ανατολή μπορεί να ακο-
λουθήσει τρία κανάλια 
επηρεασμού της παγκό-
σμιας οικονομίας, που όλα 
έχουν ένα πιθανό αρνητικό 

πρόσημό: Πρώτα απ’ όλα 
είναι βεβαίως η διατήρηση 
της περιφερειακής έντα-
σης στην περιοχή, γεγονός 
που προκαλεί αύξηση της 
αβεβαιότητας και μείωση 
της ανάπτυξης στην περι-
οχή (κυρίως) και βεβαίως 
υψηλότερα ενεργειακά κό-
στη. Βεβαίως, τα τελευταία 
σημειώνουν μία μικρή αύ-
ξηση, αλλά δεν γνωρίζου-
με ακόμα αν την προκαλεί 
περισσότερο ο χειμώνας 
στο δυτικό ημισφαίριο ή 
αν οφείλεται (και σε ποιο 
βαθμό) στα προβλήματα 
της Ερυθράς Θάλασσας. 
Αντίστροφη επίδραση στις 
πιέσεις αύξησης των τιμών 
έχει η μείωση της προσ-
δοκώμενης ανάπτυξης της 
Κίνας για το 2024, που 
συντελεί στη μείωση της 
αξίας των προθεσμιακών 
συμβολαίων των ενεργει-
ακών τιμών. Η πιθανότητα, 
πάντως, η κρίση στην Ερυ-
θρά Θάλασσα να γίνει αντι-
κείμενο κερδοσκοπίας από 
την εγχώρια προσφορά εί-
ναι υπαρκτή.

Είναι βέβαιο, όμως, ότι έχει 
ενεργοποιηθεί το δεύτερο 
κανάλι επηρεασμού της πα-
γκόσμιας οικονομίας που 
είναι οι διαταραχές στις 
γραμμές εφοδιασμού μέσω 

της καθυστέρησης στις 
αφίξεις (ιδιαίτερη προσο-
χή στο λιμάνι του Πειραιά), 
στην αύξηση του κόστους 
μεταφοράς και στη διατα-
ραχή του εφοδιασμού των 
δυτικών εργοστασίων.

Τέλος, το τρίτο κανάλι εί-
ναι του πληθωριστικού κιν-
δύνου και των συνεπειών 
του. Στην πραγματικότητα 
η πιθανότητα να αυξη-
θούν οι πληθωριστικές πι-
έσεις θα εντοπιστούν από 
τον Φεβρουάριο και μετά. 
Ετσι, οι κεντρικές τράπεζες 
έχουν λιγότερους λόγους 
να μειώσουν τα επιτόκια, 
αφού μία παρόμοια κίνηση 
εμποδίζεται να μετατραπεί 
ευθέως σε ενίσχυση της οι-
κονομικής δραστηριότητας. 
Ετσι, όμως, αυξάνεται η πι-
θανότητα να ληφθούν λαν-
θασμένες αποφάσεις νομι-
σματικής κυρίως πολιτικής 
με ευρύτερες επιπτώσεις, 
αφού η διατήρηση των 
υψηλών επιτοκίων διατηρεί 
το αυξημένο χρηματοοικο-
νομικό βάρος επιχειρήσεων 
και πολιτών. Οι οικονομίες 
πάνε αρκετά καλύτερα του 
αναμενόμενου και είναι 
κρίσιμο να μη γίνουν λάθη 
πολιτικής τώρα.

www.real.gr/

Aναπάντεχο «δώρο»

γράφει 
η ΚΑΤΙΑ ΜΑΚΡΗ*

Μια δήλωση της Αμερικανί-
δας υπηρεσιακής αναπλη-
ρώτριας υπουργού Εξω-
τερικών Βικτόρια Νούλαντ 
ήταν αρκετή για να ανάψει 
φωτιές στην Αθήνα. Αν λυ-
θεί το θέμα των S-400, «οι 
ΗΠΑ θα ήταν ευτυχείς να 
καλωσορίσουν την Τουρ-
κία πίσω στην οικογένεια 
των F-35», είπε. Οι ερμη-
νείες έδωσαν και πήραν. 
«Οι Aμερικανοί κλείνουν 
το μάτι στην Τουρκία για 
τα F-35» ήταν η «ψύχραι-
μη» προσέγγιση. «Ανοιχτό 
το ενδεχόμενο να πουλή-
σουν οι ΗΠΑ F-35 και στην 
Τουρκία» έγραψαν οι πιο 
παρορμητικοί, εκφράζο-
ντας την ανησυχία τους ότι 
ο Ερντογάν κάνει ό,τι θέλει 
τους Αμερικανούς.

Η αναστάτωση ήταν μάλ-
λον υπερβολική. Γιατί η 
Νούλαντ επανέλαβε στην 
Αγκυρα την πάγια αμερι-
κανική θέση. Δύο ημέρες 
αργότερα, ο εκπρόσωπος 
του Συμβουλίου Εθνικής 
Ασφαλείας του Λευκού Οί-

κου Τζον Κίρμπι δήλωσε 
ότι οι ΗΠΑ συνεχίζουν να 
έχουν προβλήματα με την 
πώληση μαχητικών αερο-
σκαφών F-35 στην Τουρκία 
λόγω των S-400. Οι Τούρ-
κοι το έχουν εμπεδώσει 
πια. Από το 2019 ακούν το 
ίδιο από τα πλέον επίσημα 
χείλη. Τους το είπαν και σε 
τρεις συναντήσεις που έγι-
ναν για να διευθετηθούν 
οι εκκρεμότητες μετά την 
έξωση της Τουρκίας από 
το πρόγραμμα των F-35, η 
τελευταία μόλις τον Οκτώ-
βριο του 2023.

Η πραγματικότητα είναι 
πως οι Τούρκοι διάβασαν 
λάθος τα δεδομένα από την 
αρχή. Και δεν περίμεναν ότι 
θα τους πέταγε έξω από το 
πρόγραμμα το αμερικανι-
κό Πεντάγωνο, ο έως τότε 
καλύτερός τους σύμμαχος 
στην Ουάσιγκτον. Ομως, οι 
στρατηγοί γίνονται ιδιαίτε-
ρα ευαίσθητοι όταν διακυ-
βεύονται κρατικά μυστικά 
και το αμερικανικό τεχνολο-
γικό προβάδισμα. Η αμερι-
κανική υπεραντίδραση στις 
περιπτώσεις που κάποιο 
F-35 χάθηκε στη θάλασσα 
(και θεωρητικά μπορούσε 
να πέσει στα χέρια των Ρώ-
σων ή των Κινέζων) αρκεί 
για να το επιβεβαιώσει. Από 
το 2015 που ξεκίνησαν να 
πετούν τα F-35, τρία έχουν 
συντριβεί στο νερό: ένα 
της ιαπωνικής αεροπορίας 
στον Ειρηνικό, ένα της RAF 
στη Μεσόγειο και ένα F-35 
της αεροπορίας του ναυ-

τικού (USN) στη Θάλασσα 
της Νότιας Κίνας. Οι ΗΠΑ 
οργάνωσαν πανάκριβες 
έρευνες για να ανακτήσουν 
και τα τρία αεροσκάφη ή 
έστω τα συντρίμμια τους. 
Αυτό που έπεσε στη Θά-
λασσα της Νότιας Κίνας το 
ανέσυραν στις 2 Μαρτίου 
του 2022 από βάθος 3.780 
μέτρων.

Κάπως έτσι το Πεντάγωνο 
έγινε η κινητήρια δύναμη 
(χωρίς να παραβλέπει κα-
νείς τον ρόλο της ομογένει-
ας και του Κογκρέσου) για 
την εκδίωξη της Τουρκίας 
από το πρόγραμμα των 
F-35, όταν εκείνη αποφά-
σισε να εγκαταστήσει στο 
έδαφός της τους ρωσικούς 
αντιαεροπορικούς πυραύ-
λους S-400. Οι Αμερικα-
νοί θεωρούσαν πως, μέσω 
της κοινής χρήσης των 
δύο συστημάτων, οι Ρώσοι 
θα μπορούσαν να «διαβά-
σουν» τα μυστικά του ιπτά-
μενου υπερόπλου τους.

H απόφαση εκείνη, στις 
19 Ιουλίου του 2019, δεν 
είχε προηγούμενο. Η Τουρ-
κία ήταν χώρα-μέλος του 
ΝΑΤΟ. Μαζί με άλλες έξι 
νατοϊκές χώρες, είχε συνυ-
πογράψει το ιδρυτικό μνη-
μόνιο για το πρόγραμμα 
των F-35, στις 11 Ιουλίου 
του 2002. Η γειτονική χώρα 
είχε ήδη συμβάλει με πάνω 
από 1,25 δισ. δολάρια στην 
εξέλιξη του μαχητικού και 
η αμυντική βιομηχανία της 
είχε αναλάβει τη συμπα-

ραγωγή ορισμένων τμη-
μάτων του. Ηδη το 2018, 
η Τουρκία είχε παραλάβει 
επίσημα (επί αμερικανικού 
εδάφους) το πρώτο από τα 
100 αεροσκάφη που είχε 
παραγγείλει. Δύο ντουζίνες 
Τούρκοι πιλότοι είχαν ήδη 
εκπαιδευτεί ή εκπαιδεύο-
νταν στα F-35 στις ΗΠΑ.

Ο Ερντογάν άφρισε, χωρίς 
αποτέλεσμα. Τα έξι τουρ-
κικά F-35 έμειναν στην 
αμερικανική αεροπορία. Οι 
Τούρκοι πιλότοι τα μάζε-
ψαν και έφυγαν. Ο Τούρκος 
υπουργός Αμυνας Χουλου-
σί Ακάρ παραδέχθηκε τότε 
πως μόνο από την ακύρωση 
της συμμετοχής της στη συ-
μπαραγωγή η Τουρκία έχα-
νε 11 δισ. δολάρια. Ούτε 
καν τα έξοδα συμμετοχής 
τους στο πρόγραμμα δεν 
μπόρεσαν να πάρουν πίσω 
οι Τούρκοι. Το κερασάκι 
στην τούρτα ήταν ότι το αε-
ροπλανοφόρο «Anadolu», 
που με τυμπανοκρουσίες 
παρέλαβε πέρυσι το τουρ-
κικό ναυτικό, έμεινε χωρίς 
αεροπλάνα και επιχειρεί 
πλέον ως πλατφόρμα για 
drones.

Ο Ερντογάν έπαιξε και 
έχασε σε πολλά επίπε-
δα. Ξεκίνησε το παζάρι με 
τους S-400 για να εκβιά-
σει τους Αμερικανούς να 
του δώσουν αντιαεροπο-
ρικά συστήματα Patriot 
χωρίς όρους και προϋπο-
θέσεις. Κατέληξε έξω από 
το τουρκικό εξοπλιστικό 

πρόγραμμα του αιώνα να 
παζαρεύει για την (αυτονό-
ητη για κράτος-μέλος του 
ΝΑΤΟ) αναβάθμιση των 
μαχητικών F-16. H τουρ-
κική αεροπορία, που είχε 
την υπεροπλία σε αριθμη-
τικό επίπεδο πάνω από το 
Αιγαίο, την έχασε μετά την 
ελληνική αγορά των Rafale 
και δεν θα την ανακτήσει 
για πολλά χρόνια, αφού τα 
ελληνικά F-35 θα αρχίσουν 
να παραδίδονται το 2028. 
Για να αλλάξει τα δεδομέ-
να, θα πρέπει ο Ερντογάν 
να ξεφορτωθεί τάχιστα 
τους S-400 και να επανα-
διαπραγματευτεί την επα-
νένταξη της Τουρκίας στο 

πρόγραμμα..

www.real.gr

διαβάστε περισσότερα
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Εργαζόμενοι του δήμου Καβάλας διαμαρτύρονται 
για καθυστέρηση των πληρωμών τους

Διαμαρτυρία των υπαλλή-
λων των ΟΤΑ πραγματο-
ποιήθηκε κατά την διάρκεια 
της συνεδρίασης του δημο-
τικού συμβουλίου Καβάλας 
για το γεγονός πως εντοπί-
ζονται καθυστερήσεις στις 
μηνιαίες πληρωμές με την 
υπάρχουσα καθυστέρηση 
να ξεπερνά τον ενάμιση 
μήνα!

Ο προϋπολογισμός δεν έχει 
ψηφιστεί ακόμα και η αγω-
νία των υπαλλήλων μεγα-
λώνει καθώς οι υπάλληλοι 
παραμένουν απλήρωτοι για 
αρκετό καιρό.

Από την πλευρά του, ο δή-
μαρχος Καβάλας, τόνισε 
πως το θέμα των πληρω-
μών θα λυθεί το επόμενο 
χρονικό διάστημα με έκτα-
κτο δημοτικό συμβούλιο 
ώστε να γίνουν πληρωμές 
μέχρι και τις 27 Φεβρουα-
ρίου.

Από την πλευρά του ο κ. 
Ποτόλιας αναφέρθηκε στις 
ελαστικές μορφές εργασί-
ας καταλογίζοντας πως ο 
Δήμος είναι υπεύθυνος για 
την κατάσταση αυτή.

Τα προβλήματα της καθημερινότητας που απασχολούν 
τα χωριά του Δ. Καβάλας
Αρκετά παράπονα αλλά και 
προβλήματα υπάρχουν απο 
τους κατοίκους των δημο-
τικών ενοτήτων του Δήμου 
Καβάλας με τα περισσότε-
ρα εξ αυτών σύμφωνα με 
τους προέδρους να έχουν 
μπεί σε μια σειρά.
Κάποια απο αυτα τα πρό-
βλήματα τόσο στην Δη-
μοτική Ενότητα του Αμυ-
γδαλεώνα όσο και στην 
Δημοτική Ενότητα των 
Φιλίππων έχουν να κά-
νουν με προβλήματα της 
καθημερινότητας, όπως 
είναι οι ασφαλτοστρώσεις, 
η καθαριότητα αλλά και η 

προετοιμασία για την νέα 
αντιπυρική περιόδο. Στον 
Αμυγδαλέωνα μάλιστα το 
θέμα της καθαριότητας 
φαίνεται πως βρήκε λύση 
καθώς βρέθηκε υπάλληλος 
ενώ όλα τα άλλα προβλή-
ματα παραμένουν άλυτα.

Ενα άλλο εξίσου σημαντικό 
πρόβλημα τις τελευταιές 
ημέρες είναι η αύξηση των 
δημοτικών τελών το οποίο 
είναι ενα πολύ μεγάλο οι-
κονομικό πλήγμα για τα 
χωριά τους Δήμου Καβά-
λας.

Τελετή παράδοσης – ανάληψης των καθηκόντων 
του Αστυνομικού Διευθυντή Καβάλας
Την Τετάρτη 7-2-2024 
στο Αστυνομικό Μέγαρο 
Καβάλας, πραγματοποι-
ήθηκε η τελετή παρά-
δοσης – ανάληψης των 
καθηκόντων του Αστυ-
νομικού Διευθυντή Κα-
βάλας.

Ο νέος γενικός Περιφερει-
ακός Αστυνομικός Διευθυ-
ντής Ανατολικής Μακεδο-
νίας και Θράκης, Ιωάννης 
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ στο πλαίσιο 
της τελετής παρέδωσε τα 
καθήκοντα του στον νέο 

Αστυνομικό Διευθυντή Κα-
βάλας Κώστα Σιμούδη.

Το παρών στην τελετή έδω-
σαν αρκετοί τοπικοί φορείς 
αλλά και ο Μητροπολίτης 
Φιλίππων Νεαπόλεως και 
Θάσου Στέφανος.
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Δήμος Παγγαίου 
Στηρίζουμε τα δίκαια αιτήματα των αγροτών
Το Δημοτικό Συμβούλιο 
καλεί την Κυβέρνηση να 
λάβει όλα τα αναγκαία 
μέτρα για τη στήριξη 
των αγροτών-Αναλυτι-
κά το ψήφισμα συμπα-
ράστασης στους αγρότες

Τη στήριξή του στον αγώνα 
των αγροτών εκφράζει ο 
Δήμος Παγγαίου, δια μέ-
σου ψηφίσματος το οποίο 
υπέγραψε σύσσωμο το 
Δημοτικό Συμβούλιο, ενώ 
παράλληλα καλεί την Κυ-
βέρνηση να ικανοποίησει 
τα αιτημάτά τους.

Η ανακοίνωση και το 
ψήφισμα του Δήμου 
Παγγαίου

Το Δημοτικό Συμβούλιο του 
Δήμου Παγγαίου, κατανο-
ώντας τις αντίξοες συνθή-
κες που βιώνει ο αγροτικός 
κόσμος, τόσο εντός όσο και 
εκτός χώρας, υποστηρίζο-
ντας παράλληλα τα δίκαια 
αιτήματά του, αποφάσισε 

μετά από διαλογική συζή-
τηση και ανταλλαγή από-
ψεων την έκδοση του πα-
ρακάτω ψηφίσματος.

Καλούμε την κυβέρνηση 
να λάβει όλα τα αναγκαία 
μέτρα που θα συμβάλουν 
στη βελτίωση των υφιστά-
μενων συνθηκών.

Το ψήφισμα

Σε μια εποχή που ο αγρο-
τικός κόσμος πανελλαδικά 
και πανευρωπαϊκά βρίσκε-
ται σε δυσμενή θέση, όπου 
η ραγδαία αύξηση του 
κόστους παραγωγής από 
την μια (ενέργεια, εφόδια, 
πετρέλαιο, εργατικό δυνα-
μικό), η κλιματική αλλαγή 
με τα συνεχόμενα έντονα 
καιρικά φαινόμενα, η τερά-
στια μείωση των ενισχύσε-
ων αλλά και η παγιοποίηση 
των τιμών σε χαμηλά επί-
πεδα από την άλλη, θέτουν 
σοβαρά το ζήτημα της επι-
βίωσης και της παραμονής 
των αγροτών στους τόπους 

εργασίας τους.

Το Δημοτικό Συμβούλιο 
του Δήμου Παγγαίου σύσ-
σωμο συμπαραστέκεται 
στον αγώνα των αγροτών 
μας και στηρίζει τα δίκαια 
αιτήματά τους, καθώς αγω-
νίζονται καθημερινά και 
προσπαθούν να κρατήσουν 

ζωντανή τη γεωργοκτη-
νοτροφική παραγωγή του 
Δήμου μας και κατ’ επέκτα-
ση τον κοινωνικό ιστό της 
υπαίθρου.

Η οικονομική, αλλά και η 
δημογραφική συρρίκνωση 
των χωριών του Δήμου 
μας σε καμία περίπτωση δε 

θα πρέπει να συνεχιστεί και 
κατά συνέπεια στηρίζουμε 
τον συγκεκριμένο αγώνα.

Καλούμε την κυβέρνηση να 
λάβει όλα τα αναγκαία μέ-
τρα που θα συμβάλουν στη 
βελτίωση των τιμών όλων 
των αγροτικών προϊόντων, 
να εργαστεί για τη μείωση 

του κόστους παραγωγής, 
την άμεση καταβολή των 
αποζημιώσεων και την ενί-
σχυση του αγροτικού ει-
σοδήματος, ώστε να είναι 
βιώσιμο, δίνοντάς τους τη 
δυνατότητα να συνεχίσουν 
να καλλιεργούν τη γη τους.

www.kavalapost.gr

Κοινή συμμετοχή των Δήμων Παγγαίου, Καβάλας και Νέστου 
σε διεθνείς εκθέσεις τουρισμού

Από τον δήμο Παγγαίου εκ-
δόθηκε το ακόλουθο δελ-
τίο τύπου:

Θα θέλαμε να σας ενημε-
ρώσουμε για την από κοι-
νού συμμετοχή των Δήμων 
Παγγαίου, Καβάλας και 
Νέστου στις διεθνείς εκ-
θέσεις τουρισμού της Ρου-
μανίας, (Βουκουρέστι, 15-
18 Φεβρουαρίου) και της 
Βουλγαρίας (Σόφια, 13-15 
Μαρτίου).

Μία σκέψη που τελικά 
υλοποιήθηκε κατόπιν πρω-
τοβουλίας του Δημάρχου 
Παγγαίου, κ. Φίλιππου 

Αναστασιάδη και της Αντι-
δημάρχου Τουριστικής 
Ανάπτυξης και Προβολής 
Δήμου Παγγαίου, κ. Όλγας 
Αμπατζιά και της σύμφω-
νης γνώμης των Δήμων 
Καβάλας και Νέστου.

Σκοπός της εν λόγω ομαδι-
κής παρουσίας είναι η του-
ριστική ανάδειξη της ευρύ-
τερης περιοχής, η στήριξη 
των τοπικών επιχειρήσεων, 
τονίζοντας παράλληλα την 
αξία της συνεργασία των 
Ο.Τ.Α.

Από:
Εφημερίδα ΕΝΗΜΕΡΟΣ

Ελευθερούπολη 
Βανδαλισμός σε Παιδική χαρά
Αγνωστοι προκάλεσαν 
εκτεταμένες φθορές σε 
παιδική χαρά στην Ελευ-
θερούπολη καταστρέφο-
ντάς την.

Πρόκειται για πράξεις βαν-
δαλισμού και ασυνειδησί-
ας, για τα μικρά παιδιά που 
διασκεδάζουν στα παιχνί-
δια της παιδικής χαράς. Ο 
σεβασμός και η προστασία 
του κοινόχρηστου χώρου 
είναι ζήτημα όλων μας και 
επιβάλλεται να διαφυλά-
ξουμε ό,τι με μεγάλη προ-
σπάθεια και κόστος έχει δη-
μιουργηθεί, συντηρείται με 
χρήματα των δημοτών και 
αποτελεί περιουσία όλων.

Σε ανάρτηση του στα 
Social Media ο Δήμαρ-

χος Παγγαίου, αναφέρει 
τα εξής:

Τι μπορώ να γράψω τώρα 
και πως να περιγράψω την 
αγανάκτηση μου ….. Βαν-
δαλισμός Παιδικής χαράς 
στην Ελευθερούπολη. Ας 
μην ξεχνούμε , ότι η τοπο-
θέτηση καμερών απαγο-
ρεύεται.
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Ομόφωνo “OXI”  
Απο το Περιφερειακό Συμβούλιο για το φωτοβολταϊκό 
της Λεκάνης

Η συνεδρίαση του Περι-
φερειακού Συμβουλίου 
ΑΜΘ διήρκεσε περίπου 
6 ώρες το απόγευμα της 
Τετάρτης. Το κύριο θέμα 
συζήτησης ήταν το προ-
τεινόμενο φωτοβολταϊ-
κό πάρκο στη Λεκάνη.

Οι εκπρόσωποι της Συ-

ντονιστικής Επιτροπής και 
αρκετοί άλλοι αντίθετοι 
παρουσίασαν την αντίθετη 
άποψή τους, οδηγώντας 
το συμβούλιο σε ομόφωνη 
αρνητική γνωμοδότηση.

Επιπλέον, ο κ. Χάρης Σεϊ-
τανίδης πρότεινε την επι-
κοινωνία με τον αρμόδιο 

υπουργό για το θέμα, προ-
κειμένου να ληφθεί υπόψη 
σοβαρά η αρνητική γνώμη 
του Περιφερειακού Συμ-
βουλίου. Τελικά, η Περιφέ-
ρεια ΑΜΘ αποφάσισε να 
κάνει ό,τι είναι δυνατόν για 
να μην υλοποιηθεί η πρό-
ταση για το φωτοβολταϊκό 
πάρκο.

Επιπλέον, αποσύρθηκαν 
από την ημερήσια διάταξη 
προτάσεις για άλλα φωτο-
βολταϊκά έργα στη Θράκη, 
ενώ οι προτάσεις αυτές θα 
επανεξεταστούν μετά από 
διαβούλευση με την τοπική 
κοινωνία.

Προχωρά η μετεγκατάσταση της 1ης ΤΑΞΑΣ στην Χρυσούπολη;
Του Κώστα Σαρικά

Αντίστροφα μετρά πλέον η 
κλεψύδρα για τις οριστι-
κές αποφάσεις σχετικά με 
τη μετεγκατάσταση της 1ης 
ΤΑΞΑΣ από την πλημμυρι-
σμένη Βάση στο Στεφανο-
βίκειο Μαγνησίας. Τα έως 
τώρα δεδομένα φαίνεται 
ότι έχουν αλλάξει καθώς η 
αρχική σκέψη ήταν να με-
ταφερθεί στα Μέγαρα και 
στο 2ο Συγκρότημα Αερο-
πορίας Στρατού ο μεγαλύ-
τερος αριθμός των ελικο-
πτέρων, αλλά και η έδρα 
της Ταξιαρχίας, ενώ τα 
υπόλοιπα ελικόπτερα στην 
Αλεξάνδρεια Ημαθίας όπου 
εδρεύει το 3ο ΤΕΑΣ και το 
Κέντρο Εκπαίδευσης της 
Αεροπορίας Στρατού.

Οι Επιτελείς όμως των ΓΕ-
ΕΘΑ/ΓΕΣ φαίνεται πλέον 
να καταλήγουν στην από-
φαση να χρησιμοποιηθεί το 
αεροδρόμιο της Χρυσού-
πολης στην Καβάλα όπου 
εδρεύει και Αεροπορικό 
Απόσπασμα της Πολεμικής 
Αεροπορίας ως κύρια Βάση 
της Αεροπορίας Στρατού 
και πιθανότατα ως η νέα 
έδρα της 1ης ΤΑΞΑΣ με 
εναλλακτική Βάση αυτή της 
Αλεξάνδρειας.

Μια σειρά από πλεονεκτή-
ματα της Χρυσούπολης 
φαίνεται ότι γέρνουν πλέ-
ον την πλάστιγγα υπέρ της 

μεταφοράς της «φωλιάς» 
των ελικοπτέρων της Αε-
ροπορίας Στρατού στην πε-
ριοχή της Καβάλας και όχι 
στα Μέγαρα τα οποία έως 
τώρα προέβαλαν ως το με-
γάλο φαβορί.

Η εγγύτητα με τα χερσαία 
σύνορα της χώρας και τις 
περιοχές όπου έχουν ανα-
πτυχθεί οι Μονάδες του Δ’ 
Σώματος Στρατού, του πιο 
ισχυρού σχηματισμού του 
Στρατού Ξηράς, αποτελούν 
ένα από τα βασικά κριτήρια 
επιλογής της Χρυσούπο-
λης.

Επιπλέον εκτός από την 
κρίσιμη για την εθνική 
ασφάλεια περιοχή του 
Έβρου, η Χρυσούπολη βρί-
σκεται και σε κοντινή από-
σταση από τα νησιά του 
Βορειοανατολικού Αιγαίου. 
Οι καλές κλιματολογικές 
συνθήκες στην περιοχή και 
η περιορισμένη αεροπορι-
κή κυκλοφορία σε σχέση 
με την κορεσμένη περιοχή 
των Μεγάρων αλλά και το 
γεγονός ότι το αεροδρόμιο 
βρίσκεται πολύ κοντά τόσο 
στο λιμάνι της Καβάλας 
όσο και της Αλεξανδρού-
πολης αποτελούν επιπλέον 
πλεονεκτήματα της Χρυ-
σούπολης.

Στα αβαντάζ περιλαμβάνε-
ται και η ύπαρξη του με-
γάλου Πεδίου Βολής στο 

Πετρωτό της Ξάνθης αλλά 
και των Πεδίων Βολής σε 
Ψηλό Στάλο και Αετό στον 
Έβρο. Το σχέδιο το οποίο 
βρίσκεται υπό μελέτη κα-
θώς δεν έχουν ακόμη λη-
φθεί τελικές αποφάσεις 
προβλέπει την ταυτόχρονη 
μεταφορά ελικοπτέρων και 
υποδομών και στην Αλε-
ξάνδρεια Ημαθίας.

Η εγγύτητα με το Πεδίο 
Βολής στο Λιτόχωρο το 
οποίο χρησιμοποιείται συ-
νεχώς από την Αεροπορία 
Στρατού αποτελεί καίριας 
σημασίας παράμετρο για 
την περαιτέρω αξιοποίηση 
της Βάσης. Ο σχεδιασμός 
προβλέπει ότι η Αλεξάν-
δρεια θα φιλοξενεί τα 
Αμερικανικά ελικόπτερα τα 
οποία τα τελευταία χρόνια 
μετασταθμεύουν σχεδόν σε 
μόνιμη βάση στο Στεφανο-
βίκειο για κοινές ασκήσεις 
και συνεκπαιδεύσεις με τις 
Ελληνικές Ένοπλες Δυνά-
μεις.

Σε κάθε περίπτωση ο χρό-
νος έχει ήδη αρχίσει και 
πιέζει καθώς η μεταφορά 
των ελικοπτέρων της 1ης 
ΤΑΞΑΣ στην 110 Πτέρυγα 
Μάχης στη Λάρισα χαρα-
κτηρίζεται ως προσωρινή. 
Η Αεροπορική Βάση της 
Λάρισας η οποία φιλοξενεί 
την 337 Πολεμική Μοίρα 
«ΦΑΝΤΑΣΜΑ» αλλά και 
Αμερικανικά μη επανδρω-

μένα UAV δεν προσφέρεται 
για να καλύψει τις μεγάλες 
πτητικές ανάγκες της Αερο-
πορίας Στρατού.

Ήδη τα προβλήματα που 
παρατηρούνται καταδει-
κνύουν την άμεση ανάγκη 
για επιλογή άλλης Βάσης 
ως έδρα της 1ης ΤΑΞΑΣ. 
Άλλωστε τα εναέρια μέσα 
της 1ης ΤΑΞΑΣ μεταφέρ-
θηκαν εσπευσμένα στη Λά-
ρισα το περασμένο Φθινό-
πωρο κατά τη διάρκεια της 
κακοκαιρίας «Daniel» κα-
θώς η 110 Πτέρυγα Μάχης 
ήταν η κοντινότερη.

Ακόμα και σήμερα σημεία 
της Βάσης στο Στεφανο-

βίκειο παραμένουν πλημ-
μυρισμένα από νερά και 
λάσπες με τα Στελέχη της 
Αεροπορίας Στρατού να 
μεταφέρουν εξοπλισμό, 
υλικά, ανταλλακτικά ακό-
μα και οπλισμό από τους 
πλημμυρισμένους χώρους 
του αεροδρομίου, υπόστε-
γα και αποθήκες. Τα υλικά 
ελέγχονται και επαναπιστο-
ποιούνται προκειμένου να 
χρησιμοποιηθούν για τις 
ανάγκες συντήρησης και 
υποστήριξης των ελικοπτέ-
ρων.

Σύμφωνα με τον σχεδια-
σμό των ΓΕΕΘΑ/ΓΕΣ τόσο 
στην Χρυσούπολη – αν τε-
λικά επιλεγεί ως έδρα της 
1Ης ΤΑΞΑΣ – όσο και στην 

Αλεξάνδρεια Ημαθίας θα 
μετακινηθούν μικτά συ-
γκροτήματα τα οποία θα 
περιλαμβάνουν τόσο επι-
θετικά ελικόπτερα AH-64 
Apache όσο και αναγνω-
ριστικά OH-58 Kiowa και 
όχι μόνο έναν τύπο ελικο-
πτέρων.

Άλλωστε ο νέος σχεδια-
σμός του ΓΕΕΘΑ προσα-
νατολίζεται στη δημιουργία 
Τακτικών Συγκροτημάτων 
τα οποία θα μπορούν να 
λειτουργούν αυτόνομα με 
πολύ καλύτερα αποτελέ-
σματα όπως έχει δείξει η 
εμπειρία των τελευταίων 
πολέμων ειδικά στην Ου-
κρανία αλλά και στη Μέση 
Ανατολή.

Γιάννης Δρόσος 
Eβδομη θέση στο «Παγκόσμιο Πρωτάθλημα ψωμιού»

Με τον δημιουργό του 
«Εθνικού Άρτου» και 
ιδιοκτήτη της γνωστής 
αλυσίδας καταστημάτων 
αρτοσκευασμάτων στη 
Χρυσούπολη κ. Γιάννη 
Δρόσο, μιλήσαμε για την 
Ελληνική συμμετοχή στο 
Παγκόσμιο Πρωτάθλη-
μα ψωμιού στο Παρίσι 
, όπου συμμετείχε κι ο 
ίδιος ως ένας από τους 

τρεις Έλληνες διαγωνι-
ζόμενους.

Με τον δημιουργό του 
«Εθνικού Άρτου» και ιδι-
οκτήτη της γνωστής αλυ-
σίδας καταστημάτων 
αρτοσκευασμάτων στη 
Χρυσούπολη κ. Γιάννη Δρό-
σο, μιλήσαμε για την Ελλη-
νική συμμετοχή στο Παγκό-
σμιο Πρωτάθλημα ψωμιού 
στο Παρίσι , όπου συμμε-
τείχε κι ο ίδιος ως ένας από 
τους τρεις Έλληνες διαγω-
νιζόμενους.

Και βέβαια τον συγχαρήκα-
με για τη σημαντική διάκρι-
ση που πέτυχε η ομάδα του, 
αφού κατέλαβε τη 7 η θέση 
στον Κόσμο! Τεράστια επι-
τυχία με σημαντική Διεθνή 

προβολή της Ελληνικής 
Κουζίνας

«ΠΟΔΑΡΙΚΌ ΜΕ ΠΟΛΛΑ 
ΕΥΣΗΜΑ και με καλή θέση 
στην πρώτη δεκάδα έκανε 
η Ελληνική Εθνική Ομάδα 
Αρτοποιίας κατά την πρώτη 
συμμετοχή της στο Παγκό-
σμιο
Πρωτάθλημα Αρτοποιίας 
(Coupe du Monde de la 
Boulangerie), τη μεγαλύ-
τερη και πιο αναγνωρισμέ-
νη διοργάνωση αγώνων 
Ψωμιού στον κόσμο, που 
πραγματοποιήθηκε στο
Παρίσι στις 20 με 22 Ιανου-
αρίου 2024.

Η Ελληνική Εθνική Ομάδα 
Αρτοποιίας διαγωνίστηκε 
στις 20 και 21 Ιανουαρί-

ου με προπονητή τον Πα-
ναγιώτη Καλιώτη (τεχνικό 
σύμβουλο της Lesaffre) 
και τους παίκτες Σείριο 
Καίσαρη (κατηγορία ψωμί), 
Γιάννη Δρόσο (κατηγορία 
viennoiserie) και Νίκο Κορ-
φιάτη (κατηγορία καλλιτε-
χνικού), κατακτώντας την 
έβδομη θέση παγκοσμίως 
κερδίζοντας τις θετικές 
εντυπώσεις.

Είναι χαρακτηριστικό ότι η 
κριτική επιτροπή η οποία 
ήταν ιδιαίτερα αυστηρή, 
έκανε ειδική αναφορά στην 
Ελληνική παρουσία χαρα-
κτηρίζοντας την &quot;μια 
ομάδα καλά

οργανωμένη και με πάθος 
για αυτό που κάνει&quot;. 
Από τη μεριά του ο πρόε-

δρος και δημιουργός του 
Παγκόσμιου πρωταθλήμα-
τος και της Εθνικής Ομά-
δας της Γαλλίας,
Christian Vabret δήλωσε 
ότι η πρώτη παρουσία της 
ελληνικής ομάδας ξεπέρα-
σε τις προσδοκίες του.

Η πρώτη συμμετοχή της 
Ελλάδος στο Παγκόσμιο 
Πρωτάθλημα Ψωμιού, θε-
ωρείται από μόνη της με-
γάλη επιτυχία καθώς το ει-
σιτήριο είχαν εξασφαλίσει 
μόνο τρεις ομάδες από
την Ευρώπη, (η Γαλλία, η 
Γερμανία και η Ελλάδα) οι 
οποίες κατάφεραν να προ-
κριθούν. Στους τελικούς 
της Παγκόσμιας διοργάνω-
σης η οποία είναι η μεγαλύ-
τερη που

πραγματοποιείται στον 

χώρο της Αρτοποιίας συμ-
μετείχαν συνολικά 12 χώ-
ρες από όλη την υφήλιο 
(Ελλάδα, Γαλλία, Γερμανία, 
Χιλή, Κίνα, Γκάνα, Ακτή 
Ελεφαντοστού, Ιαπωνί-
α,Μαδαγασκάρη, Μεξικό, 
Μαρόκο, Νότια Κορέα). 
Δύο χώρες έμειναν εκτός 
δεκάδας με την κατάταξη 
να είναι:

  1. Γαλλία 2. Νότια Κορέα 
  3. Ιαπωνία 4. Κίνα 
  5. Γερμανία 6. Μαρόκο

  1. Ελλάδα 8. Χιλή 
  9. Μεξικό 
10. Μαδαγασκάρη.

διαβάστε περισσότερα
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Η εφημερίδα μας φιλοξενεί  στην έκδοση της αυτή και στην συνέχεια μια σειρά κειμένων που θα αφορούν την νεότερη 
τοπική ιστορία. Είναι από την έρευνα και αναζήτηση του Ερευνητή της τοπικής ιστορίας κ. Κώστα Π. Παπακοσμά 

αποτελούν δε το περιεχόμενο μια μεγάλης εργασίας που σύντομα θα εκδοθεί. Η εφημερίδα μας ευχαριστεί τον κ. Κώστα 
Π. Παπακοσμά για την ευγενική παραχώρηση των κειμένων αυτών για τους αναγνώστες του ΑΝΑΛΥΤΗ.

Η Δημαρχία Μήτσου Παρτσαλίδη στην Καβάλα το 1934
Του Κωνσταντίνου Π. Παπακοσμά*

Πριν 90 χρόνια στις 11 
Φεβρουαρίου 1934 
ο  Δημήτρης (Μήτσος ) 
Παρτσαλίδης είχε εκλεγεί 
Δήμαρχος στις Δημοτικές 
εκλογές που είχαν γίνει 
στην Καβάλα. Μαζί του 
είχε εκλεγεί και το νέο 
Δημοτικό Συμβούλιο, οι 
περισσότεροι καπνεργάτες 
και κουμουνιστές. 

Η Καβάλα ήταν πρώτη 
πόλη στην ιστορία του 
20ου  αιώνα στην Ελλάδα 
που αποκτούσε “κόκκινο” 
Δήμαρχο. Την πρώτη Απρι-
λίου 1934 στο Δημαρχείο 
Καβάλας που στεγάζονταν 
στο Μέγαρο Τόκου, στην 
τότε οδό Φιλίππου , πα-
ραπλεύρως της Μεγάλης 
Λέσχης ήταν μια  ιστορική 
ημέρα ο μέχρι τότε Δή-
μαρχος Κλεάνθης Τερ-

μεντζής παραδίδει την 
Δημαρχεία και κάνει τον 
απολογισμό της θητείας 
του στον εκλεγέντα Δή-
μαρχο Δημήτριο Παρ-
τσαλίδη. 

Μερικές μέρες μετά από 
την παράδοση – παραλαβή 
στο Δημαρχείο ο Μήτσος 
Παρτσαλίδης και τα περισ-
σότερα μέλη του εκλεγ-
μένου Δημοτικού Συμ-
βουλίου οδηγούνται στο 
δικαστήριο . 
Η  Καβάλα ζούσε στους 
ρυθμούς μια πολύκρο-
της και συνάμα ιστορικής 
δίκης. Η κατηγορία ήταν 
αντικαθεστωτική δράση 
μια και κατά την διάρκεια 
των δημοτικών εκλογών, 
μοίραζαν προκηρύξεις , 
σύμφωνα με του κατηγο-
ρητήριο αντεθνικού περιε-

χομένου. 

Για την ιστορία να ανα-
φέρουμε ότι ο διοικητής 
της Θράκης λέγονταν Γ. 
Μαντάς και έδινε εντολές 
στον τότε Νομάρχη Γ. Ρά-
ντη ο οποίος ζήτησε επι-
τακτικά από τον Δήμαρχο 
να διαθέσει στην Αστυ-
νομία την αντλία – υδρο-
φόρα του Δήμου ώστε να 
χρησιμοποιηθεί έξω από 
τα δικαστήρια αν υπήρ-
χαν ..έκτροπα από το συ-
γκεντρωμένο πλήθος που 
παρακολουθούσε την δίκη 
του Δημάρχου. Το ημερο-
λόγιο, όταν διαδραματί-
ζονταν αυτά τα γεγονότα,  
έγραφε 28 Απριλίου 1934.
    
Η ΚΑΤΑΔΙΚΗ
Όλοι καταδικάστηκαν με 
το ιδιώνυμο του Βενιζέ-
λου “1229” σε εξοντωτι-
κές ποινές και εξορία οι 
Δημοσθένης Μακέδος  Νι-
κόλαος Νεγρεπόντης Γιάν-
νης Ευθυμιάδης Γιώργος 
Μπαρμπαλέξης  Στ. Γρη-
γόρογλου και Ιωαννίδης , 
ο πρώτος ήταν και πρόε-
δρος του Δημοτικού Συμ-
βουλίου. Η συνέχεια  για 
τους Μακέδο, Νεγρεπόντη, 
Ευθυμιάδη, Μπαρμπαλέξη 
ήταν τραγική με την ει-
σβολή των Γερμανών στην 
Ελλάδα το καθεστώς τους 
παρέδωσε στα στρατεύμα-
τα κατοχής ο Ευθυμιάδης 
εκτελέστηκε τον Ιούνιο του 
1943 στην Θεσσαλία στον 

Κουρνοβο  Λάρισας από 
Ιταλούς ως αντίποινα για 
την δράση των αντιστασια-
κών ομάδων στην περιοχή. 
Οι Μακέδος και Νεγρε-
πόντης εκτελέσθηκαν την 
πρωτομαγιά του 1944 
στην Καισαριανή μαζί με 
άλλους 200 Έλληνες πα-
τριώτες από τα Γερμανικά  
στρατεύματα. Τα  ονόμα-
τα τους βρίσκονται στον 
ειδικό μνημειακό χώρο 
που υπάρχει στο τόπο της 
θυσίας . Από τις δυνάμεις 
κατοχής εκτελέστηκε και ο 
Μπαρμπαλέξης.   

Στην πολύκροτη δίκη του 
1934 το δικαστήριο μετά 
από μια διαδικασία δυο 
ημερών απάλλαξε ναι  μεν 
τον Δήμαρχο Δ. Παρτσα-
λίδη άλλα καταδίκασε σε 
βαριές ποινές τους συμ-
βούλους της πλειοψηφίας 
στέλνοντας τους και εξο-
ρία. Η συνέχεια ήταν ακό-
μα πιο τραγική ο διοικητής 
Θράκης όπου υπάγονταν 
η Καβάλα έπαυσε από τα 
καθήκοντα τους καταδι-
κασθέντες συμβούλους 
και αντί να ορίσει αντι-
καταστάτες από τον συν-
δυασμό της πλειοψηφίας 
όρισε συμβούλους από την 
μειοψηφία μάλιστα τους 
τελευταίους όλους από το 
λαϊκό κόμμα προκαλώντας 
ακόμα και την αντίδραση 
των ..Φιλελευθέρων που 
αντιδρούσαν γιατί  παρα-
κάμφθηκαν οι δικοί τους 
σύμβουλοι και όχι αυτοί 
της πλειοψηφίας όπως η 
Δημοκρατία όριζε. 

Η αλλαγή αυτή είχε σαν 
αποτέλεσμα  να αλλάξουν 
οι συσχετισμοί στο Δη-
μοτικό Συμβούλιο και να 
μην μπορεί να διοικήσει ο 
εκλεγμένος Δήμαρχος, τον 
οποίον  ονόμαζαν «κόκκι-
νο Δήμαρχο»  οι αντίπαλοι 
του , οι οποίοι στις εκλο-
γές είχαν υποστηρίξει, από 
κοινού τα αστικά κόμματα, 
τον Κλεάνθη Τερμεντζή 
ο οποίος ήταν Δήμαρχος 
στην πόλη από 1ης Σε-
πτεμβρίου 1929 έως την 
1η Απριλίου του 1934.
Ο Παρτσαλίδης, εκτός από 
κομμουνιστής που ήταν 
την εποχή εκείνη, ήταν κι 
ο πρώτος πρόσφυγας που 
έγινε Δήμαρχος της πόλης. 
Ο Δ. Παρτσαλίδης είχε έρ-
θει στην Καβάλα πρόσφυ-
γας από τη Μικρά Ασία. 
Δύο χρόνια πριν το  1932 
είχε εκλεγεί και Βουλευτής 
Καβάλας.

Στις εκλογές του Φεβρου-
αρίου του 1934  χιλιάδες 
πρόσφυγες  αλλά και ντό-
πιοι καπνεργάτες  αλλά και 
επαγγελματίες  στήριξαν 
το ψηφοδέλτιο του «Ενι-
αίου Μετώπου Εργατών – 
Αγροτών» (Ε.Μ.Ε.Α.). 

Πρόσφυγες ήταν οι πε-
ρισσότεροι από τους 
“κόκκινους” δημοτικούς 
συμβούλους, οι Γιάννης 

Ευθυμιάδης, Αντώνης Θε-
οχαρίδης, Σταύρος Γρη-
γόρογλου, Χαράλαμπος 
Τραμπίδης, Νίκος Νε-
γρεπόντης, Θεολόγος 
Σφλακίδης, Θεόδωρος 
Νικολαΐδης, Γεώργιος 
Μπαρμπαλέξης, Στέλιος 
Βουδούρογλου, Στέργιος 
Δημητριάδης και Γιάννης 
Κιουρτσόγλου.  
Η ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΓΙΑ ΤΟΝ 
ΠΑΡΤΣΑΛΙΔΗ
Η πολυτάραχη ζωή του 
Μ. Παρτσαλίδη αποτέλεσε 
αντικείμενο βιβλίων και 
δημοσιεύσεων. Το 1974 
ηγήθηκε της Ενωμένης 
Αριστεράς είχε επισκεφθεί 
και την Καβάλα  συνέχισε 
τη δράση του μέσα από 
το ΚΚΕ Εσ. πρωτοστάτησε 
στις κινήσεις για την εθνική 
συμφιλίωση, η οποία ξεκί-
νησε από τον Σεπτέμβρη 
του 1976, όταν με νωπή τη 
μνήμη από την κοινή αντι-
χουντική δράση, πολλοί 
από τους αντιμαχόμενους 
του Εμφυλίου κινήθηκαν 
με σκοπό την αναγνώριση 
της εθνικής αντίστασης. 
Δημιουργήθηκε η “Ενωμέ-
νη Εθνική Αντίσταση: κίνη-
ση συμφιλίωσης”. Ο Μή-
τσος Παρτσαλίδης έγραψε 
επίσης το 1978 το βιβλίο 
Διπλή αποκατάσταση της 
Εθνικής Αντίστασης. Πέθα-
νε από καρδιακή προσβολή 
στην Αθήνα το 1980. Τον 
επικήδειο του αναφώνη-
σε ο Παν. Κανελλόπουλος 
αναγνωρίζοντας τα λάθη 
και των δύο πλευρών.

Η ΠΛΑΤΕΙΑ ΜΑΚΕΔΟΥ
Στην πρώτη θητεία της 
Δημαρχίας Κώστα Τσολά-
κη στην Καβάλα, πριν την 
επταετία (1964 – 1967, 
21η Απρίλιου)  ,δόθηκε 
το όνομα του Δημοσθένη 
Μακέδου  στο χώρο πίσω 

από το Εργατικό Κέντρο 
τόπο διεξαγωγής των ερ-
γατικών συγκεντρώσεων,  
επίσης προτάθηκε η οδός 
Φιλικής Εταιρίας να ονο-
μαστεί οδός  “Δ. Μακέδου” 
μάλιστα κατασκευάστηκε 
και μαρμάρινη πλάκα και 
τοποθετήθηκε πίσω από το 
Εργατικό Κέντρο. Η  χού-
ντα όμως με την κατάληψη 
της εξουσίας αποκαθήλω-
σε την πλάκα με την επι-
γραφή “Πλατεία  Δημο-
σθένη Μακέδου”.

Ο Λεόντιος Πετμεζάς για 
την φωτογραφία που είναι 
από  την κηδεία του Δημή-
τρη Παρτσαλίδη στην Μη-
τρόπολη της Αθήνας, μου 
έγραψε ότι αριστερά  της 
φωτογραφίας διακρίνουμε 
να βαστά την σορό ο πρώ-
ην πρόεδρος της Βουλής 
και υπουργός Νίκος Βού-
τσης που ήταν τότε γραμ-
ματέας της ΕΚΟΝ Ρήγας 
Φεραίος.

Η φωτογραφία έξω από το 
τότε Δημαρχείο της πόλης 
που στεγάζονται στο κτίριο 
που σήμερα φιλοξενεί την 
Εφορεία Αρχαιοτήτων Κα-
βάλας – Θάσου είναι από 
τα αρχεία της Σύγχρονης 
Κοινωνικής Ιστορίας, όπως 
και στοιχεία του κειμένου. 
Ο Νίκος Τσουμπάκης μου 
έγραψε ότι στο κέντρο της 
φωτογραφίας με τα μαύ-
ρα γυαλιά είναι ο γιατρός 
Γιώργος Βασιλικός ο μετέ-
πειτα Δήμαρχος της Εαμι-
κής περιόδου(Σεπτέμβριος 
1944).

*Ο Κωνσταντίνος Π. 
Παπακοσμάς 

καταγράφει τη νεότερη 
ιστορία της πόλη
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ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΤΗΣ Λ. ΜΕΝΔΩΝΗ ΓΙΑ ΤΟ ΣΠΙΤΙ ΤΟΥ Β. 
ΒΑΣΙΛΙΚΟΥ ΣΤΗ ΘΑΣΟ ΖΗΤΑ Η ΘΑΣΙΑΚΗ ΕΝΩΣΗ ΚΑΒΑΛΑΣ

ΤηνΤην παρέμβαση του 
υπουργείου Πολιτισμού 
ζητά η Θασιακή Ένωση Κα-
βάλας για την αγορά της 

πατρικής οικείας του συγ-
γραφέα Βασίλη Βασιλικού. 
Όπως εξηγεί σε επιστο-
λή που απευθύνεται στην 
υπουργό Πολιτισμού κ. Λίνα 
Μενδώνη, επιθυμία της οι-
κογένειας του παγκόσμιας 
εμβέλειας συγγραφέα είναι 
να πωληθεί η οικία ενώ ήδη 
αρκετοί υποψήφιοι από την 
Ελλάδα και το εξωτερικό 
έχουν εκφράσει το ενδια-
φέρον τους για την αγορά 
του σπιτιού.

«Με την παρούσα επιστολή 

θα θέλαμε να σας παρακα-
λέσουμε, όπως παρέμβετε 
για την αγορά του, προκει-
μένου να στεγαστεί εκεί το 
Ιστορικό και Λαογραφικό 
Μουσείο Θάσου» εξηγεί η 
Θασιακή Ένωση Καβάλας 
στην επιστολή της προς 
την υπουργό, για να κατα-
θέσει την πεποίθησή της 
πως «δεν θα πρέπει αρχο-
ντικά παλαιών οικογενειών 
της Θάσου να περιέρχο-
νται σε ξένους και δη ένα 
οίκημα, το οποίο στέγασε 
μια τέτοια προσωπικότητα, 

παγκοσμίου φήμης». Αντι-
θέτως, τονίζει πως «είναι η 
κατάλληλη συγκυρία το αρ-
χοντικό αυτό να περιέλθει 
στο Ελληνικό Δημόσιο και 
να παραμείνει ως μνημείο – 
κληρονομιά της χώρας μας, 
προάγοντας ταυτόχρονα 
τον πολιτισμό και την ιστο-
ρία της».

«Τούτο θα το προτιμούσε 
και ο ίδιος ο αείμνηστος 
Βασίλης Βασιλικός» εξηγεί 
η Θασιακή Ένωση Καβάλας 
για να παραπέμψει σε ένα 

απόσπασμα του συγγρα-
φέα από το «Ημερολόγιο 
Θάσου» που κυκλοφόρησε 
το 2015 από τις εκδόσεις 
Guteberg στο οποίο ανέ-
φερε: «Νιώθω μια παρά-
ξενη ηρεμία και ευδαιμο-
νία καθώς πρωτοκατοικώ 
το πατρικό μου σπίτι στη 
Θάσο. Τα πνεύματα των 
προγόνων μου σαν να με 
ευχαριστούν που το απο-
κατέστησα στις παλιές του 
δόξες… Είμαι ευτυχής που 
επέστρεψα από εκεί που 
ξεκίνησε ο πατέρας μου. 

Αυτό αποτελεί και την κρυ-
φή πηγή της τωρινής μου 
ευδαιμονίας… ένας Οδυσ-
σέας κι εγώ, που επιστρέ-
φει στη δική του Ιθάκη». 
«Αξιότιμη κυρία Υπουργέ, 
είναι ευκαιρία να παρέμβε-
τε τώρα, ώστε το ακίνητο 
να καταστεί και η δική μας 
“Ιθάκη”» τονίζει η Θασιακή 
Ένωση Καβάλας κλείνο-
ντας την επιστολή της.

www.paratiritis-news.g

Θάσος-18η Γιορτή Ποδηλασίας
 Ένα ποδηλατικό διήμερο γεμάτο δράση

Για μία ακόμη χρονιά το με-
γαλύτερο αθλητικό δρώμε-
νο της Θάσου, η 18η Γιορτή 
Ποδηλασίας, είναι γεγονός 
και θα πραγματοποιηθεί το 
Σαββατοκύριακο 27-28 
Απριλίου στο νησί.

Σύμφωνα με τον κ. Νίκο 
Κίτρινο, Διοργανω-
τή Ποδηλατικού Γύρου 
Θάσου, πρόκειται για μία 
γιορτή της ποδηλασίας, 
στην οποία ποδηλάτες από 
την Ελλάδα και τα Βαλ-
κάνια θα απολαύσουν τις 

ομορφιές του νησιού και 
τη φιλοξενία των ντόπιων, 
ενώ οι περισσότερες δια-
δρομές δεν είναι ιδιαίτερα 
δύσκολες, αρκεί κάποιος να 
έχει μία καλή φυσική κατά-
σταση και σωστό εξοπλι-
σμό. Οι συμμετοχές ξεπερ-

νούν τις πεντακόσιες κάθε 
χρόνο και φέτος αναμένε-
ται ο ίδιος περίπου αριθμός 
συμμετοχών.

Το αγωνιστικό πρό-
γραμμα περιλαμβά-
νει την 17η ανάβα-
ση Τρίκορφου(ΜΤΒ 
THASSOSCUP) 58 
χιλ, τον 14ο γύρο Θά-
σου(THASSOSTOUR) 
95χιλ και τον γύρο της 
Θάσου.

Ανάβαση Τρίκορφου 
(MTB)

Ο κλασσικότερος ίσως 
αγώνας ορεινής ποδηλασί-
ας στη Βόρεια Ελλάδα με 
πάρα πολλές συμμετοχές 

από εξωτερικό και υψηλό 
βαθμό δυσκολίας θα πραγ-
ματοποιηθεί για 17η χρονιά 
φέτος με μία εντυπωσιακή 
του εκκίνηση στην παρα-
λία του Αγίου Αντωνίου, 
το πρωί της Κυριακής (28 
Απριλίου). Η ανανεωμένη 
διαδρομή των 55 χιλιομέ-
τρων και των 1.500 μέτρων 
ανάβασης, υπόσχεται νέες 
συγκινήσεις και εικόνες για 
τους συμμετέχοντες. Ανα-
λυτική περιγραφή της δια-
δρομής και τεχνικές λεπτο-
μέρειες θα ακολουθήσουν 
στην ιστοσελίδα του αγώνα         
www.mtb-thassos.com

Γύρος Θάσου (ROAD)

Για 14η συνεχή χρονιά θα 

δοθεί η εκκίνηση  του ΓΥ-
ΡΟΥ ΘΑΣΟΥ που θα διεξα-
χθεί στις 12:00 το μεσημέρι 
το Σαββάτου (27 Απριλί-
ου), απόστασης 92 χλμ. και 
1200 υψομετρικών με εκκί-
νηση τον Ποτό. Η εντυπωσι-
ακή κυκλική διαδρομή του 
γύρου τον καθιέρωσε ως 
τον πολυπληθέστερο αγώ-
να του διημέρου. Ο αγώνας 
διεξάγεται υπό την επίβλε-
ψη της Ελληνικής Οπο-
σπονδίας Ποδηλασίας και 
είναι κατηγορίας “Cycling 
for All“. Λεπτομέρειες τις 
διαδρομής υπάρχουν στην 
ιστοσελίδα τις διοργάνω-
σης                             .

www.mtb-thassos.com

Ώστε να περάσει στα χέρια του ελληνικού δημοσίου και να στεγαστεί εκεί το Ιστορικό και Λαογραφικό Μουσείο Θάσου

Θάσος
Του ήρθε λογαριασμός ρεύματος 39€ για κατανάλωση μίας kWh
Απίστευτο και όμως πραγ-
ματικό και… ελληνικό!

Ένας κάτοικος και δημότης 
Θάσου ο οποίος διαμένει 
στο εξωτερικό καλείται να 
πληρώσει λογαριασμό ρεύ-
ματος 39 ευρώ για κατανά-
λωση μόλις 1 κιλοβατώρας!

Για αυτή του την εμπειρία 
μίλησε στην εκπομπή Ανα-
λυτής του ENA Channel
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Δήμος Καβάλας
Εκπτωση 40% στα Δημοτικά Τέλη για τους Τριτέκνους

Η Διοίκηση και τα μέλη 
του Συλλόγου Τριτέ-
κνων Π.Ε Καβάλας, πι-
στοί στηνπαράδοση και 
τα έθιμα, έκοψαν την 
βασιλόπιτά τους κατά 
την διάρκεια της καθι-
ερωμένης μεγάλης εκ-
δήλωσης του συλλόγου 
σε κοσμικό κέντρο της 
πόλης, παρουσία και εκ-
προσώπων των Τοπικών 
Αρχών, όπως ο Αντιπε-
ριφερειάρχης Καβάλας 
κος Μαρκόπουλος Θε-
όδωρος, ο θεματικός 
Αντ ιπερ ιφερε ιάρχης 
Υγείας και Οικογενεια-
κής Πολιτικής κος Δα-
λακούρας Γεώργιος, ο 
Δήμαρχος Καβάλας κος 
Μουριάδης Θεόδωρος, 
και ο αρχηγός δημοτικής 
παράταξης κος Μάκης 
Παπαδόπουλος. Τη Βα-
σιλόπιτά μας ευλόγησε ο 

Σεβασμιότατος Μητρο-
πολίτης μας Φ.Ν.Θ κος 
Στέφανος.

Στην γεμάτη αίθουσα του 
κέντρου και στην κατά γε-
νική ομολογία άρτια ορ-
γανωμένη και πολύ επιτυ-
χημένη αυτή εκδήλωση, ο 
Πρόεδρος και το Δ.Σ του 
Συλλόγου, ενημέρωσαν 
τα μέλη και τους παρευ-
ρισκόμενους, για επίκαιρα 
θέματα που αφορούν τους 
τριτέκνους, και ευχήθηκαν 
ολόψυχα υγεία, ευτυχία και 
επιτυχίες γενικότερα. Μετά 
τις ομιλίες και το φαγητό, 
ακολούθησε χορός και δι-
ασκέδαση με αξιοσημείωτο 
κέφι και χαρά.

Τα πολλά παιδάκια που 
παρευρέθηκαν στο χώρο, 
ψυχαγωγήθηκαν από τους 
κα Παναγιωτίδου Αθηνά 

παιδαγωγός συγγραφέας 
, κο Ιορδάνη Καλαϊτζίδη 
ηθoποιός- performer, και 
Κ. Ιωαννίδη Σάκη που ειχε 
την επιμελεια της μουσικής 
και ήχου. Στο τέλος, μικροί 
και μεγάλοι αποχώρησαν 
με το δωράκι τους. Ευχάρι-
στη έκπληξη η ανακοίνωση 
από τον Δήμαρχο Καβάλας 
κο Μουριάδη, της χορή-
γησης έκπτωσης 40% στα 
Δημοτικά Τέλη, σε όλους 
τους Τριτέκνους του Δήμου 
Καβάλας, κάτι που αποτε-
λούσε χρόνιο αίτημα και 
προσπάθεια του Συλλόγου 
αλλά και κάποιων δημοτι-
κών παρατάξεων. Ο Σύλ-
λογος ευχαριστεί επίσης τα 
καταστήματα και επιχειρή-
σεις της πόλης, που στά-
θηκαν για ακόμα μια φορά 
αρωγοί στην προσπάθειά 
του.

Μάκης Παπαδόπουλος 
Πετύχαμε να μπουν στις μειώσεις τελών σε ευπαθείς 
κοινωνικες ομαδες και ΑΜΕΑ και χωρίς εισοδηματικά 
κριτήρια

Μετά από πρόταση – πα-
ρέμβαση της παράτα-
ξής μας, και φυσικά τις 
αντιδράσεις φορέων της 
τοπικής μας κοινωνίας, 
η Δημοτική Αρχή υπο-
χώρησε και αποδέχτη-
κε να συμπεριληφθούν 
πολύτεκνοι, τρίτεκνοι 

και άτομα με αναπηρία 
50% και άνω, στο μέτρο 
της μείωσης των δημο-
τικών τελών 2024 για 
τις ευπαθείς ομάδες, τις 
οποίες είχε αρχικά απο-
κλείσει. Και μάλιστα πε-
τύχαμε να μην υπάρχει 
κανένα εισοδηματικό 
κριτήριο!

Ωστόσο, δεν είμαστε απο-
λύτως ικανοποιημένοι, για-
τί η Διοίκηση του Δήμου 
Καβάλας έκανε μειώσεις 
στις… αυξήσεις από 60% 
μέχρι 150% που επέβαλε 
πριν λίγες μέρες στα δη-
μοτικά τέλη σε όλους τους 
δημότες!

Είναι χαρακτηριστικό, όπως 
φαίνεται και από τον σχετι-
κό πίνακα, ότι σε σύγκριση 
με τα τέλη του 2023 τα 
άτομα με αναπηρία 50% 
και πάνω δε θα δουν μει-
ώσεις 30%, αλλά αυξήσεις 
11%! Όπως και οι τρίτεκνες 
οικογένειες, δε θα δουν 
μειώσεις 40% αλλά μόλις… 
4%!
Καλούμε ωστόσο τη 
Δημοτική Αρχή να μην 
βάλει “κόφτη” σε κανέ-
ναν δικαιούχο και να δε-
χτεί όλες τις αιτήσεις που 
θα κατατεθούν από ΑμεΑ, 
πολύτεκνες, τρίτεκνες και 
μονογονεϊκές οικογένειες, 
απόρους και μακροχρόνια 
ανέργους.

Ψήφισμα του Ευρωκοινοβουλίου για την Ελλάδα
Ανησυχία για το κράτος δικαίου
Ανησυχητικές εξελίξεις που 
απειλούν την δημοκρα-
τία, το κράτος δικαίου και 
τα θεμελιώδη δικαιώματα 
στην Ελλάδα βλέπει η Ολο-
μέλεια του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου σε ψήφισμά 
της που εγκρίθηκε την Τε-
τάρτη με ψήφους 330 υπέρ 
και 254 κατά. 26 μέλη της 
Ευρωβουλής απείχαν της 
ψηφοφορίας.

Πιο αναλυτικά, το Ευρω-
παϊκό Κοινοβούλιο διαμαρ-
τύρεται για την έλλειψη 
προόδου στις έρευνες σχε-
τικά με την δολοφονία του 
δημοσιογράφου Γιώργου 
Καραϊβάζ τον Απρίλιο του 
2021. Επιπλέον, εκφρά-
ζουν έντονη ανησυχία για 
τις σωματικές απειλές και 
τις λεκτικές απειλές κατά 
δημοσιογράφων, τις παρα-
βιάσεις της ιδιωτικής τους 
ζωής με κατασκοπευτικό 
λογισμικό και τις καταχρη-

στικές αγωγές. Εκφρά-
ζονται επίσης ανησυχίες 
μεταξύ άλλων για την ανε-
ξαρτησία του ΕΣΡ.

Στο ψήφισμα καταδικά-
ζεται επίσης η «παράνομη 
εργαλειοποίηση» του όρου 
«απειλή για την εθνική 
ασφάλεια» ως προς την 
διενέργεια υποκλοπών. Επ’ 
αυτού, οι ευρωβουλευτές 
ζητούν ενίσχυση των δη-
μοκρατικών μηχανισμών, 
έρευνες με τη βοήθεια της 
Europol, καθώς και ανά-
κληση της νομοθεσίας που 
θέτει την ΕΥΠ υπό τον 
έλεγχο του πρωθυπουργού.

Ανάμεσα στα άλλα, το ψή-
φισμα υπογραμμίζει τις 
ανησυχίες των ευρωβου-
λευτών για τις συστηματι-
κές επαναπροωθήσεις με-
ταναστών και τις επιθέσεις 
κατά της κοινωνίας των 
πολιτών, ενώ σε αυτό δη-

λώνεται πως η κοινοβου-
λευτική έρευνα για το σιδη-
ροδρομικό δυστύχημα στα 
Τέμπη φαίνεται να στερεί-
ται πολιτικής αμεροληψίας.

Το ψήφισμα καταλήγει, 
καλώντας την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή να αξιοποιήσει 
«όλα τα διαθέσιμα εργα-
λεία για την αντιμετώπιση 
των παραβιάσεων των αξι-
ών της ΕΕ στην Ελλάδα, 
συμπεριλαμβανομένης αφ’ 
ενός της αξιολόγησης της 
χρήσης των κονδυλίων της 
ΕΕ στο πλαίσιο του κανονι-
σμού περί κοινών διατάξε-
ων σύμφωνα με τον Χάρτη 
των Θεμελιωδών Δικαιω-
μάτων, αφ’ ετέρου σε σχέ-
ση με τη μη εφαρμογή των 
αποφάσεων των ευρωπαϊ-
κών δικαστηρίων σύμφωνα 
με τον κανονισμό για την 
αιρεσιμότητα του κράτους 
δικαίου».
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Θετική η Fraport για εταιρίες low cost στο Αεροδρόμιο της 
Καβάλας – Συνάντηση Μ. Δέμπα με στελέχη στην Αθήνα

Με θετικές ειδήσεις επέ-
στρεψε από την Αθήνα ο 
Πρόεδρος του Επιμελη-
τηρίου Καβάλας Μάρκος 
Δέμπας.

Αρχικά ο κ. Δέμπας είχε 
συμμετείχε σε συνάντηση 
εργασίας σχετικά με το νο-
μοσχέδιο για την «Αξιοποί-
ηση του Αιγιαλού από τις 
Επιχειρήσεις Υγειονομικού 
Ενδιαφέροντος»

Η συνάντηση πραγματο-
ποιήθηκε ενόψει της επι-
κείμενης έκδοσης του νο-
μοσχεδίου με τίτλο «Όροι 
αξιοποίησης της δημόσιας 
περιουσίας στις παραθα-
λάσσιες περιοχές» ενώ 
τέθηκαν επί τάπητος ενδι-
αφέροντα θέματα σχετικά 
με τα beach bars και τον 
χώρο λειτουργίας τους στις 
παραλίες.

Στην συνέχεια είχε συ-
νάντηση με στελέχη της 
Fraport Greece εκεί όπου 
υπήρξε πολύ καλό κλίμα 
και όπως τόνισε ο κ. Δέ-
μπας η Fraport φάνηκε θε-
τική στις low cost (χαμηλού 
κόστους) εταιρίες στο Αε-
ροδρόμιο της Καβάλας.

Επιμελητήριο Καβάλας 
Συνάντηση εργασίας για την «Αξιοποίηση του Αιγιαλού από 
Επιχειρήσεις Υγειονομικού Ενδιαφέροντος»
Πραγματοποιήθηκε συ-
νάντηση εργασίας το 
πρωί της Δευτέρας 5 
Φεβρουαρίου 2024 στο 
Υπουργείο Εθνικής Οι-
κονομίας & Οικονομι-
κών, μεταξύ της Γενικής 
Γραμματέα Δημόσιας 
Περιουσίας, κ. Αθηνάς – 
Μαρίας Κόλλια και της 
Θεματικής Επιτροπής 
της Κεντρικής Ένωσης 
Επιμελητηρίων Ελλάδος 
(ΚΕΕΕ), η οποία συστή-
θηκε στο πλαίσιο της 
«Αξιοποίησης του Αιγι-
αλού από Επιχειρήσεις 
Υγειονομικού Ενδιαφέ-
ροντος».

Η συνάντηση έλαβε χώρα 
ενόψει της επικείμενης έκ-
δοσης του νομοσχεδίου με 
τίτλο «Όροι αξιοποίησης 
της δημόσιας περιουσίας 
στις παραθαλάσσιες πε-
ριοχές». Η θεματική επι-
τροπή της ΚΕΕΕ, η οποία 
συγκροτήθηκε τον κ. Μάρ-

κο Δέμπα, Πρόεδρο του 
Επιμελητηρίου Καβάλας, 
τον κ.Γιάννη Κουφίδη, πρό-
εδρο του Επιμελητηρίου 
Χαλκιδικής, τον κ. Γιάννη 
Γεροντίτη, Πρόεδρο του 
Επιμελητηρίου Εύβοιας και 
συντονιστή της θεματικής 
επιτροπής της ΚΕΕΕ, κα-
θώς και τον κ. Αναστάσιος 
Γιατράς, εκπροσωπώντας 
το Επιμελητήριο Αχαΐας, 
έθεσε επί τάπητος επίκαι-
ρα ζητήματα, που αφορούν 
τις επιχειρήσεις – μέλη, που 
δραστηριοποιούνται στους 
τομείς της εστίασης και του 
τουρισμού.

Η συνάντηση με την Γενική 
Γραμματέα, η οποία πραγ-
ματοποιήθηκε σε φιλικό 
κλίμα, ήταν ιδιαίτερα εποι-
κοδομητική, ενώ παράλλη-
λα ενθάρρυνε την αποστο-
λή επιπλέον στοιχείων, από 
την στιγμή που οι σχετικές 
διαβουλεύσεις συνεχίζο-
νται. Άλλωστε, έχει ήδη 

προηγηθεί σειρά συνεδριά-
σεων της θεματικής επιτρο-
πής της ΚΕΕΕ, αναφορικά 
με το σχέδιο νόμου του 
Υπουργείου Εθνικής Οικο-
νομίας και Οικονομικών και 
τη δημόσια διαβούλευση, 
τα αποτελέσματα των οποί-

ων, έχουν αποσταλεί στο 
Υπουργείο, προκειμένου 
να ληφθούν υπόψη πριν 
την ψήφιση του νομοσχε-
δίου, ενώ παράλληλα έχει 
κατατεθεί από την ΚΕΕΕ 
και σχετικό υπόμνημα, το 
οποίο και επισυνάπτεται 

στο παρόν.

Ενόψει των ανωτέρω, ζη-
τούμενο είναι η θέσπιση 
θεσμικού πλαισίου, που 
θα προστατεύει τις περι-
οχές όπου παρατηρείται 
οικιστική, πολιτισμική και 

τουριστική ανάπτυξη, ενώ 
ταυτόχρονα θα ευνοεί την 
ανάπτυξη της επιχειρημα-
τικότητας και της εργασίας 
με στόχο την πρόοδο του 
τόπου.

Φορολογικές δηλώσεις 
Για ποιους θα συμπληρώνονται αυτόματα
Πιο απλή θα γίνει η υπο-
βολή της φορολογικής 
δήλωσης για περίπου 
1.000.000 μισθωτούς 
και συνταξιούχους που 
έχουν εισοδήματα απο-
κλειστικά από μισθούς 
και συντάξεις.

Ειδικότερα, το μέτρο αφο-

ρά μισθωτούς και συντα-
ξιούχους οι οποίοι έχουν 
σταθερά εισοδήματα και 
προβλέπει την αυτόματη 
υποβολή της φορολογικής 
δήλωσης από την εφορία, 
καθώς και δυνατότητα για 
διορθώσεις και αλλαγές, 
καθώς και κλειδωμένες δη-
λώσεις ΦΠΑ. Παράλληλα, 

προκειμένου να διευκολυν-
θούν οι επιχειρήσεις στην 
εκπλήρωση των φορολογι-
κών του υποχρεώσεων, τα 
ποσά στις δηλώσεις ΦΠΑ 
των υπόχρεων θα είναι 
πλέον προ συμπληρωμένα.

Εκτός των παραπάνω, αλ-
λαγές έρχονται και στα 

φορολογικά έντυπα, καθώς 
θα προστεθούν κωδικοί για 
ελεύθερους επαγγελματίες 
και αυτοαπασχολούμενους, 
των οποίων το εισόδημα 
θα υπολογίζεται με το νέο 
τεκμαρτό σύστημα.

Σε ό,τι αφορά τις προθεσμί-
ες για τις πληρωμές όσων 

λάβουν χρεωστικό εκκα-
θαριστικό θα παραμείνουν 
ίδιες. Δηλαδή, ο φόρος θα 
καταβληθεί είτε εφάπαξ με 
έκπτωση 3% μέχρι τα τέλη 
του Ιούλη, είτε σε οκτώ ισό-
ποσες δόσεις με την πρώτη 
στο τέλος Ιουλίου και την 
τελευταία τον Φεβρουάριο 
του 2025.
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Με τη στήλη αυτή είμαι στη διάθεσή σας να απαντήσω 
με υπευθυνότητα σε ερωτήσεις που  αφορούν προβλη-
ματισμούς σας σχετικά με τα παιδιά και την εκπαιδευτι-
κή τους πορεία. Στείλτε μου τις ερωτήσεις σας στο 

vvasiliad@outlook.com 
ή τηλεφωνείστε στο 

2510 220201

Από τη

Βασιλειάδου Βασιλική

• Mαθηματικός

• Κάτοχος Master in Education-Roehampton University

• Τ.β.  Καθηγητή Πανεπιστημίου Κρήτης

• Διευθύντρια σπουδών στα φροντιστήρια ΠΟΥΚΑΜΙΣΑΣ Καβάλας

• Μέλος του Δ.Σ. Μαθηματικής εταιρίας

ΣΧΟΛΙΚΟ ΑΓΧΟΣ

Στρίβειν…..αλλά Ελληνικά
Το 1815 ο Ναπολέων ητήθη στο Βατερλώ και εκδιώχθηκε από την εξουσία. Οι σύμμαχοι νικητές ήθελαν να 
επιβάλλουν αυστηρές κυρώσεις που έφταναν μέχρι το διαμελισμό της Γαλλίας. 

Ο Καποδίστριας ήταν εκπρόσωπος της Ρωσίας.  Υποστήριξε και πέτυχε τον περιορισμό των κυρώσεων αυτών 
στη φιλελεύθερη Γαλλία που ήταν αντίθετη στα δεσποτικά καθεστώτα των νικητών. Ο Λουδοβίκος ΙΗ’ θέλο-
ντας να δείξει ευγνωμοσύνη στον Έλληνα διπλωμάτη, του πρόσφερε ένα μεγάλο ποσό. 

Ο Καποδίστριας το αρνήθηκε όμως επειδή ο Λουδοβίκος επέμενε, υπέδειξε στον Βασιλιά Λουδοβίκο να στεί-
λει βιβλία που θα έχει ανάγκη η Ελλάδα όταν απελευθερωθεί.

Οι Γάλλοι…..δεν τα έσετιλαν ποτέ!  

ΙΦΙΚΡΑΤΗΣ
Σε μια δημόσια συνέλευση των Αθηναίων κάποιος ρώτησε τον 
στρατηγό Ιφικράτη που καταγόταν από πτωχή οικογένεια:

‘’Ποιος είσαι εσύ που ζητάς την αρχηγία; Ιππεύς;  Τοξότης; Λογχο-
φόρος;  Ή πεζός;’’
‘’Τίποτα από όλα αυτά ‘’ αποκρίθηκε ο Ιφικράτης
‘’Είμαι όμως εκείνος, που γνωρίζει να κυβερνά όλους αυτούς που 
ανέφερες’

17.2.1914 
Αρχίζει η αποχώρηση του Ελληνικού Στρατού από τη Βόρεια 
Ήπειρο και τη παραχώρηση της περιοχής στην Αλβανία.Όμως 
αμέσως οι Βορειοηπειρώτες αντιδρούν. Σχηματίζουν προσωρινή 
κυβέρνηση στο Αργυρόκαστρο και κηρύσσουν την Αυτονομία της 
Βορείου Ηπείρου.

20.2.1822 
Μια λαμπρή νίκη του Ελληνικού στόλου στη Ναυμαχία των Πα-
τρών. Ο ναύαρχος Μιαούλης επικεφαλής του στόλου της Ύδρας, 
των Σπετσών και των Ψαρών, τρέπουν σε φυγή τον Τουρκικό 
στόλο υπο τον Καρά Πεπέ Αλή. Οι Έλληνες ενωμένοι μεγαλουρ-
γούν. Αργότερα ξέσπασαν οι 2 εμφύλιοι της Εθνεγερσίας.
.......................................................................................................................

‣ Διαβάσαμε και αυτά...

‣ Μνήμες

‣ Οι Μεγάλοι μας είπαν…

Η εξέλιξη την σημερινής 
κοινωνίας σε συνδι-
ασμό με την αναμφι-

σβήτητη συσχέτιση της Παι-
δαγωγικής με τη Ψυχολογία 
απαιτεί καινοτομίες στις με-
θόδους διδασκαλίας. 

 Ο ρ α μ α τ ι ζ ό μ α σ τ ε 
τους σύγχρονους μαθητές 
να έχουν άποψη και κρίση 
και να πάψουν να ‘παπαγα-
λίζουν’ έννοιες που της συ-
γκρατούν για λίγο. 

  Ένας απο τους πιο 
σύγχρονους και αποτελε-
σματικότερους τρόπους εκ-
μάθησης είναι η βιωματική 
μάθηση.

  Τι εννοούμε με τον 
όρο βιωματική μάθηση; Η 
βιωματική μάθηση έχει να 
κάνει με την ενεργό συμ-
μετοχή του μαθητή στην 
εκμάθηση των καινούριων 
εννοιών. Θα μπορούσαμε να 
το χαρακτηρίσουμε οτι είναι 
ένα ‘ταξίδι ανακάλυψη νέας 
γνώσης΄ το οποίο διευκο-
λύνει τον μαθητή να ψάξει, 
να νιώσει, να καταλάβει και 
να εμπεδώσει τη γνώση. 

 H βιωματική μάθηση 
μπορεί να επιτευχθεί, πα-
ρακινόντας τον μαθητή  να 
παρατηρήσει ,να ερευνήσει, 
να γίνει μέλος σε ομάδα 
έρευνσς, να ασκήσει κρι-
τική και να αποκτήσει ενα 
δικό του προσωπικό νόημα 
στο κάθε τι που διδάσκεται. 
Αυτό και απο μόνο του αρ-
κεί στο να κάνει τη γνώση 
δική του και να ενστερνιστεί 
καινούρια πράγματα που 
μπορεί να εντάξει στη ζωή 
του.

 Τα πιο σημαντικά 
οφέλη της βιωματικής μά-
θησης είναι τα εξής:

 1) Ο μαθητής παύει 
να κρατά παθητική στάση 
στη διαδικασία της μάθη-
σης. Εν αντιθέσει, ενθαρρύ-
νεται να συμμετέχει ενεργά 
σε αυτή

 2) Επιτυγχάνεται η 
εξικοίωση του μαθητή με 
κοινωνικοπολιτικούς όρους 
και η κατανόησή τους

 3) Ενισχύεται η αυ-
τογνωσία και η εξέλιξη της 
κριτικής σκέψης του μαθη-
τη. Άλλωστε, αυτός δεν εί-
ναι ο κύριος στόχος της εκ-
παίδευσης;

Μας ρωτάτε. απαντού-
με...

 Η κυρία Π.Σ. ρωτά: 
‘.....Ο γιος μου είναι 6η δη-
μοτικού και διαβάζουμε κάθε 
μέρα μαζί τα μαθήματα. Μου 
κάνει πολπύ εντύπωση το 
πόσο δυσκολεύεται στα προ-
βλήματα στα μαθηματικά 
ενώ είναι ευστροφο παιδί και 
διαχειρίζεται κξαταπληκτικά 

τα χρήματα, τους αριθμούς 
και τις πράξεις. Τι φταίει; ‘

Αγαπητή κυρία,

 Αντιμετωπίζετε ένα 
πολύ συνηθισμένο πρόβλη-
μα που μου το έχουν εκμυ-
στηρευτεί πάρα πολλοί γο-
νείς. Δεν υπάρχει κανένας 
λόγος ανησυχίας. Τα παι-
διά αυτής της τάξης, στην 
αριθμητική  καλούνται να 
λύσουν προβλήματα που 
αναφέρονται σε ποσοστά, 
Φ.Π.Α , εκπτώσεις και άλ-
λους τέτοιους όρους, τους 
οποίους το παιδί δυσκολεύ-
εται να τους επεξεργαστεί 
διοτι δεν τους βλέπει που-
θενά στη καθημερινότητά 
του. 

 Δοκιμάστε να δείξε-
τε στο δικά σας παιδί εκπτώ-
σεις σε ένα διαφημιστικό 
π.χ. πίτσας, ένα λογαριασμό 
κινητού με τέλη και Φ.Π.Α, 
μια απόδειξη αγοράς του 
αγαπημένου του παγωτού 
και ζητείστε του σιγά σιγά 
να κάνει υπολογισμούς. 
Όσες περισσότερες αισθή-
σεις χρησιμοποιεί του παιδί, 
τόσο πιο εύκολα θα καταλά-
βει νέους όρους. Εφόσον η 
κατανόηση επιτευχθεί μέσω 
της βιωματικής αυτής μάθη-
σης, θα είναι πολύ πιο εύκο-
λο να επεξεργαστεί δεδομέ-
να που αφορούν αυτές τις 
έννοιες.

Ευχές για επιτυχία

‘ ‘Ταξίδι ανα-
κάλυψη νέας 
γνώσης΄ το 
οποίο διευκο-
λύνει τον μα-
θητή να ψά-
ξει, να νιώσει, 
να καταλά-
βει και να 
εμπεδώσει τη 
γνώση’
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Το νομοσχέδιο με τίτλο 
«Ενίσχυση Δημοσίου 
Πανεπιστημίου– Πλαί-
σιο λειτουργίας μη 
κερδοσκοπικών πα-
ραρτημάτων ξένων πα-
νεπιστημίων» παρουσία-
σε σε συνέντευξη Τύπου ο 
υπουργός Παιδείας Κυριά-
κος Πιερρακάκης.

Ο υπουργός παρουσίασε τις 
βασικές διατάξεις για την 
ίδρυση μη κρατικών πανε-
πιστημίων στην Ελλάδα λέ-
γοντας ότι για να υπάρχει 
ένα καθεστώς ισονομίας 
ανάμεσα σε δημόσια και μη 
κρατικά πανεπιστήμια όσον 
αφορά στην εισαγωγή των 
Ελλήνων φοιτητών στα μη 
κρατικά ΑΕΙ θα πρέπει οι 
υποψήφιοι να έχουν «πιά-
σει» την Ελάχιστη Βάση 
Εισαγωγής του πεδίου τους 
κατά τις πανελλαδικές και 
αυτή θα είναι η μοναδική 
σύνδεση στο σύστημα πρό-
σβασης μεταξύ δημόσιων 
και μη κρατικών ΑΕΙ.

Σύμφωνα με τα όσα είπε ο 
υπουργός Παιδείας, οι υπο-
ψήφιοι μέσα από τις εξετά-
σεις των Πανελλαδικών θα 
μπαίνουν και στα μη κρατι-
κά πανεπιστήμια, πιάνοντας 
την ελάχιστη βάση εισαγω-
γής του πεδίου και όχι του 
τμήματος.

Όπως τόνισε ο κ. Πιερρα-
κάκης, τα μη κρατικά πα-
νεπιστήμια θα αρχίσουν να 
δέχονται αιτήσεις φοιτη-
τών από το Σεπτέμβριο του 
2025, ενώ σημείωσε ότι 
αυτή τη στιγμή βρίσκονται 
σε εξέλιξη συζητήσεις με 
γνωστά ξένα πανεπιστήμια 
τα οποία έχουν εκδηλώσει 
ενδιαφέρον.

Για την άδεια λειτουρ-
γίας θα απαιτείται ποσό 
500.000 ευρώ για εγγυη-
τική επιστολή. Προϋπόθεση 
να είναι πανεπιστήμιο ανα-
γνωρισμένο στη χώρα του. 

Η ΕΘΑΑΕ θα πρέπει να 
εγκρίνει ή όχι την αδειο-
δότηση εντός 120 ημερών. 
Το υπουργείο θα μπορεί 
μετά να προβεί στην έκδο-
ση άδειας. Τα μη κρατικά 
ΑΕΙ είναι υποχρεωμένα να 
έχουν ερευνητική δραστη-
ριότητα. Οι υποδομές θα 
ελέγχονται και θα απαιτού-
νται βιβλιοθήκες και εργα-
στήρια. Αυστηρά κριτήρια 
θεσπίζονται για το διδα-
κτικό και διοικητικό προ-
σωπικό. Οι όροι φοίτησης 
θα είναι ίδιοι με το μητρικό 
ΑΕΙ. Θα υπάρχει συμβούλιο 
διοίκησης, εσωτερικός κα-
νονισμός, έλεγχος από ορ-
κωτό λογιστή και ετήσιος 
έλεγχος αλλά και δυνατό-
τητα ανάκληση της άδειας 
και επιβολή ποινών σε πε-
ριπτώσεις παραβίασης των 
όρων λειτουργίας. 

Εισάγεται ένα μίνιμουμ 30 
καθηγητών πλήρους απα-
σχόλησης, εκ των οποίων 
το 80% πρέπει να είναι κά-
τοχοι διδακτορικού σε αντι-
κείμενο συναφές με εκείνο 
που διδάσκουν. Επιπλέον, 
τα Μη Κρατικά Πανεπιστή-
μια θα είναι υποχρεωμένα 
να χορηγούν υποτροφίες 
σε φοιτητές με διαφάνεια 
και κοινωνικά κριτήρια. 
Οι υποτροφίες, πρέπει να 
αντιστοιχούν στο στο 5% 
του τζίρου από τα δίδα-
κτρα.

Τα ασυμβίβαστα

Ο υπουργός δήλωσε ότι 
κάποια από τα καλύτερα 
πανεπιστήμια του κόσμου 
θα μπορούν να ιδρύσουν 
εάν το θέλουν μόνο μια 
σχολή και όχι τρεις όπως 
θα ισχύσει για τα υπόλοιπα. 
«Με αυστηρά κριτήρια θα 
προχωρήσουμε στην ίδρυ-
ση μη κρατικών πανεπι-
στημίων, όπως αρμόζει στη 
χώρα. Η συνταγματική λο-
γική λέει ότι η χώρα δύνα-
ται να προβεί στην ίδρυση 
μη κρατικών ΑΕΙ» τόνισε.

Για τα μέλη ΔΕΠ, θα υπάρ-
χει ασυμβίβαστο- δεν θα 
μπορούν να υπηρετούν 
στο Δημόσιο Πανεπιστή-
μιο και ταυτόχρονα να 
διδάσκουν σε μη κρατικό

Σχετικά με το ποια πανε-
πιστήμια του εξωτερικού 
έχουν εκδηλώσει ενδια-
φέρον για ίδρυση παραρ-
τημάτων στη χώρα μας: ο 
υπουργός δεν ανακοίνωσε 
τα ονόματα των πανεπι-
στημίων, με τα οποία έχουν 
ξεκινήσει οι συζητήσεις 
για ίδρυση παραρτημάτων 
τους, καθώς ακόμη δεν 
έχει ωριμάσει η κατάσταση. 
Ανέφερε, ωστόσο ως παρα-
δείγματα ξένων πανεπιστη-
μίων που έχουν ιδρύσει πα-
ραρτήματα σε άλλες χώρες 
τη Sorbonne, το Yale, το 
Johns Hopkings, Duke, New 
York University, Rochester 
Institute of Technology. 
Μεταξύ αυτών, υπάρχει 
ισχυρή πιθανότητα να δού-
με να ιδρύονται παραρτή-
ματα στη χώρα μας.

Αυτόματη αναγνώριση 
πτυχίων

Επίσης δήλωσε ότι οι τίτλοι 

σπουδών θα σφραγίζονται 
από το υπουργείο Παιδείας 
και δεν θα χρειάζεται ανα-
γνώριση από το ΔΟΑΤΑΠ.

Ο υπουργός δήλωσε ότι 
θα αυτονομηθεί το Ανοιχτό 
Πανεπιστήμιο και αποκτά 
σύστημα διακυβέρνησης 
όπως και όλα τα υπόλοιπα 
δημόσια πανεπιστήμια. Επί-
σης τόνισε ότι θα υπάρχουν 
κοινά μεταπτυχιακά των 
δημοσίων πανεπιστημίων 
με ξένα πανεπιστήμια. Ο 
κ. Πιερρακάκης τόνισε ότι 
χαιρετίζει την ομόφωνη 
απόφαση στη Συνόδου των 
Πρυτάνεων για ψηφιακή 
εξεταστική, ενώ ανέφερε 
ότι ο νόμος είναι νόμος: 
«Κάντε όση κριτική θέλετε, 
άλλα να μην ζημιωθούν οι 
φοιτητές από αυτό» είπε. 
Ανέφερε ότι θα υπάρχουν 
αυστηρά κριτήρια της ΕΘΑ-
ΑΕ για ίδρυση των μη κρα-

τικών πανεπιστημίων, τα 
οποία θα ισχύουν και για 
ίδρυση νέου τμήματος από 
ΑΕΙ.

Σχολιάζοντας τα δημοσι-
εύματα για το εθνικό απο-
λυτήριο ο κ. Πιερρακάκης 
απάντησε ότι δεν είναι ώρα 
για να ανοίξει αυτή η συζή-
τηση: «Είναι στις προθέσεις 
μας, αλλά όχι τώρα».

Το νομοσχέδιο περιλαμ-
βάνει 200 άρθρα στα 
οποία, μεταξύ άλλων, 
περιλαμβάνονται οι 
ρυθμίσεις για:

τα μη κερδοσκοπικά μη 
κρατικα πανεπιστήμια

τη θεσμική και οικονομική 
αναβάθμιση των κρατικών 
πανεπιστημίων

την ακαδημαϊκή αναδιάρ-

θρωση του Δημοκρίτειου 
Πανεπιστημίου Θράκης

την πλήρη διοικητική αυτο-
νομία του Ελληνικού Δημο-
σίου Πανεπιστημίου

Σχετικά με τις καταλήψεις ο 
κ. Πιερρακάκης ανέφερε ότι 
«υπονομεύουν το ελληνικό 
δημόσιο ΑΕΙ οι καταλήψεις, 
η βία και οι καταστροφές. 
Σέβομαι το διάλογο αλλά 
τα υπόλοιπα υπονομεύουν 
τα ελληνικά ΑΕΙ».

Δείτε αναλυτικά την πα-
ρουσίαση:

www.protothema.gr

Πιερρακάκης
Από τον Σεπτέμβριο του ‘25 η λειτουργία των μη κρατικών 
ΑΕΙ - Με ΙΒ ή με Ελάχιστη Βάση Εισαγωγής η εγγραφή

διαβάστε περισσότερα

Τα πτυχία των μη κρατικών δεν θα χρειάζονται αναγνώριση από τον ΔΟΑΤΑΠ - Ασυμβίβαστο για τα μέλη ΔΕΠ, 
δεν θα μπορούν να διδάσκουν ταυτόχρονα σε δημόσιο και σε μη κρατικό πανεπιστήμιο - Τι απάντησε ο υπουργός 
όταν ρωτήθηκε για το ενδιαφέρον από ξένα πανεπιστήμια
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Θόδωρος Μουριάδης
Αν δεν έρθει η Αρχαιολογία μέχρι τη Δευτέρα, συνεχίζω το 
έργο στον Άγιο Νικόλαο και ας με καθαιρέσουν

Ο Δήμαρχος Καβάλας 
απαντάει για τις καθυ-
στερήσεις της αρχαιο-
λογίας πως δε θα στα-
ματήσει το έργο για το 
Ανοιχτό Κέντρο Εμπορί-
ου «για έναν οθωμανικό 
βόθρο»

Αν μέχρι τη Δευτέρα 12 
Φεβρουαρίου 2024 η αρ-
χαιολογία δεν τελειώσει 
με τα ευρήματα στον Άγιο 
Νικόλαο, τα οποία ανακα-
λύφθηκαν κατά τη διάρκεια 
εργασιών για το Ανοιχτό 
Κέντρο Εμπορίου [διαβάστε 
εδώ] «κλείνω τα χαντάκια 
και προχωράω το έργο με 
ευθύνη μου και ας με κα-
θαιρέσουν» προειδοποίησε 
σε πολύ έντονο ύφος ο Δή-
μαρχος Καβάλας, Θόδωρος 
Μουριάδης, μιλώντας στον 

ALPHA Radio 88,6.

ADVERTISEMENT
Ο ίδιος αναφέρθηκε στην 
καθυστέρηση του έργου 
στον Άγιο Νικόλαο από την 
ανακάλυψη μιας οθωμανι-
κής αποχέτευσης και έθεσε 
την αρχαιολογία
προ των ευθυνών της, κα-
θώς η απάντηση που πήρε 
από την υπηρεσία είναι ότι 
δεν υπάρχει προσωπικό και 
η πρόσληψη θα γίνει σε 3 
εβδομάδες.

«Οι εργολάβοι που έχουν 
αναλάβει το έργο στον Άγιο 
Νικόλαο, πάνε πάρα πολύ 
γρήγορα, όπως επίσης και 
η εργολαβία η οποία αφο-
ρά στην ύδρευση και
στην υπογειοποίηση των 
καλωδίων της ΔΕΗ πη-

γαίνει πολύ γρήγορα. Το 
πρόβλημα το οποίο έχουμε 
είναι η αρχαιολογία. Επει-
δή συνεργάζομαι πολύ με 
την αρχαιολογία και μέχρι 
τώρα νομίζω ότι τους βο-
ήθησα πάρα πολύ, ακόμη 
και στο να γίνουν κάποια 
έργα που αφορούν στην 
ύδρευση στον αρχαιολογι-
κό χώρο των Φιλίππων τα 
οποία τα κάνουμε ως προ-
σφορά. Αντ’ αυτού ειμαστε 
μέσα στον Άγιο Νικόλαο 
όπου βρήκαμε μια τούρκικη 
αποχέτευση, οθωμανικής 
περιόδου. Αυτό είναι που 
βρέθηκε, κάτι που υπάρχει 
παντού. Ένα βρήκαμε εκεί 
στα Βαρέλια και το άλλο 
στην Σπετσών. Αυτό μας 
καθυστερεί. Το ένα έργο 
μάλιστα έχει 150.000 ευρώ 
για την αρχαιολογία, ούτως 

ώστε να προσλάβουν προ-
σωπικό ώστε σε περίπτωση 
που βρεθεί κάτι να μπο-
ρούν να κάνουν ανασκαφή 
να το καταγράψουν κτλ. 
Η αρχαιολογία όμως έχει 
καθυστερήσει να κάνει την 
πρόσληψη. Η δε προϊστα-
μένη κ. Δαδάκη έλειπε γιατί 
είχε δουλειά και περίμεναν 
όλοι πότε θα έρθει η κ. Δα-
δάκη για να αποφασίσει τι 
θα γίνει», τόνισε ο κ. Μου-
ριάδης.

«Εγώ δε θα το αφήσω 
έτσι»

«Εμείς όμως με το έργο εί-
μαστε σταματημένοι γιατί 
ούτε η ΔΕΗ μπορεί να ρί-
ξει τα καλώδια που έπρεπε 
μέσα διότι όταν θα γινόταν 
αυτό ο εργολάβος θα έριχνε 
το μπετόν καθαριότητας, 
ώστε να λειτουργήσουν τα 
μαγαζιά και παράλληλα να 
γίνεται και η πλακώστρωση 
με ό,τι προβλέπεται. Αυτήν 
τη στιγμή ειμαστε ανοιχτοί 
και περιμένουμε. Και τους 
λέω, πότε δηλαδή θα ξεκι-
νήσουμε; Μου λένε μόλις 
προσλάβουμε προσωπικό. 
Και πότε θα προσλάβετε 
προσωπικό; Μου λένε σε 
τρεις εβδομάδες. Λοιπόν 
εγώ δε θα το αφήσω έτσι 
αυτό, για τρεις εβδομά-
δες να περιμένω πότε θα 

κάνουν πρόσληψη για να 
έρθουν να καταγράψουνε 
την οθωμανική αποχέτευση 
η οποία βρέθηκε σε εκείνο 
το σημείο. Είναι μια περιοχή 
η οποία έχει σκαφτεί πάρα 
πολλές φορές. Ξέρουν επί-
σης ότι τα βυζαντινά και τα 
μεταβυζαντινά που υπάρ-
χουν είναι στο ενάμισι μέ-
τρο. Εμείς δεν έχουμε σκά-
ψει στο ενάμισι μέτρο και 
παρόλα αυτά καθυστερού-
με», σημείωσε ο Δήμαρχος 
Καβάλας.

«Δεν ήθελα να φτάσω 
σε αυτό το σημείο και να 
συμπεριφερθώ έτσι στην 
αρχαιολογία, αλλά…»

«Θα μπορούσαν να κατα-
γράψουν με τον αρχαιο-
λόγο που είχαν αυτό που 
βρέθηκε, αν ήταν κάτι πολύ 
σημαντικό, αν ήταν στα 
ίχνη του ναού που
υπήρχε στη θέση του Αγί-
ου Νικολάου. Τότε θα 
έλεγα ότι αξίζει τον κόπο 
να περιμένουμε να γίνει 
ανασκαφή. Αλλά όχι όμως 
τώρα επειδή βρήκαμε έναν 
βόθρο και σε τελική ανάλυ-
ση η περιοχή έχει σκαφτεί 
πάρα πολλές φορές. Επί 
Αθανασιάδη έχουν περάσει 
αποχέτευση και ο βιολογι-
κός, μην τρελαθούμε τώρα. 
Δεν μπορεί να καθυστε-

ρούμε τρεις εβδομάδες με 
ό,τι αυτό συνεπάγεται για 
τους επαγγελματίες. Εγώ 
δε θα το αφήσω έτσι, δεν 
ήθελα να φτάσω σε αυτό 
το σημείο και να συμπερι-
φερθώ έτσι στην αρχαιολο-
γία, αλλά με αναγκάζουν να 
συμπεριφερθώ διαφορε-
τικά. Μέχρι τη Δευτέρα αν 
δεν έρθουν εγώ το κλείνω, 
συνεχίζω το έργο και ας 
προσφύγουν όπου θέλουν 
και ας με καθαιρέσουν. Λοι-
πόν, το έργο θα συνεχιστεί 
και θα τελειώσει», δήλωσε 
ο κ. Μουριάδης.

«Υπάρχουν όμως επαγ-
γελματίες οι οποίοι πε-
ριμένουν…»
«Ο καθένας ας αναλάβει 
την ευθύνη του. Καταλα-
βαίνω πως και η αρχαιο-
λογία κοιτάζει τη δική της 
δουλειά, αλλά όμως δεν 
είναι ξεκομμένη από την 
κοινωνία και αυτήν τη στιγ-
μή υπάρχει ένα σημαντικό 
πρόβλημα. Το να λέμε ότι 
το έργο συνεχίζεται δε λέει 
τίποτε, το έργο συνεχίζεται, 
αλλά υπάρχουν όμως επαγ-
γελματίες οι οποίοι περιμέ-
νουν όσο το δυνατόν πιο 
γρήγορα να τελειώσει και 
κάνουν υπομονή», ανέφερε 
ο Δήμαρχος Καβάλας..

www.kavalapost.gr

Τα μέτρα που ανακοίνωσε ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, για τους αγρότες

Εφορία Αρχαιοτήτων Καβάλας 
Η καθυστέρηση στον Αγ. Νικόλαο δεν αποτελεί 
υπαιτιότητα της Εφορείας
Το έργο «ΑΝΟΙΚΤΟ ΚΕ-
ΝΤΡΟ ΕΜΠΟΡΙΟΥ ΔΗ-
ΜΟΥ ΚΑΒΑΛΑΣ» το 
οποίο προτάθηκε από 
τον Δήμο Καβάλας, 
εντάχθηκε με την αριθ. 
4279/1441/Α3/286-
2019 απόφαση με Κω-
δικό ΟΠΣ 5032955 στο 
Επιχειρησιακό Πρόγραμ-
μα «Ανταγωνιστικότητα 
Επιχειρηματικότητα και 
Καινοτομία 2014-2020»

Στη συνέχεια η Ειδική Υπη-
ρεσία Διαχείρισης του Ε.Π 
«Ανταγωνιστικότητα, Επι-
χειρηματικότητα και Καινο-
τομία», αποφάσισε την ει-
σαγωγή νέου υποέργου, με 
αριθμό 9, μέσω του οποίου 
θα εξασφαλιζόταν η πα-
ρουσία προσωπικού κατά 
την εκτέλεση των εκσκα-
φών του τεχνικού έργου 
και την αντιμετώπιση των 
σχετικών θεμάτων

Για το σκοπό αυτό υπογρά-
φηκε ανάμεσα στο Δήμο 
Καβάλας δια του κ Μουριά-
δη και της Εφορείας Αρχαι-
οτήτων Καβάλας δια εμού, 
το από 1/6/2022 μνημόνιο 
ενεργειών, το οποίο μεταξύ 
άλλων προβλέπει:

….Προκειμένου να εκτε-
λεσθεί το έργο: «Ανοιχτό 
Κέντρο Εμπορίου Δήμου 
Καβάλας» με φορέα υλο-

ποίησης το Δήμο Καβάλας, 
η Εφορεία Αρχαιοτήτων 
Καβάλας θα διενεργήσει 
αρχαιολογικές έρευνες και 
εργασίες στο πλαίσιο δι-
ακριτού υποέργου, στην 
πόλη της Καβάλας. Ειδι-
κότερα, οι αρχαιολογικές 
έρευνες και εργασίες που 
θα διενεργηθούν περιγρά-
φονται ως εξής:

– καθημερινή επίβλεψη 
εργασιών εκσκαφής
– διενέργεια σωστικής 
ανασκαφής, όπου απαι-
τηθεί
– συντήρηση ευρημάτων
– φωτογραφική-σχεδια-
στική τεκμηρίωση ευρη-
μάτων

….Με την ολοκλήρωση των 
αρχαιολογικών ερευνών 
και εργασιών θα εκδοθεί η 
κατά νόμον Απόφαση μετά 
από γνωμοδότηση του 
αρμόδιου Αρχαιολογικού 
Συμβουλίου
σχετικά με τη διατήρηση ή 
μη και την προστασία των 
αρχαιοτήτων. …..Κατά την 
εφαρμογή του παρόντος 
μνημονίου συνεργασίας 
θα τηρούνται η εθνική και 
κοινοτική νομοθεσία και ει-
δικότερα οι κανόνες για τον 
ανταγωνισμό, την ανάθεση 
δημοσίων έργων, προμη-
θειών και υπηρεσιών, την 
προστασία και βελτίωση 

του περιβάλλοντος και τη 
δημοσιότητα.

Μεταξύ των παραδοτέων 
του υποέργου 9 προβλέ-
πεται: Σε περίπτωση ανεύ-
ρεσης νέων στοιχείων του 
αγωγού θα πραγματοποιη-
θεί αρχαιολογική έρευνα η 
οποία περιλαμβάνει:

Διενέργεια ανασκαφικής 
έρευνας, Σχεδιαστική απο-
τύπωση, φωτογραφική 
τεκμηρίωση του χώρου και 
των κινητών ευρημάτων,

Συντήρηση των ακινήτων 
και κινητών ευρημάτων, με-
λέτη, δημοσίευση, ανάδειξη 
των ακινήτων και κινητών 
ευρημάτων, λοιπές εργασί-
ες.

Κατά την έναρξη εργασι-
ών στην περιοχή του Αγίου 
Νικολάου, για την οποία 
ειρήσθω εν παρόδω ενημε-
ρώθηκα από τρίτους και όχι 
από τους επιβλέποντες του 
έργου ως
όφειλαν, ούτε εκλήθην 
ώστε να γινόταν ένας στοι-
χειώδης προγραμματισμός, 
είχα τηλεφωνική επαφή και 
με τον ανάδοχο και τους 
επιβλέποντες του κυρίου 
του έργου
και ζήτησα να μην ξεκινή-
σουν οι εκσκαφικές εργα-
σίες πριν την ολοκλήρωση 

των διαδικασιών του υπο-
έργου της Εφορείας γιατί 
το ενδεχόμενο ανεύρεσης 
αρχαιοτήτων
ήταν μεγάλο. Οι ίδιοι ωστό-
σο επέμειναν στην έναρξη 
των εργασιών και το έργο 
άρχισε χωρίς προσωπικό.

Σημειωτέο ότι με τη λήξη 
της προγραμματικής περι-
όδου 2014-2020 και την 
έναρξη της νέας, για όσα 
έργα μεταφέρονταν στη 
νέα προγραμματική περίο-
δο απαιτείτο μια
σειρά διοικητικών ενεργει-
ών, ώστε να είναι εφικτή 
λειτουργία του υποέργου 
της Εφορείας μας, κάτι το 
οποίο δεν έγινε στην ώρα 
του, όχι με ευθύνη της 
Εφορείας
μας.

Οι αυτοψίες έχουν γίνει και 
ήδη από 29.1.2024 έχει 
σταλεί ενημερωτικό έγ-
γραφο για την ανεύρεση 
των αρχαιοτήτων και την 
αναγκαιότητα διενέργειας 
ανασκαφικής
έρευνας, η οποία φυσικά 
διαφέρει από την αυτοψία, 
καθότι απαιτεί προσωπικό. 
Δυστυχώς το προσωπικό 
δεν εμφανίζεται ως δια μα-
γείας από το καπέλο μας, 
αλλά
για να είναι σύννομη η 
πρόσληψή του, απαιτείται η 

ολοκλήρωση της διαδικα-
σίας που αναφέρεται παρα-
πάνω. Παρόλα αυτά εις βά-
ρος άλλου έργου διατέθηκε 
αρχαιολόγος
ώστε το έργο να συνεχίζει 
σε άλλα σημεία και συνε-
χίζεται, καθότι οι εργασίες 
δεν σταμάτησαν.

Η εν λόγω διαδικασία θα 
είχε ξεκινήσει νωρίτερα αν 
ο κύριος του έργου μας 
ενημέρωνε έγκαιρα. Η πρά-
ξη ωστόσο της μεταφοράς 
του έργου κοινοποιήθηκε 
στην
Εφορεία μας μόλις στις 
17/1/2024. Η Εφορεία μας 
με το αριθ.22876/18-1-
2024 έγγραφο της υπέβα-
λε στην ΚΥ του ΥΠΠΟ τον 
φάκελο για την έγκριση 
εκτέλεσης του
έργου απολογιστικά και με 
αυτεπιστασία. Η εν λόγω 
απόφαση υπογράφτη-
κε και δημοσιεύτηκε στις 
6/2/2024 και η Εφορεία 
μας στις 7/2/2024 απέστει-
λε για έγκριση
το σχέδιο της προκήρυξης 
πρόσληψης προσωπικού, 
ώστε να προσληφθεί το 
απαραίτητο προσωπικό 
για να γίνει η ανασκαφική 
έρευνα, διαδικασία που για 
να
ολοκληρωθεί απαιτεί το 
ελάχιστο 3 εβδομάδες, κα-

θότι η διάρκεια μόνο της 
προκήρυξης είναι 2 εβδο-
μάδες.

Είναι φανερό ότι η καθυ-
στέρηση αυτή δεν αποτελεί 
υπαιτιότητα της Εφορεί-
ας μας, η οποία ενήργησε 
εντός των νομίμων πλαισί-
ων της χωρίς καθυστέρηση. 
Είχαμε την εντύπωση ότι ο 
τύπος του δημάρχου- σε-
ρίφη που όλα τα σφάζει, 
όλα τα μαχαιρώνει είχε 
παρέλθει από την Τοπική 
αυτοδιοίκηση. Για κάποιους 
μάλλον όχι.

Είναι λυπηρό που ένα έργο 
το οποίο θα πρόσφερε τα 
μάλλα στην ιστορία της 
πόλης, διότι στην περιοχή 
πιθανολογείται η ύπαρξη 
παλαιοχριστιανικής βασι-
λικής του Αγίου Παύλου, 
αντιμετωπίζεται με τον 
τρόπο που αντιμετωπίζεται 
από τη δημοτική αρχή. Να 
θυμίσουμε στον κο Δήμαρ-
χο που απειλεί να δράσει 
παρανόμως, ότι η πόλη της 
Καβάλας κέρδισε ένα ση-
μαντικό μνημείο: την παλαι-
οχριστιανική βασιλική που 
αποκαλύφθηκε κάτω από 
το Χαλήλ μπέη τζαμί, χάρη 
στην επιμονή της Εφορεία 
μας σε ένα άλλο έργο του 
Δήμου και σε μια ανάλογη 
περίπτωση.
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Περισσότεροι από πενή-
ντα θεσμικοί εκπρόσω-
ποι αγροτών, κτηνοτρό-
φων και μελισσοκόμων 
από ολόκληρη την Περι-
φέρεια Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης, 
συμμετείχαν στη σχετι-
κή σύσκεψη που έγινε 
το απόγευμα της Κυ-

ριακής στην έδρα της 
ΠΑΜΘ προεξάρχοντος 
του Υπουργού Αγροτικής 
Ανάπτυξης κ. Λευτέρη 
Αυγενάκη.

Η σύσκεψη έγινε σε συνέ-
χεια επαφής του Περιφε-
ρειάρχη ΑΜΘ κ. Χριστόδου-
λου Τοψίδη με τον Υπουργό 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 

υποβολής σχετικού αιτή-
ματος, με τον κ. Τοψίδη να 
εκφράζει την ικανοποίηση 
του για την αποδοχή αυτού 
του αιτήματος από πλευράς 
του κ. Αυγενάκη.

Κατά τη διάρκεια της σύ-
σκεψης, η οποία διήρκη-
σε σχεδόν τέσσερις ώρες, 
κατατέθηκαν – διά των 

εκπροσώπων- όλα τα ζη-
τήματα που απασχολούν 
τον Πρωτογενή Τομέα και 
κατεγράφησαν από τους 
επιτελείς του Υπουργείου 
Αγροτικής Ανάπτυξης, ενώ 
δόθηκαν και απαντήσεις 
από την πλευρά του Υπουρ-
γού σε όσα εξ αυτών ήταν 
εφικτό να απαντηθούν 
άμεσα, ωστόσο ο κ. Αυγε-
νάκης υπογράμμισε ότι «η 
κυβέρνηση έχει αναλά-
βει πρωτοβουλίες, όχι 
μόνο σε εθνικό αλλά και 
σε ευρωπαϊκό επίπεδο 
με στόχο την επίλυση των 
προβλημάτων που αντιμε-
τωπίζουν οι αγρότες και 
φυσικά όχι μόνον εκείνων 
που δημιούργησε η κλιμα-
τική και ενεργειακή κρίση 
αλλά και η εφαρμογή της 
νέας ΚΑΠ».

Ειδικά μάλιστα για τη νέα 
ΚΑΠ, αποφασίστηκε στη 
διάρκεια της σύσκεψης, να 
συσταθούν ομάδες εργα-
σίας – υπό την εποπτεία 
και της Περιφέρειας ΑΜΘ- 
που θα προωθήσουν στο 
Υπουργείο προτάσεις για 
αλλαγές στο πλαίσιο.

Η συζήτηση κινήθηκε σε 
πολύ θετικό κλίμα, δόθηκε 
βήμα σε όλους τους πα-
ριστάμενους να εκθέσουν 
τους προβληματισμούς 
τους και έγινε μία αναλυ-
τική καταγραφή της κατά-
στασης που επικρατεί σε 
ολόκληρη την ΠΑΜΘ.

Εν τω μεταξύ, διαπιστώθη-
κε για άλλη μία φορά ότι ο 
δίαυλος μεταξύ της ΠΑΜΘ 
και του ΥΠΑΑΤ παραμένει 
ανοικτός για συνεργασία 

σε όλα τα επίπεδα και ότι ο 
στόχος παραμένει πάντα η 
πρόοδος του Πρωτογενούς 
Τομέα και η επίλυση των 
ζητημάτων που τον απα-
σχολούν.

Στη σύσκεψη μετείχαν, επί-
σης, ο Υφυπουργός Σταύ-
ρος Κελέτσης, ο ΓΓ του 
ΥΠΑΑΤ Γιώργος Στρατά-
κος, ο πρόεδρος του ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ Κυριάκος Μπαμπα-
σίδης, ο αντιπρόεδρος του 
ΕΛΓΟ ΔΗΜΗΤΡΑ Πανα-
γιώτης Χατζηνικολάου.

 Από το Γραφείο Τύπου 
και Δημοσίων Σχέσεων 
της Περιφέρειας Ανατο-
λικής Μακεδονίας και 
Θράκης

Σύσκεψη στην Περιφέρεια ΑΜΘ για τα αγροτικά ζητήματα, παρόντος του Λευτέρη Αυγενάκη

Εντονη ηταν η διαμαρ-
τυρία των αγροτών στην 
περιοχή του Έβρου, με 
αφορμή την αντίφαση 
του Υπουργού Ανάπτυ-
ξης Λευτέρη Αυγενά-
κη στις δεσμεύσεις του 
για συνάντηση με τους 
αγρότες. Οι αγρότες 
έχουν αποφασίσει να 
παραμείνουν στους δρό-
μους ακόμη και μετά τη 
μη εμφάνιση του υπουρ-
γού στο αεροδρόμιο.

Οι αγρότες κινήθηκαν προς 
το Αεροδρόμιο “Δημόκρι-
τος” της Αλεξανδρούπολης, 
όπου ανεμεναν να συνα-
ντηθούν με τον Υπουργό 

Ανάπτυξης. Παρά το προ-
γραμματισμένο ραντεβού, 
ο υπουργός δεν ήταν συ-
νεπής στις δεσμεύσεις του, 
προκαλώντας αντιδράσεις 
από τους αγρότες.

Δεκάδες τρακτέρσυγκε-
ντρώθηκαν έξω από το 
ξενοδοχείο όπου βρέθηκε 
ο υπουργός.  Σημειώνεται 
ότι το βράδυ του Σαββά-
του, ο Υφυπουργός Αγρο-
τικής Ανάπτυξης, Σταύρος 
Κελέτσης, είχε συναντηθεί 
με τους αγρότες στα Κα-
στανιές για να συζητήσει τα 
αιτήματά τους.

e-evros.gr

Αλεξανδρούπολη | Δυναμικό “παρών” αγροτών για την συνάντηση τους με τον Αυγενάκη

Ουδέποτε υπήρξε ραντε-
βού του ΥπΑΑΤ Λευτέρη 
Αυγενάκη με τον Αγροτικό 
Σύλλογο Αλεξανδρούπο-
λης, όπως ισχυρίσθηκαν 
μέλη της διοίκησής του, 
τόνισε στο ΟΡΕΝ, στην 
εκπομπή «Ώρα Ελλάδος», 
ο υφυπουργός Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίμων 
και βουλευτής Έβρου της 
ΝΔ Σταύρος Κελέτσης, 
αντιθέτως, όπως είπε στην 
ΕΡΤ, στην εκπομπή «Συν-
δέσεις», αντιπροσωπεία 
του συγκεκριμένου συλ-
λόγου συμμετείχε στη 
σύσκεψη της Κομοτηνής.

Όπως εξήγησε ο υφυπουρ-
γός, ο Περιφερειάρχης Χρι-
στόδουλος Τοψίδης, όταν 
είδε τον Λευτέρη Αυγενάκη 
στο Μέγαρο Μαξίμου στη 
συνάντηση των περιφερει-
αρχών με τον Πρωθυπουρ-
γό, τον κάλεσε να μεταβεί 
στην Κομοτηνή όπου ορ-
γάνωσε σύσκεψη εκπρο-
σώπων αγροτικών φορέων 
της Περιφέρειας.

Η σύσκεψη, όπως είπε ο 
Σταύρος Κελέτσης, η οποία 
έγινε στα γραφεία της 
Περιφέρειας στην Κομο-
τηνή, ξεκίνησε στις 3.30 
μμ. Διήρκεσε όμως πέραν 

του αναμενομένου. «Η συ-
ζήτηση με τους θεσμικούς 
έγινε σε πάρα πολύ ωραίο 
κλίμα να ανταλλάσσουμε 
απόψεις πάνω στα αγροτι-
κά ζητήματα», σημείωσε και 
τόνισε ότι στη σύσκεψη της 
Κομοτηνής «υπήρχαν και 
εκπρόσωποι και των συ-
γκεκριμένων αγροτών από 
την Αλεξανδρούπολη που 
τοποθετήθηκαν».

Εξήγησε δε, ότι «στην Αλε-
ξανδρούπολη είχαμε κανο-
νίσει, λίγο πριν την πτήση 
να πάει ο υπουργός να 
ξεκουραστεί σε ένα δω-
μάτιο και ταυτοχρόνως 

να δει τους ελαιοπαρα-
γωγούς που είχαν κα-
μένες ελιές προκειμένου 
να του πουν για μια εκ-
κρεμότητα που υπάρχει, 
σχετικά με τη μη καταβολή 
ακόμη μιας αποζημίωσης 
για τις ελιές. Άλλο ραντε-
βού, άλλη συνάντηση δεν 
υπήρχε στο πρόγραμμα».

Όπως είπε οι αγρότες της 
περιοχής έμαθαν ότι θα 
πάει εκεί και αυτοορ-
γανώθηκαν και πήγαν 
έξω από το ξενοδοχείο. 
Επειδή, όμως, η συνάντη-
ση στην Κομοτηνή κράτησε 
παραπάνω από τρεις ώρες, 

«είπαμε ότι δεν θα πάμε 
στο ξενοδοχείο αλλά κατ’ 
ευθείαν στο αεροδρόμιο 
και εκεί θα έλθουν οι ελαι-
οπαραγωγοί να τους δει, σε 
μια αίθουσα του αεροδρο-
μίου, πράγμα και το οποίο 
έγινε», τόνισε ο υφυπουρ-
γός, ο οποίος συμπλήρωσε 
ότι ο ίδιος ειδοποίησε τους 
ελαιοπαραγωγούς να έλ-
θουν στο αεροδρόμιο για 
να γίνει η συνάντηση.

Σε ερώτηση γιατί προ-
κλήθηκε η ένταση, ο 
Σταύρος Κελέτσης είπε 
«γιατί οι αγρότες που είχαν 
συγκεντρωθεί έξω από το 
ξενοδοχείο και περίμεναν 
ότι θα πάει ο κ. Αυγενάκης, 
τελικά έμαθαν ότι δεν θα 
πάει. Αλλά δεν πήγε γιατί 
ματαίωσε κάποια συνάντη-
ση που είχε προγραμματι-
στεί, αλλά γιατί πήγαμε κατ’ 
ευθείαν στο αεροδρόμιο 
επειδή κράτησε σε μάκρος 
η συνάντηση που έγινε 
στην Κομοτηνή και η οποία 
έγινε με πρωτοβουλία της 
Περιφέρειας». 

Και πρόσθεσε: «Αυτή είναι 
η πραγματικότητα. Ότι 
δήθεν ματαιώθηκε, ακυ-
ρώθηκε κάποιο ραντε-
βού, αυτό δεν ανταπο-
κρίνεται στην αλήθεια» 
Μάλιστα ο υφυπουργός 
ο οποίος είπε ότι γνωρί-
ζει τους συγκεκριμένους 

αγρότες, είπε ότι τους είχε 
ο ίδιος συναντήσει τις προ-
ηγούμενες ημέρες και μάλι-
στα ο ίδιος μια ημέρα πριν 
είχε πάει στο μπλόκο των 
Καστανιών και είχε συνο-
μιλήσει με τους αγρότες 
περισσότερο από μια ώρα.

Αναφερόμενος στην αυρι-
ανή συνάντηση αντιπρο-
σωπείας των μπλόκων με 
τον πρωθυπουργό, ο υφυ-
πουργός είπε ότι όλοι προ-
σβλέπουμε σε αυτήν και 
επισήμανε την φράση του 
Κυριάκου Μητσοτάκη ότι 
«θα ξύσουμε τον πάτο 
του βαρελιού». Όπως 
εξήγησε «αυτό σημαίνει 
οτιδήποτε περισσότερο εί-
ναι από το υστέρημα των 
Ελλήνων πολιτών και της 
οικονομίας μας».

Στέλνοντας μήνυμα προς 
τους αγρότες τόνισε ότι «οι 
πόρτες του υπουργεί-
ου ήταν και είναι ανοι-
κτές. Ο διάλογος είναι 
συνεχής από την πρώτη 
στιγμή που πήγαμε στο 
υπουργείο μέχρι και αυ-
τές τις δύσκολες ώρες 
που έχουμε τα μπλόκα. 
Η συλλογική διαμαρτυ-
ρία είναι απόλυτα θεμιτό 
δικαίωμα, αρκεί να μη 
φτάνει στο σημείο να 
λειτουργεί σε βάρος της 
κοινωνίας και της οικο-
νομίας».

Αλεξανδρούπολη: Κελέτσης | “Αντιπροσωπεία του Συλλ. Αγροτών που διαμαρτυρόταν στο αεροδρόμιο, συμμετείχε 
στη σύσκεψη της Κομοτηνής”



info@enachannel.gr
1414 ΑΝΑΛΥΤΗΣΓΙΑΤΡΟΙ - ΥΓΕΙΑ Δευτέρα 12 Φεβρουαρίου 2024

ΑΙΣΘΗΤΙΚΗ ΑΛΛΕΡΓΙΟΛΟΓΟΙ

ΚΑΡΔΙΟΛΟΓΟΙ

ΠΑΙΔΙΑΤΡΟΙ

ΓΕΝΙΚΟΙ ΟΙΚ. ΙΑΤΡΟΙ

ΔΕΡΜΑΤΟΛΟΓΟΙ - ΑΦΡΟΔΙΣΙΟΛΟΓΟΙΔΙΑΙΤΟΛΟΓΟΙ - ΔΙΑΤΡΟΦΟΛΟΓΟΙ

ΓΥΝΑΙΚΟΛΟΓΟΙ - ΜΑΙΕΥΤΗΡΕΣ ΚΛΙΝΙΚΕΣ

ΛΟΓΟΘΕΡΑΠΕΥΤΕΣ ΨΥΧΙΑΤΡΟΙ

Θέμα χρόνου η επόμενη πανδημία 
Η προειδοποίηση ΠΟΥ για την «Νόσο Χ»

Είναι καλύτερα να προβλέ-
ψουμε κάτι που μπορεί να 
συμβεί επειδή έχει συμβεί 
στην ιστορία μας πολλές 
φορές και να προετοιμα-
στούμε για αυτό, τόνισε ο 
γ.γ. του ΠΟΥ

Με ποσοστό θνησιμότητας 
20 φορές μεγαλύτερο από 
αυτό της COVID-19 και χω-
ρίς εμβόλιο, η Νόσος Χ θα 
μπορούσε να «γονατίσει» 
γρήγορα την ανθρωπότητα.
Ελάχιστοι θα έμεναν στο 
απυρόβλητο από τον παθο-

γόνο οργανισμό, εάν αυτός 
εδραιωνόταν, προκαλώ-
ντας ακόμα και κατάρρευ-
ση των συστημάτων υγεί-
ας και των οικονομιών, σε 
μια ακόμη προσπάθεια του 
ανθρώπου να συγκρατήσει 
την ορμή της φύσης.
Αυτό επισημαίνεται σε 
άρθρο της ιστοσελίδας 
Science Alert, το οποίο 
αναφέρεται στις τελευταί-
ες προειδοποιήσεις του 
Παγκόσμιου Οργανισμού 
Υγείας (ΠΟΥ), για μια νέα 
νόσο (η υποθετική ευτυχώς 
για την ώρα Νόσος Χ) που 
θα μπορούσε να προκληθεί 
από ένα παθογόνο το οποίο 
επί του παρόντος δεν είναι 
γνωστό ότι προκαλεί ασθέ-
νεια.
Ο ΠΟΥ άδραξε την ευκαι-
ρία στη σύνοδο του Ντα-
βός να ζητήσει από τους 
παγκόσμιους ηγέτες να 
εξετάσουν την πιθανότητα 
ενός τέτοιου σεναρίου.

Η προετοιμασία του 
2015
Ήδη από το 2015, οι ορ-
γανώσεις-μέλη του ΠΟΥ 
έχουν τονίσει την έλλειψη 
επιδημικής ετοιμότητας 
και κατήρτισαν ένα σχέδιο 
με την ονομασία «Σχέδιο 
δράσης για την πρόληψη 
των επιδημιών», το οποίο 
περειλάμβανε μια λίστα με 
παθογόνους μικροοργανι-
σμούς που θα μπορούσαν 
να προκαλέσουν πανδημία. 
Σε μια συνεδρίασης του 
Φεβρουαρίου του 2018 
η επιτροπή πρόσθεσε τη 
«νόσο Χ».
Πρόθεση της επιτροπής 
ήταν να αναγκάσει τις αρ-
χές να παραμείνουν ευέ-
λικτες στις προετοιμασίες 
τους και να μηνεφησυχά-
ζουν στη γνώση γνωστών 
ασθενειών.

Σε ετοιμότητα ο ΠΟΥ
Ο Γενικός Διευθυντής του 

ΠΟΥ, Τέντρος Γκεμπρεγε-
σούς, δήλωσε ότι ο οργανι-
σμός εφαρμόζει ήδη μέτρα, 
συμπεριλαμβανομένης της 
ίδρυσης ενός ταμείου παν-
δημίας και της κατασκευής 
κόμβου μεταφοράς τεχνο-
λογίας στη Νότια Αφρική 
για την αντιμετώπιση των 
ανισοτήτων στη διανομή 
εμβολίων.
«Φυσικά, υπάρχουν κάποιοι 
που λένε ότι αυτό μπορεί 
να δημιουργήσει πανικό», 
είπε ο Τέντρος στο πάνελ 
στο οποίο συμμετείχε στο 
Νταβός.
«Είναι καλύτερα να προ-
βλέψουμε κάτι που μπο-
ρεί να συμβεί επειδή έχει 
συμβεί στην ιστορία μας 
πολλές φορές και να προ-
ετοιμαστούμε για αυτό», 
πρόσθεσε.
Η εξέταση της δικής μας 
συμπεριφοράς είναι εξίσου 
διορατική για την πρόβλε-
ψη των απειλών ενός πα-

θογόνου με την κατανόηση 
του ίδιου του παθογόνου.
Ίσως ένα από τα πιο βαθιά 
διδάγματα που αντλήθηκαν 
από τον COVID-19 ήταν οι 
προκλήσεις που δημιουρ-
γούσε η παραπληροφόρη-
ση και η συνωμοσιολογία.
Σαν παράδειγμα της πολι-
τικής διαφωνίας, η πρώ-
ην Βοηθός Ασφαλείας για 
Δημόσιες Υποθέσεις για 
το Υπουργείο Οικονομικών 
των ΗΠΑ, Μόνικα Κρόου-
λι, δήλωσε στο X (πρώην 
Twitter), «Λίγο πριν τις 
εκλογές, μια νέα ασθέ-
νεια θα τους επιτρέψει να 
εφαρμόσουν μια νέα συν-
θήκη ΠΟΥ, να επιβάλουν 
lockdown ξανά, να περιο-
ρίσουν την ελευθερία του 
λόγου και καταστρέψουν 
περισσότερες ελευθερίες».

Πηγή: 
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ
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AUTO - MOTO

COFFEE BAR - ΕΣΤΙΑΣΗ

ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΕΛΕΤΩΝ

ΘΕΡΜΑΝΣΗ

ΕΤΙΚΕΤΟΠΟΙΙΕΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ

CAFE BAR

ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΑ ΥΛΙΚΑ

ΓΥΝΑΙΚΕΙΑ ΥΠΟΔΗΜΑΤΑ

ΤΕΧΝΙΚΑ ΓΡΑΦΕΙΑ

ΚΟΜΜΩΤΗΡΙΑ

ΚΑΛΛΥΝΤΙΚΑ

ΦΡΟΝΤΙΣΤΗΡΙΑ

ΥΓΡΑΕΡΙΑ

ΑΝΑΚΥΚΛΩΣΗ

ΔΙΑΦΟΡΕΣ ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ ΔΙΑΣΩΣΗ  ΖΩΩΝ
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ΕΙΔΗ ΣΥΣΚΕΥΑΣΙΑΣ

ΠΙΤΣΑΡΙΕΣ ΜΕΤΑΦΟΡΕΣ

ΜΗΧΑΝΟΥΡΓΕΙΟ

ΤΕΧΝΙΚΑ ΓΡΑΦΕΙΑ - ΜΗΧΑΝΙΚΟΙΠΡΑΤΗΡΙΑ ΥΓΡΩΝ ΚΑΥΣΙΜΩΝ ΕΙΔΗ ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ

ΞΗΡΟΙ ΚΑΡΠΟΙ

ΕΛΑΣΤΙΚΑ

ΜΕΣΙΤΙΚΑ

ΟΒΕΛΙΣΤΗΡΙΟ

ΜΕΤΑΛΛΙΚΕΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΕΣΕΠΙΠΛΑ

ΟΠΤΙΚΑ

ΑΠΟΦΡΑΞΕΙΣ

ΜΕΣΙΤΙΚΑ

ΦΥΤΩΡΙΑ

 ΛΙΠΑΝΤΙΚΑ

ΛΟΓΙΣΤΙΚΑ ΓΡΑΦΕΙΑ

ΕΙΔΗ ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ
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Ο Χρήστος Δελής μπαίνει καθημερινά στην κουζίνα του ΕΝΑ Channel παρουσιάζοντας 
την πιο νόστιμη εκπομπή μαγειρικής.

Μας ταξιδεύει στην Ελληνική κουζίνα, στις πιο γευστικές γωνιές της πόλης μας 
γνωρίζοντάς μας τους chef και τα εστιατόρια που θα μας εκπλήξουν γαστρονομικά.

Ανακαλύπτει μοναδικά τοπικά προϊόντα, γεύσεις και αρώματα μαγειρεύοντας απλές, 
αλλά νόστιμες και υγιεινές συνταγές.

Ο αγαπημένος μας chef για αυτήν την εβδομάδα προτείνει:

Χοιρινή μπριζόλα με πληγούρι και σάλτσα τομάτας

Συνταγή για 
Χοιρινή μπριζόλα με πληγούρι και σάλτσα τομάτας

Διάρκεια συνταγής: 30’
Βαθμός δυσκολίας: Εύκολη

Υλικά 
• 4 μπριζόλες χοιρινές
• 500 γρ. πληγούρι
• 3 κρεμμύδια
• 2 σκ. σκόρδο
• 1 κόκκινη πιπεριά
• 1 πράσινη πιπεριά
• 1 κολοκυθάκι
• 1 καρότο
• 5 τομάτες
• 1 κλωναράκι σέλινο (μόνο τα φύλλα)
• 1/4 ματσάκι μαϊντανό
• 2 κλωναράκια παντζάρι (χωρίς τα φύλλα)
• Αλάτι - πιπέρι - κύμινο - μπαχάρι - κόκκινη πάπρικα - κουρκουμά
• Ελαιόλαδο
• Νερό

Εκτέλεση
Ζεσταίνουμε τις μπριζόλες σε δυνατή φωτιά χωρίς να προσθέσουμε λάδι και 
ροδίζουμε και από τις δύο πλευρές για 4 λεπτά.

Ρίχνουμε όλα τα λαχανικά, ανακατεύουμε για 1 λεπτό και προσθέτουμε το 
ελαιόλαδο και το σκόρδο. Χαμηλώνουμε τη φωτιά αρκετά και σιγομαγειρεύουμε 
για 5 λεπτά, μέχρι να μαλακώσουν κάπως οι πιπεριές, ανακατεύοντας τακτικά. 

Προσθέτουμε τον μαϊντανό, τον σέληνο, αλάτι - πιπέρι - κύμινο - μπαχάρι - 
κόκκινη πάπρικα - κουρκουμά και τις τομάτες.

Ανακατεύουμε και μαγειρεύουμε για άλλα 10 - 15 λεπτά ή μέχρι να δέσει η 
σάλτσα. Αν, προτού ολοκληρωθεί το μαγείρεμα, σωθούν τα υγρά, προσθέτουμε 
λίγο ζεστό νερό. 

Σερβίρουμε το κρέας με τη σάλτσα στα πιάτα και συνοδεύουμε με το πληγούρι.

ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΕΣ ΣΥΝΑΛΛΑΓΕΣ

Η ενσωμάτωση των 
κοινωνικών δικτύων 
στα κινητά λειτουρ-

γικά συστήματα, σε συνδυ-
ασμό με την ανάπτυξη και 
την ταχύτητα του Internet 
έχει οδηγήσει στην παρα-
γωγή τεράστιων ποσοτή-
των δεδομένων κοινωνικής 
δικτύωσης. Για τις επιχει-
ρήσεις είναι ένας από τους 
ευκολότερους τρόπους 
συλλογής δεδομένων: οι 
χρήστες είναι πρόθυμοι να 
μοιραστούν απόψεις, αξι-
ολογήσεις κλπ. Ωστόσο, η 
επιλογή και ο διαχωρισμός 
των χρήσιμων στοιχείων 
για τα συστήματα εξατομί-
κευσης και γενικότερα για 
τη βελτίωση των διαδικα-
σιών Ηλεκτρονικού Εμπο-
ρίου, είναι μια διαδικασία 
γεμάτη προκλήσεις. 

Τα δεδομένα από τα κοι-
νωνικά δίκτυα μπορούν να 
χρησιμοποιηθούν αποτελε-
σματικά για να βοηθήσουν 
τους πελάτες. Ένα τεράστιο 
ποσό δεδομένων δημιουρ-
γείται στα κοινωνικά δίκτυα 
καθημερινά και αυτό είναι 
μια τάση που αυξάνεται 
με γεωμετρική πρόοδο. 
Για παράδειγμα ο αριθμός 
των χρηστών Facebook 
και Twitter αυξήθηκε κατά 
112% και 347% αντίστοι-
χα την περίοδο Ιανουάριος 

2009 - Ιανουάριος 2010. 
Ωστόσο, έχουν αναφερθεί 
και ζητήματα ποιότητας 
των στοιχείων: υπάρχει 
ένας αριθμός κακόβουλων 
χρηστών που δημιουργούν 
δεδομένα και αλλοιώνο-
νται έτσι τα στοιχεία των 
πραγματικών χρηστών. Τα 
κοινωνικά δίκτυα εκτός από 
τις πληροφορίες που σχετί-
ζονται με τον χρήστη (όπως 
φύλο, ηλικία, υπόβαθρο, 
κατάσταση σχέσης), υπάρ-
χει ένας αριθμός (πολύ 
χρήσιμων για την εξατομί-
κευση) δυναμικών στοιχεί-
ων που μεταβάλλεται συ-
νεχώς. Σε αυτό το δυναμικό 
περιεχόμενο περιλαμβάνο-
νται ενδεικτικά η διάθεση, η 
τοποθεσία, οι θέσεις και τα 
μηνύματα που στάλθηκαν 
από άλλους χρήστες.

 Τη εννοούμε με τον όρο  
κινητή πληρωμή, ή σύστημα 
πληρωμών μέσω κινητών 
συσκευών; Εννοούμε, τις 
πληρωμές σε αγαθά, υπη-
ρεσίες και λογαριασμούς 
μέσω μιας φορητής συ-
σκευής, όπως κινητό τηλέ-
φωνο, έξυπνο τηλέφωνο, 
ή προσωπικός ψηφιακός 
βοηθός, με την αξιοποίηση 
των ασύρματων κυρίως 
αλλά και άλλων τεχνολογι-
ών επικοινωνιών. 
Ένας εναλλακτικός, αλλά 

ένας άλλος ορισμός της 
κινητής πληρωμής είναι 
ο εξής: είναι η μεταφορά 
χρηματικών μονάδων ως 
αντάλλαγμα για την από-
κτηση ενός αγαθού ή την 
παροχή μίας υπηρεσίας 
όπου η χρήση της κινητής 
συσκευής εμπλέκεται τόσο 
στην έναρξη, όσο και στην 
εκτέλεση αλλά και στην 
επιβεβαίωση της πληρω-
μής. Η κινητή συσκευή στο 
πλαίσιο μιας οικονομικής 
συναλλαγής μπορεί να χρη-
σιμοποιηθεί για πολλαπλές 
διαδικασίες, οι οποίες είναι 
όλες στενά συνδεδεμέ-
νες. Βέβαια δεν πρέπει να 
υπάρχει  σύγχυση  μεταξύ 
της κινητής πληρωμής, της 
κινητής τραπεζικής, στο πε-
ριβάλλον της οποίας μπο-
ρεί να εκτελεστεί μια κινητή 
πληρωμή. Οι κινητές πλη-
ρωμές μπορεί να στηρίζο-
νται σε πολλαπλούς μηχα-
νισμούς χρηματοδότησης. 
Οι συναλλαγές μπορούν 
να περιλαμβάνονται σε ένα 
τυπικό μηνιαίο λογαριασμό 
τηλεφώνου ή να χρηματο-
δοτούνται από ένα προπλη-
ρωμένο λογαριασμό που 
συνδέεται με το τηλέφωνο. 
Αυτό συνηθίζεται για πλη-
ρωμές που βασίζονται σε 
μηνύματα κειμένου (SMS/
MMS-based payments). 

Εναλλακτικά, μετρητά μπο-
ρούν να φορτωθούν σε 
έναν εικονικό λογαριασμό, 
που χρησιμοποιείται στη 
συνέχεια για την πληρω-
μή. Μια άλλη πηγή χρη-
ματοδότησης είναι ένας 
παραδοσιακός τραπεζικός 
λογαριασμός ή μια πιστω-
τική, χρεωστική ή προπλη-

ρωμένη κάρτα, στα οποία 
δίνεται πρόσβαση μέσα 
από ένα εικονικό πορτο-
φόλι. Είναι στην ουσία ένα 
κινητό πορτοφόλι (wallet), 
δηλαδή ένα πορτοφόλι που 
διαχειριζόμαστε χρησιμο-
ποιώντας είτε το πρόγραμ-
μα περιήγησης της κινητής 
συσκευής (mobile Web 
λειτουργία) είτε μια κινητή 
εφαρμογή (mobile app λει-
τουργία). 

Με βάση το πλαίσιο συναλ-
λαγής τις κινητές συναλλα-
γές της διακρίνουμε βάσει 
των μερών που συναλλάσ-
σονται και τη σχετική θέση 
αυτών, στις εξής κατηγορί-
ες:

1. Οι συναλλαγές ως 
προς τα μέρη που συναλ-
λάσσονται, διακρίνονται 
σε συναλλαγές μεταξύ κα-
ταναλωτών (Consumer-
to-Consumer, C2C) και σε 
συναλλαγές μεταξύ κατα-
ναλωτών και επιχειρήσεων 
(Consumer-to-Business, 
C2B).

2.  Ως προς τη σχε-
τική θέση τους, διακρίνου-
με τις  εξ αποστάσεως κι-
νητές πληρωμές (remote 
m-payments) και κινη-
τές πληρωμές εγγύτητας 
(proximity m-payments). 

Με τη λογική αυτή, συν-
δυάζοντας τις συνθήκες, 
μπορούμε να διακρίνουμε 
τέσσερα διαφορετικά πλαί-
σια συναλλαγών, όπου και 
μπορούν να ενταχθούν όλα 
τα διαφορετικά συστήματα 
κινητών πληρωμών.  
 

Μια διακριτή προσέγγιση 
(λόγω των ιδιαιτεροτήτων 
και λόγω της μεγάλης δη-
μοτικότητάς της), είναι οι 
ομότιμες κινητές πληρωμές 
(P2P mobile payments) ή 
αλλιώς κινητές πληρωμές 
αποθηκευμένης αξίας. Οι 
Person-to-Person ή Peer-
to-Peer (P2P) κινητές πλη-
ρωμές επιτρέπουν τους 
ιδιώτες να πληρώνει ο 
ένας τον άλλο μέσω ενός 
έμπιστου τρίτου μέρους. 
Δεν είναι όμως πληρωμές 
αποκλειστικά για υποστή-
ριξη C2C συναλλαγών: οι 
υπηρεσίες πληρωμής P2P, 
επιτρέπουν πχ. σε επιχειρη-
ματίες να μεταφέρουν χρή-
ματα σε ένα λογαριασμό 
πελάτη ή προμηθευτή (και 
το αντίστροφο), κάνοντας 
χρήση μιας διεύθυνσης e-
mail ή ενός αριθμού κινη-
τού τηλεφώνου. 
Οι χρήστες κάνουν συναλ-
λαγές χρησιμοποιώντας 
χρήματα από έναν τρα-
πεζικό λογαριασμό ή από 
έναν λογαριασμό κάρτας 
(πιστωτικής, χρεωστικής ή 
προπληρωμένης). Στην κα-
τηγορία των P2P κινητών 
πληρωμών το PayPal εί-
ναι ένα πολύ διαδεδομένο 
σύστημα, ικανό τόσο για 
εξ αποστάσεως πληρωμές 
(προσφέρει κινητή εφαρμο-
γή για μεταφορά χρημάτων 
στηριζόμενη σε διεύθυνση 
email ή αριθμού τηλεφώ-
νου, και επιπλέον υποστη-
ρίζει μεταφορές χρημάτων 
με χρήση SMS), όσο και 
για πληρωμές εγγύτητας 
(μέσω της αξιοποίησης της 
NFC τεχνολογίας των κινη-
τών συσκευών).

Οι εξ αποστάσεως κινητές 
πληρωμές, είναι πληρωμές 
στις οποίες η κινητή συ-
σκευή αυτού που πληρώνει 
δεν έρχεται σε άμεση αλλη-
λεπίδραση με τη συσκευή 
αυτού που δέχεται την πλη-
ρωμή. Στην περίπτωση συ-
ναλλαγών C2B, στη μεριά 
της επιχείρησης βρίσκεται 
το τερματικό πωλήσεων, ή 
αλλιώς αναφερόμενο και 
ως ‘σημείο πώλησης’ γνω-
στό σε όλους μας ως  POS 
(Point of Sale). Η κινητή 
συσκευή λοιπόν, στις εξ 
αποστάσεως πληρωμές, δε 
βρίσκεται κοντά (με τη γε-
ωγραφική έννοια) στη φυ-
σική θέση του συστήματος/
συσκευής που υποστηρίζει 
το σημείο πώλησης για την 
αποδοχή των πληρωμών.

 -- Μπορείτε να μας 
στέλνετε τις απορίες αλλά 
και τις ερωτήσεις σας ή 
προβληματισμούς που έχε-
τε, καθώς και προβλήματα 
που αντιμετωπίζετε σχετικά 
με πωλήσεις ή τεχνολογία 
στο email: 
piliotis@enachannel.gr

Επίσης μπορείτε να δια-
βάσετε όλα τα νέα για την 
τεχνολογία αλλά και τα άρ-
θρα στο site: 
www.enanews.gr 

και στην κατηγορία: 
Οικονομία → Τεχνολογία.

Παναγιώτης Πυλιώτης
Δημοσιογράφος
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Αττικής 



ΔΕΥ. – ΤΕΤ. - ΠΑΡ. 
02:00	 Αναλυτής	(Ε)
04:00	 Engine	Power	(Ε)
04:30	 Εξελίξεις	(Ε)
06:00	 Εδώ	Είμαστε	
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:30	 Τηλεπωλήσεις
10:00	 Πρώτο	Θέμα
12:00	 Τηλεπωλήσεις
13:00	 Ίασις
14:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
14:30	 Αναλυτής	
16:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
17:30	 Μαγειρεύοντας	
Απλά
18:30	 Μαζί
19:30 ENA Live News
20:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
22:00	 Αυτόπτης		 	
	 Μάρτυρας
23:00	 Εξελίξεις
00:30	 Δελτίο	Ειδήσεων

ΤΡΙΤΗ - ΠΕΜΠΤΗ
01:30	 Αναλυτής	(Ε)	
03:30 Engine Power
04:00	 Εξ-Ιστορώ	(Ε)
05:00	 Κρυμμένοι		 	
	 Θησαυροί	(Ε)	
06:00	 Εδώ	Είμαστε
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:30	 Τηλεπωλήσεις
10:00	 Πρώτο	Θέμα
12:00	 Τηλεπωλήσεις
13:00	 Ίασις
14:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
14:30	 Αναλυτής	
16:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
17:30	 Μαγειρεύοντας		 	
	 Απλά
18:30	 Μαζί
19:30 ENA Live News 
20:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
22:00	 Κρυμμένοι		 	
	 Θησαυροί	
23:00	 Εξ-Ιστορώ
00:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
03:30	 Ελληνική	Ταινία	
50:00	 Ιστορικά	Γεγονότα		
	 (Ε)	
06:00 Εδώ	Είμαστε 
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:30	 Τηλεπωλήσεις
10:00	 Πρώτο	Θέμα
12:00	 Τηλεπωλήσεις

 ΣΑΒΒΑΤΟ - ΚΥΡΙΑΚΗ
01:30	 Πάμε	Τσάρκα
02:30	 Όλο	Υγεία
03:30	 Άνθρωποι	(Ε)
04:00	 Πυξίδα	
05:00	 Imam	Baildi	(Ε)
06:00	 Εξ	Ιστορώ
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:00	 Τηλεπωλήσεις
14:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
14:30 Engine Power
15:00	 Άνθρωποι	(Ε)
15:30	 Πάμε	Διακοπές	(Ε)	
16:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
17:30	 Meet	The	Chef	(Ε)
18:30	 Για	μια	
	 ομορφότερη	ζωή
19:30	 Κρυμμένοι		 	
	 Θησαυροί	(Ε)	
20:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
21:30	 Ένα	Τραγούδι		 	
	 Ακόμα	
23:30	 Εξ-Ιστορώ
00:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
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ΔΕΥΤΕΡΑ – ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ        

06:00-08:00	 Μουσικό	πρόγραμμα
08:00-10:00	 Πρωινός	Καφές	
	 	 με	τον	Απόστολο	Ατζεμιδάκη
10:00-11:00	 Νίκος	Χατζηνικολάου
11:00-12:00	 Νίκος	Χατζηνικολάου	και	
	 	 Νίκος	Δελλατόλας
12:00-12:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
12:00-13:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
13:00-13:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
13:05-14:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
14:00-15:00	 Μαγκαζίνο
	 	 Γιάννης	Παπαδόπουλος
15:00-15:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
15:00-16:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
17:00-19:00	 Γιώργος	Γεωργίου
18:00-18:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
18:00-19:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
19:00-19:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
19:05-20:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
20:00-20:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
20:05-06:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα

ΣΑΒΒΑΤΟ – ΚΥΡΙΑΚΗ

06:00-10:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
10:00-12:00	 Πάνος	Αμυράς
12:00-15:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
15:00-16:00	 Δημήτρης	Μάρκου
16:00-19:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
19:00-22:00	 Real	Sports
22:00-06:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
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ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ ΕΠΙΧΕΙΡΩ

Το νέο πρόγραμμα 
«Εξοικονομώ Επι-
χειρώ» είναι προ-

σανατολισμένο στις πολύ 
μικρές, μικρές και μεσαίες 
επιχειρήσεις με στόχο την 
μείωση του αυξημένου 
ενεργειακού κόστους και 
του περιβαλλοντικού απο-
τυπώματος τους.

Νέο Πρόγραμμα Εξοικο-
νομώ για Επιχειρήσεις & 
Ξενοδοχεία

Ο προϋπολογισμός δημό-
σιας δαπάνης της δράσης 
ανέρχεται συνολικά σε 200 
εκατ. € και θα κατανέμεται 
διακριτά σε 100 εκατ. € για 
τους κλάδους Εμπορίου και 
Υπηρεσιών και σε 100 εκατ. 
€ για τον κλάδο Τουρισμού. 
Κάθε επιχείρηση μπορεί 
πλέον να αναβαθμιστεί 
ενεργειακά με επιδότηση 
έως και 50%!
Επιλέξιμες για τη Δράση 
είναι όλες οι επιχειρήσεις 
των κλάδων:

 D Εμπορίου
 D Υπηρεσιών
 D Τουρισμού

Για τους κλάδους εμπο-
ρίου και υπηρεσιών ενι-
σχύονται έργα συνολικού 
προϋπολογισμού ύψους 
επένδυσης έως 100.000 
ευρώ.

Για τον κλάδο του του-
ρισμού ενισχύονται έργα 
συνολικού προϋπολογι-
σμού ύψους επένδυσης 
από 50.000 ευρώ έως και 
500.000 ευρώ. Η δυνα-
μικότητα της μονάδας θα 
πρέπει να είναι έως εκατό 
(100) κλίνες.

Προϋποθέσεις συμμετο-
χής:

• Η επιχείρηση να είναι 
εν ενεργεία τουλάχι-
στον τα τελευταία 2 
έτη.

• Η έδρα της να βρίσκε-
ται εντός Ελληνικής 
Επικράτειας.

• Να λειτουργεί νόμιμα.
• Να μη κινδυνεύει από 

πτώχευση, εκκαθάριση 
ή αναγκαστική διαχεί-
ριση.

• Έχει καταταγεί βάσει 

του πρώτου Πιστοποι-
ητικού Ενεργειακής 
Απόδοσης (Α’ ΠΕΑ) σε 
κατηγορία χαμηλότερη 
ή ίση της Γ

• Να λειτουργεί απο-
κλειστικά με μία από 
τις ακόλουθες μορ-
φές: Ανώνυμη Εταιρία, 
Εταιρία Περιορισμένης 
Ευθύνης, Ομόρρυθμη 
Εταιρία ή Ετερόρρυθ-
μη Εταιρία, Ι.Κ.Ε, Ατο-
μική Επιχείρηση, Κοι-
νωνική Συνεταιριστική 
Επιχείρηση.

• Να δεσμευτεί ότι οι 
δαπάνες που περιλαμ-
βάνονται στη συγκε-
κριμένη αίτηση χρημα-
τοδότησης δεν έχουν 
χρηματοδοτηθεί, εντα-
χθεί και δεν θα υπο-
βληθούν προς έγκριση 
χρηματοδότησης σε 
άλλο πρόγραμμα. 

• Να υπάρχει ιδιοκτησία 
ή παραχώρηση χρήσης 
ή μίσθωση ή νόμιμη 
σύσταση επικαρπίας 
επί του ακινήτου για 
χρονικό διάστημα 6 
ετών μετά την ολοκλή-

ρωση της επένδυσης 
για τις μικρομεσαίες 
επιχειρήσεις.

Το πρόγραμμα θα περι-
λαμβάνει:

Ενεργειακές αναβαθμίσεις 
κτηριακών υποδομών

• Αντικατάσταση Κου-
φωμάτων.

• Τοποθέτηση/ αναβάθ-
μιση Θερμομόνωσης.

• Αναβάθμιση συστήμα-
τος Θέρμανσης/ Ψύ-
ξης.

• Αναβάθμιση συστήμα-
τος Αερισμού.

• Σύστημα παροχής Ζε-
στού Νερού Χρήσης με 
ΑΠΕ.

• Εγκατάσταση Φωτο-
βολταϊκών συστημά-
των.

• Επεμβάσεις αναβάθμι-
σης συστήματος Φωτι-
σμού τεχνολογίας LED.

• Λοιπές Παρεμβάσεις 
Εξοικονόμησης (smart 
home, συστήματα βελ-
τίωσης ποιότητας ισχύ-
ος).

Ενεργειακή αναβάθμιση 
της παραγωγικής διαδικα-
σίας
• Αναβάθμιση συστημά-

των παραγωγής και δι-
ανομής θερμικής ενέρ-
γειας.

• Αντικατάσταση κινητή-
ρων και αντλιών.

10 λόγοι για να επιλέ-
ξεις την Partners Esco 
για την ενεργειακή ανα-
βάθμιση του ακινήτου 
σου! 

1. Εμπειρία 10 ετών σε 
περισσότερα από 700 έργα 
ενεργειακής αναβάθμισης
2 Άριστη γνώση του αντι-
κειμένου
3 Πιστοποίηση και εγγύ-
ηση αποτελεσμάτων 
4. Υψηλής ποιότητας υλι-
κά και μελέτες
5. Πιστοποιημένη εται-
ρεία για την κατασκευή 
Παθητικών Κτιρίων
6. Υποστήριξη του έργου 
από εξειδικευμένους μηχα-
νικούς
7. Ακρίβεια στο συντονι-
σμό όλων των εργασιών 

και των εμπλεκόμε-ν ω ν 
συνεργείων
8. Δίκτυο συνεργατών σε 
όλη την Ελλάδα
9. Απόλυτη αξιοπιστία 
και ευθύνη διεκπεραίωσης 
του προγράμματος
10. Εταιρεία ESCo 
(Energy Services 
Company) με εγγυημένη 
απόδοση μέσω υπογρα-
φής Σύμβασης Ενεργεια-
κής Απόδοσης (ΣΕΑ) και 
με χρήση μέτρων και υπη-
ρεσιών βελτίωσης ενεργει-
ακής αποδοτικότητας για 
την ανάληψη τεχνικών και 
οικονομικών κινδύνων, με 
σκοπό την επίτευξη των 
συμφωνημένων στόχων.

Η εταιρεία μας αναλαμβά-
νει όλη τη διαδικασία του 
προγράμματος, από την αρ-
χικό έλεγχο των εγγράφων 
σας έως και την ολοκλήρω-
ση του έργου. 

Καραγιαννίδου Φωτεινή
Υπεύθυνη μάρκετινγκ & 

επικοινωνίας MBA 
Partners Esco
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Προκαταβολικά μέχρι  
25.000 ευρώ στο χέρι 
για εγκατάσταση πάνελ 
50kW με νέο μέτρο για 
φωτοβολταϊκά αγροτών

Το όλο εγχείρημα αφορά 
επί της ουσίας μια βελτίω-
ση του προηγούμενου προ-
γράμματος «φωτοβολταϊκά 
στη στέγη» το οποίο όμως, 
σύμφωνα με τα διαθέσιμα 
στοιχεία του υπουργείου 
δεν μπόρεσε να διευκολύ-
νει αρκετούς αγρότες, με 
τον τελικό αριθμό των δι-
καιούχων να μην υπερβαί-
νει ούτε το 1.000. Εκείνο 
το πρόγραμμα αφορούσε 
σε έργα 10 kW.

Οι βασικοί άξονες του ανα-
νεωμένου προγράμματος 

αφορούν σε:

• Διάθεση 30 εκατ. ευρώ 
για τις ανάγκες του μέ-
τρου

• Αύξηση της δυναμι-
κότητας από τα 10kW 
στα 50 kW

• Πριμοδότηση μεταξύ 
40% και 50% επί της 
συνολικής επένδυσης

• Αποδέσμευση έως 
1.350 MW από το δί-
κτυο του ΔΕΔΔΗΕ

• Διάθεση του ποσού 
της επιδότησης μόλις 
εγκριθεί ο φάκελος και 
όχι μετά την ολοκλή-
ρωση του έργου

Συγκεκριμένα, οι ιθύνοντες 
του ΥΠΕΝ επανέρχονται 
προκηρύσσοντας ένα πιο 

ευέλικτο μέτρο, το οποίο 
από τη μία έρχεται να διευ-
κολύνει σε ζητήματα ρευ-
στότητας των παραγωγών, 
αποδεσμεύοντας άμεσα το 
ποσό της πριμοδότησης, 
ώστε να δρομολογηθεί η 
εγκατάσταση του πάνελ, 
ενώ από την άλλη γίνονται 
προσπάθειες ώστε να «ξε-
κλειδώσουν» 1.350 MW 
από το δίκτυο του ΔΕΔ-
ΔΗΕ, ώστε να ξεκινήσει 
σύντομα η απόδοση της 
επένδυσης.

Άνθρωποι της αγοράς, το-
ποθετούν το μέγιστο κό-
στος της εγκατάστασης στα 
50.000 ευρώ για έργα των 
50kW, άρα αν η επιδότηση 
φτάσει στο 50%, τότε ο εν-
διαφερόμενος παραγωγός 

μπορεί να εξασφαλίσει μέ-
χρι 25.000 ευρώ για να ξε-
κινήσει την επένδυση του. 
Ανάλογα με τη συμφωνία 
που θα κλείσει με τον ερ-
γολάβο, τότε η απόσβεση 
γίνεται ακόμα και εντός τρι-
ετίας, εφόσον η ίδια συμμε-
τοχή του αγρότη καλυφθεί 
άμεσα από τον ίδιο.

Τόσο όσο

Ο μέσος όρος ετήσιας 
απόδοσης σε ένα τέτοιο 
έργο, αφορά σε παραγω-
γή 75.0000 κιλοβατώρων 
ετησίως σε ένα χωράφι με 
νότιο προσανατολισμό, που 
σε αρκετές περιπτώσεις, 
ανάλογα και με το μοτέρ 
της αντλίας, ενδέχεται να 
αφήνει ενεργειακό πλεό-
νασμα. Για τον λόγο αυτό, 
όπως μεταφέρουν άνθρω-
ποι της αγοράς και πηγές 
από το υπουργείο, τα έργα 
που θα φτάσουν σε αυτήν 
τη δυναμική δεν θα είναι 
για πολλούς.

Προκειμένου να «χωρέ-
σουν» όσο το δυνατόν πε-
ρισσότεροι δικαιούχοι στο 
πρόγραμμα, δεν φαίνεται 
πως υπάρχει πρόθεση για 
«ενεργειακό περίσσευμα», 
οπότε θα προηγείται μελέ-
τη που θα προσεγγίζει τις 
ανάγκες της εκάστοτε εκμε-
τάλλευσης, κατεβάζοντας 
το μέγεθος της επένδυ-

σης, άρα και της επιδότη-
σης, αφού ενδεικτικά, ένα 
έργο 10 kW δεν ξεπερνά 
σε κόστος τα 11.000 ευρώ, 
ειδικά αν η εγκατάσταση 
γίνει πάνω σε κάποια στέ-
γη αποθήκης. Πιο απλά, 
από το μέτρο αυτό, δεν θα 
μπορεί κάποιος να πουλά 
στον ΔΕΔΔΗΕ πλεόνασμα 
με τιμή για παράδειγμα στα 
6,5 λεπτά ανά κιλοβατώ-
ρα, η απόσβεση θα γίνεται 
αποκλειστικά μέσω της 
εξοικονόμησης από τους 
λογαριασμούς ρεύματος.  

Ξεσκαρτάρισμα για απε-
λευθέρωση δικτύου

Όπως ανέφερε η υφυ-
πουργός Περιβάλλοντος 
και Ενέργειας, Αλεξάνδρα 
Σδούκου σε τηλεοπτικές 
της δηλώσεις: «Θέλουμε 
να δούμε λίγο τον προϋ-
πολογισμό, τον συνολικό 
που έχουμε διαθέσιμο. Το 
πρόγραμμα δεν θα καθυ-
στερήσει γιατί υπάρχει ήδη 
το σχετικό πληροφοριακό 
σύστημα που μπορεί κανείς 
να κάνει αίτηση. Θα πρέπει 
να συνεννοηθούμε ώστε να 
υπάρχει και ο διαθέσιμος 
ηλεκτρικός χώρος από τον 
ΔΕΔΔΗΕ και από εκεί και 
πέρα να δούμε λίγο τις τε-
λευταίες λεπτομέρειες».

Σχετικά με τον τρόπο που 
θα απελευθερωθούν αυτά 

τα 1.350 mW από το δί-
κτυο, τα σενάρια είναι δύο:

• υπάρχει ήδη μια 
«κάβα» που μαζί με ένα 
ξεσκαρτάρισμα έργων 
που δεν προχώρησαν 
θα μπορέσει να εξυπη-
ρετήσει τις νέες ανά-
γκες ή

• θα γίνουν έργα βελτί-
ωσης μέσης τάσης για 
να ενισχυθεί η χωρη-
τικότητα του υπάρχο-
ντος δικτύου, κάτι που 
όμως κοστίζει.

Πάντως, οι περιορισμένες 
δυνατότητες ανταπόκρισης 
του ΔΕΔΔΗΕ αποτέλεσαν 
έναν από τους βασικούς 
λόγους που δεν προχώρη-
σαν αντίστοιχες πρωτοβου-
λίες και μεμονωμένες προ-
σπάθειες.

Όποιος πρόλαβε

Υπάρχει όμως ακόμα ένα 
θέμα που προκύπτει και 
έχει να κάνει με απόλυτους 
αριθμούς. Εφόσον το πρό-
γραμμα των 30 εκατ. ευρώ 
επιδοτήσει ένα μέσο κό-
στος ανά επένδυση της τά-
ξης των 15.000 ευρώ, τότε 
η διαίρεση δίνει τον αριθμό 
δικαιούχων στους 2.000. 
Δηλαδή, όποιος πρόλαβε.

Πέτρος Γκόγκος
Agronews

Τρόπους ώστε να επιτευχθεί η μέγιστη απορροφητικότητα κονδυλίων από το επερχόμενο πρόγραμμα «φωτοβολταϊκά στο χωράφι» 
επεξεργάζεται το υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας, αφήνοντας ανοιχτό το ενδεχόμενο το ποσοστό της επιδότησης να είναι 
διαθέσιμο στους ενδιαφερόμενους προκαταβολικά, δηλαδή με την έγκριση του φακέλου.

Προκαταβολικά πριμ έως 25.000 ευρώ σε αγροτικά 
φωτοβολταϊκά 50kW

Γενικές αρχές που πρέπει 
να τηρούνται κατά το κλά-
δεμα:

• Το κλάδεμα να γίνεται 
όσο το δυνατόν αρ-
γότερα, στο τέλος του 
χειμώνα ή στην αρχή 
της άνοιξης, με ξηρό 
καιρό και νηνεμία.

• Κατά το κλάδεμα να 
κλαδεύονται πρώτα 
τα γερά πρέμνα και τα 
άρρωστα να μένουν 
τελευταία.

• Τα εργαλεία κλαδέμα-
τος να απολυμαίνονται 
με καθαρό οινόπνευμα, 
ή διάλυμα φορμόλης 
2% ή διάλυμα χλωρί-
νης 10%.

• Να αποφεύγονται οι 
μεγάλες τομές.

• Επάλειψη των τομών 
κλαδέματος (οπωσδή-
ποτε των μεγάλων) με 
κατάλληλο εγκεκριμέ-
νο μυκητοκτόνο.

• Να αφαιρούνται και 
να καίγονται (τις πε-
ριόδους που αυτό 
επιτρέπεται) τα προ-
σβεβλημένα πρέμνα 
ή τμήματά τους κα-
θώς και οι κληματί-
δες με πληγές ή έλκη, 
οι ασπρισμένες και οι 
κακά ξυλοποιημένες. Η 
αφαίρεση των προσβε-
βλημένων τμημάτων 
πρέπει να γίνεται με 
διαδοχικά κοψίματα, 
μέχρι η τελική τομή να 
εμφανιστεί φυσιολο-
γική, χωρίς καστανούς 
μεταχρωματισμούς και 

άλλες αλλοιώσεις.
• Αμέσως μετά το κλά-

δεμα και για την προ-
στασία των τομών 
κλαδέματος, συνιστά-
ται ψεκασμός των πρέ-
μνων με ένα κατάλλη-
λο και εγκεκριμένο για 
την καλλιέργεια χαλ-
κούχο σκεύασμα.

• Επιβάλλεται η χρήση 
υγιούς πολλαπλασια-
στικού υλικού.

1. ΙΣΚΑ
Η ασθένεια οφείλεται σε 
σύμπλοκο μυκήτων. Απα-
ντάται σε πρέμνα όλων των 
ηλικιών. Οι μολύνσεις γίνο-
νται από τις μεγάλες τομές 
κλαδέματος.

Συμπτώματα: Τα πρώτα συ-

μπτώματα της ασθένειας 
εμφανίζονται αρχικά στα 
κατώτερα φύλλα των κλη-
ματίδων. Παρατηρείται πε-
ριφερειακή χλώρωση που 
καταλήγει σε ξήρανση. Στα 
μεσονεύρια διαστήματα 
εμφανίζονται χλωρωτικές 
κιτρινωπές και καστανω-
πές κηλίδες ακανόνιστου 
σχήματος, που στη συνέ-
χεια νεκρώνονται, συνενώ-
νονται και καλύπτουν όλο 
το μεσονεύριο διάστημα, 
εκτός από μια πράσινη λω-
ρίδα που παραμένει κατά 
μήκος των κύριων νευρώ-
σεων. Ακολουθεί ξήρανση 
των κορυφών των κλημα-
τίδων και των σταφυλών. 
Μπορεί να παρατηρηθούν 
και ξηράνσεις βραχιόνων 
ή και ολόκληρων πρέμνων. 
Το προσβεβλημένο ξύλο 
είναι εύθρυπτο, έχει σπογ-
γώδη υφή και χρώμα κιτρι-
νόλευκο.

Οδηγίες: Eπιμελής εφαρ-
μογή των ανωτέρω προλη-
πτικών πρακτικών, προκει-
μένου να παρεμποδιστεί η 
μετάδοσή της ασθένειας.

2. ΕΥΤΥΠΙΩΣΗ
Προκαλεί νέκρωση βρα-
χιόνων κεφαλών ή ακόμη 
και ολόκληρων πρέμνων. 
Ιδιαίτερα ευαίσθητες στην 

ασθένεια είναι οι ποικιλίες 
Κάρντιναλ, Σουλτανίνα και 
Ραζακί. Η προσβολή αρχίζει 
από μη επουλωμένες τομές 
κλαδέματος.

Συμπτώματα: Ο μύκητας, 
προκαλεί τη δημιουργία 
ελκών στους κορμούς και 
τους βραχίονες των προ-
σβεβλημένων πρέμνων. 
Σε κατά μήκος τομή του 
προσβεβλημένου ξύλου 
εμφανίζεται καστανός με-
ταχρωματισμός. Στα άρρω-
στα πρέμνα παρατηρείται 
καθυστερημένη βλάστηση 
με χλώρωση, μικροφυλλία, 
βραχυγονάτωση, παραμόρ-
φωση και περιφερειακή νέ-
κρωση των φύλλων.

Οδηγίες: Η αφαίρεση και το 
κάψιμο των προσβεβλημέ-
νων κεφαλών βραχιόνων 
και κορμών, είναι καλύ-
τερα να γίνεται με ξηρό 
καιρό την άνοιξη, όταν τα 
συμπτώματα στους νεα-
ρούς βλαστούς είναι ακόμη 
χαρακτηριστικά. Η τελική 
τομή του κοψίματος πρέ-
πει να εμφανιστεί τελείως 
υγιής και να γίνει επάλειψή 
της με κατάλληλο μυκητο-
κτόνο.

3. ΦΟΜΟΨΗ
Προσβάλει κληματίδες, 

κεφαλές, βραχίονες και 
φύλλα των πρέμνων. Πα-
ρατηρείται στην ετήσια 
βλάστηση αλλά και στο πα-
λιό ξύλο. Η επέκταση της 
ασθένειας ευνοείται από 
υγρό και δροσερό καιρό.

Συμπτώματα: Τα σοβαρό-
τερα συμπτώματα εμφα-
νίζονται στις κληματίδες. 
Την άνοιξη στα κατώτερα 
5-6 μεσογονάτια διαστή-
ματα των προσβεβλημένων 
κληματίδων, εμφανίζονται 
μικρές καστανόμαυρες 
νεκρωτικές κηλίδες που 
συχνά συνενώνονται και 
δημιουργούν ακανόνιστες 
μελανές νεκρωτικές επιφά-
νειες. Τη χειμερινή περίοδο 
οι προσβεβλημένες κλημα-
τίδες νεκρώνονται από την 
εξάπλωση του μύκητα και 
αποκτούν χρώμα λευκό ή 
ανοιχτό γκρίζο. Στα φύλλα 
η προσβολή εμφανίζεται 
με τη μορφή μικρών γωνι-
ωδών καστανόμαυρων κη-
λίδων.

Οδηγίες: Eπιμελής εφαρ-
μογή των ανωτέρω προλη-
πτικών πρακτικών, προκει-
μένου να παρεμποδιστεί η 
μετάδοσή της ασθένειας.
.

Agronews

Η αντιμετώπιση των ασθενειών του ξύλου του αμπελιού, βασίζεται στη λήψη προληπτικών μέτρων κατά τη διάρκεια του κλαδέματος, 
σύμφωνα με την γεωργική προειδοποίηση από το Περιφερειακό Κέντρο Προστασίας Φυτών Ναυπλίου. Η εφαρμογή των μέτρων 
αυτών γίνεται με σκοπό τη μείωση, στο ελάχιστο δυνατό, του μολύσματος που θα προσβάλει το ξύλο.

Ιδιαίτερα ευαίσθητες στην ευτυπίωση οι ποικιλίες Κάρντιναλ, 
Σουλτανίνα και Ραζακί
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  Πληροφορίες
Το γραφείο και οι συνεργάτες της Bee Project, δραστηριοποιούνται στον χώρο του real estate στην πόλη και στον νομό Καβάλας. Αποτελεί νέο μέλος της μεγάλης αλυσίδας της 
Bee Real Estate κι έχει στόχο να δημιουργήσει ένα ποιοτικό χαρτοφυλάκιο επιλεγμένων ακινήτων προς διάθεση.

Σήμερα το δίκτυο μας, ξεπερνά τα στενά όρια των μεσιτικών γραφείων προσφέροντας ένα σύνολο υπηρεσιών, καλύπτοντας όλες τις πιθανές ανάγκες των πελατών του σε ότι 
αφορά στην διαχείριση της ακίνητης περιουσίας τους. Η Bee Project ,στοχεύει να κατακτήσει σύντομα μία περίοπτη θέση στην αγορά παρέχοντας υπηρεσίες υψηλού επιπέδου στο 
πελατολόγιό της. Ο σεβασμός προς τους συνεργάτες και προς τους πελάτες μας, είναι μία αξία που μας διέπει.

Το όραμα της Bee Project , είναι να γίνει το αποτελεσματικότερο γραφείο, επενδύοντας σε ένα δίκαιο WIN/WIN , σύστημα κτηματομεσιτικών υπηρεσιών .

Η επαγγελματική επάρκεια των συνεργατών σε συνδυασμό με την συνέπεια και το ήθος , αποτελούν τα εχέγγυα που διαχωρίζουν το γραφείο μας από τον ανταγωνισμό.

bee-realestate.gr

Χαρακτηριστικά
176 τ.μ.
3 Υπνοδωμάτια
2 Μπάνια
Parking

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 3
Επίπεδα: 2
WC: 2
Θέρμανση : Κλιματισμός
Έτος Κατασκευής : 2021

Μεζονέτα
Βύρωνας (Καβάλα)
250.000 € 1.420 €/τ.μ. Κωδικός: 351001-46

Χαρακτηριστικά
87 τ.μ.
2 Υπνοδωμάτια
1 Μπάνιο
Parking

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 1
Θέρμανση :
Έτος Κατασκευής : 2022

Διαμέρισμα
Δεξαμενή (Καβάλα)
135.000€ 1.552/τ.μ. Κωδικός: 351002-29

Χαρακτηριστικά
126 τ.μ.
3 Υπνοδωμάτια
1 Μπάνιο
Parking

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 1
WC: 1
Θέρμανση : Άλλο
Έτος Κατασκευής : 2022

Διαμέρισμα
Δεξαμενή (Καβάλα)
188.000€ 1.492/τ.μ. Κωδικός: 351001-5

Χαρακτηριστικά
85 τ.μ.
1 Μπάνιο

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 5
WC: 1
Θέρμανση : ΑΝΤΛΙΑ ΘΕΡ-
ΜΟΤΗΤΑΣ
Έτος Κατασκευής : 1978
Έτος Ανακαίνισης : 2021

Διαμέρισμα
Δεξαμενή (Καβάλα)
180.000 € 2.118 €/τ.μ. Κωδικός: 351001-24

Διαμέρισμα, Δεξαμενή (Καβά-
λα), 270.000€ 2.523€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 107 τ.μ., 3 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking. 
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 4, WC: 1, Θέρμανση: 
Αυτόνομη Πετρέλαιο, Έτος Κατα-
σκευής : 2002

Κωδικός: 351001-28
___________________

Μονοκατοικία, Νέα Πέρα-
μος (Ελευθερές), 180.000€ 
1.314€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 137 τ.μ., 4 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0, Επίπεδα: 3, WC: 3, 
Θέρμανση: Κεντρική Πετρέλαιο, 
Έτος Κατασκευής: 2017.

Κωδικός: 351001-32
 ___________________

Μεζονέτα, Καβάλα (Ν. Καβάλας)

250.000€ 1.773€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 141 τ.μ., 3 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 5, Επίπεδα: 2, WC: 1, 
Θέρμανση: Κλιματισμός, Έτος 
Κατασκευής: 2021.

Κωδικός: 351001-11
___________________

Διαμέρισμα, Αγ. Ιωάννης (Καβά-
λα), 70.000€ 660€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 106 τ.μ., 2 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0.5, Θέρμανση: Κλιματι-
σμός, Έτος Ανακαίνισης: 2000.

Κωδικός: 351001-2038
___________________

Διαμέρισμα, Νέα Ηρακλί-
τσα (Ελευθερές), 1150.000€ 
1.643€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 70 τ.μ., 1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 3, WC: 1, Θέρμανση: 
Αυτόνομη Πετρέλαιο, Έτος Κατα-

σκευής: 2009.
Κωδικός: 351001-49

___________________

Διαμέρισμα, Καλαμίτσα (Καβά-
λα), 340.000€ 2.125€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 160 τ.μ., 4 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 4, Επίπεδα: 2, WC: 2, 
Θέρμανση: Κλιματισμός, Έτος 
Κατασκευής: 2022.

Κωδικός: 351001-14
___________________

Διαμέρισμα, Αμυγδαλεώ-
νας (Φίλιπποι), 110.000€ 
1.183€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 93 τ.μ., 3 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 2,  WC: 1, Θέρμανση: 
Κλιματισμός, Έτος Κατασκευής: 
2021.

Κωδικός: 351001-10
___________________

Γκαρσονιέρα, Αμυγδαλεώνας 
(Φίλιπποι), 33.000€ 971€/τ.μ..
Χαρακτηριστικά: 34τ.μ., 1 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0, WC: 1,  Θέρμανση: 
Κλιματισμός,  Έτος Κατασκευής: 
2021.

Κωδικός: 351001-9
___________________

Διαμέρισμα, Νέα Ηρακλί-
τσα (Ελευθερές), 110.000€ 
2.037€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 54 τ.μ.,  1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: Όρο-
φος: 3, WC: 1,
Θέρμανση: Αυτόνομη Πετρέλαιο, 
Έτος Κατασκευής: 2019.

Κωδικός: 351001-34
___________________

Διαμέρισμα, Ποταμούδια (Κα-
βάλα) 47.000€ 922€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 51 τ.μ.,1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 

Όροφος: 0, Θέρμανση: Αυτόνομη 
Πετρέλαιο,  Έτος Κατασκευής: 
2007, Έτος Ανακαίνισης: 2021.
Κωδικός: 351001-60

___________________

Διαμέρισμα, Νέα Ηρακλί-
τσα (Ελευθερές), 145.000€ 
2.132€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 68 τ.μ.,  2 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 3, WC: 1, Θέρμανση: 
Αυτόνομη Πετρέλαιο,  Έτος Κα-
τασκευής : 2019.

Κωδικός:  351001-35
 ____________________

Διαμέρισμα, Πύργος (Ελευθε-
ρές), 2.000.000€ 31.746€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 63 τ.μ., 1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0, WC: 1, Θέρμανση: 
Κλιματισμός, Έτος Κατασκευής: 
2019

Κωδικός: 351001-38

2511 104 227
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Εξιχνιάστηκαν 8 
υποθέσεις απατών σε 
βάρος ηλικιωμένων σε 
Καβάλα, Ασπροβάλτα 
και Ξάνθη με τη 
γνωστή μέθοδο των 
τηλεφωνημάτων – 

Σύλληψη ημεδαπής 
που παραλάμβανε τα 
χρήματα από τα θύματα 
εξαπάτησης

Εξιχνιάσθηκαν έπειτα 
από επιστάμενες έρευνες 

των αστυνομικών του 
Τμήματος Ασφάλειας 
Καβάλας, οχτώ υποθέσεις 
απατών εκ των οποίων 
τέσσερις τετελεσμένες 
και τέσσερις σε απόπειρα, 
που διαπράχθηκαν κατά 

το χρονικό διάστημα από 
19-01 έως 04-02-2024 
σε βάρος ηλικιωμένων 
ημεδαπών, σε περιοχές της 
Καβάλας, της Ασπροβάλτας 
και της Ξάνθης.

Το μεσημέρι της Κυριακής 
4-2-2024 στη Ξάνθη, 
συνελήφθη από τους 
ανωτέρω αστυνομικούς, μία 
ημεδαπή και σε βάρος της 
σχηματίσθηκε δικογραφία 
για τα αδικήματα της 
σύστασης και συμμετοχής 
σε εγκληματική οργάνωση 
και της απάτης. Η σχετική 
δικογραφία περιλαμβάνει 
και άγνωστους συνεργούς 
της που αναζητούνται.

Αναλυτικότερα, ύστερα 
από μεθοδική και 
ε μ π ε ρ ι σ τ α τ ω μ έ ν η 
έρευνα που διεξήχθη, 
εξακριβώθηκε ότι οι 
δράστες, καλούσαν 
τηλεφωνικά τους παθόντες 
προσποιούμενοι είτε τους 
ιατρούς νοσοκομείων 
και με πρόσχημα ότι 

συγγενικό τους πρόσωπο 
είχε εμπλακεί σε τροχαίο 
ατύχημα και χρήζει άμεσης 
χειρουργικής επέμβασης, 
είτε προσποιούμενοι τους 
αστυνομικούς και ότι 
προτίθενται να υποθάλψουν 
συγγενικό τους πρόσωπο 
το οποίο έχει προκαλέσει 
θανατηφόρο τροχαίο 
ατύχημα και απαιτούσαν 
χρηματικά ποσά για την 
παροχή των υπηρεσιών 
τους. Ακολούθως, 
αφού κατάφερναν να 
πείσουν τους παθόντες 
μετέβαινε η  δράστιδα σε 
προκαθορισμένο σημείο, 
προκειμένου να παραλάβει 
τα συμφωνηθέντα, 
αποκομίζοντας συνολικά 
το χρηματικό ποσό των 
35.300 ευρώ, 8 χρυσές 
λίρες και χρυσαφικά.

Μετά από οργανωμένη 
αστυνομική επιχείρηση, οι 
παραπάνω αστυνομικοί, 
εντόπισαν και συνέλαβαν 
την ανωτέρω δράστιδα, 
η οποία είχε μεταβεί 

με ΙΧΕ αυτοκίνητο σε 
προκαθορισμένο σημείο που 
είχαν υποδείξει οι συνεργοί 
της, για να παραλάβει τα 
συμφωνηθέντα χρήματα, 
τα οποία κατασχέθηκαν 
και αποδόθηκαν στον 
δικαιούχο τους.

Από την κατοχή της 
δράστιδας κατασχέθηκαν 
ένα κινητό τηλέφωνο και 
το ανωτέρω όχημα ως 
μέσο τέλεσης αξιόποινων 
πράξεων.

Η συλληφθείσα θα 
οδηγηθεί στον Εισαγγελέα 
Πρωτοδικών Καβάλας, ενώ 
η αστυνομική έρευνα και η 
προανάκριση, συνεχίζονται 
από το Τμήμα Ασφάλειας 
Καβάλας, για την 
ταυτοποίηση των συνεργών 
της και την εξακρίβωση της 
τυχόν συμμετοχής τους 
σε διάπραξη παρόμοιων 
αδικημάτων.

www.kavalapost.gr

Χειροπέδες στην «εισπράκτορα» της συμμορίας των 
απατεώνων

Έδρασε άμεσα η 
Αστυνομία-Σημαντικό 
ρόλο έπαιξαν οι κάμερες 
των επιχειρήσεων της 
περιοχής

Ένας νεαρός κάτοικος 
Καβάλας ήταν ο δράστης ο 
οποίος προκάλεσε φθορές 
σε τέντες καταστημάτων 
εστίασης, σε σέλες 
δικύκλων και σε αυτοκίνητα 
σε διάφορες περιοχές της 

πόλης

Ο δράστης συνελήφθη μετά 
από επεισοδιακή καταδίωξη 
από Αστυνομικούς στο 
κέντρο της Καβάλας 
[διαβάστε εδώ], χωρίς 
ωστόσο να έχουν γίνει 
γνωστά τα κίνητρα που τον 
οδήγησαν στις πράξεις του, 
ενώ πάνω του βρέθηκε και 
αιχμηρό αντικείμενο.

Σημειώνεται ότι καταλυτικό 
ρόλο στην άμεση σύλληψή 
του από την Αστυνομία 
έπαιξαν και οι κάμερες 
των καταστημάτων που 
κατέγραψαν τη δράση 
του στις περιοχές που 
προκάλεσε φθορές και 
κυρίως στην παραλιακή 
λεωφόρο της πόλης.
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Καβάλα
Συνελήφθη ο δράστης που προκάλεσε φθορές σε τέντες 
καταστημάτων και δίκυκλα

ΔΙΚΗΓΟΡΟΙ

Bρέθηκε και 
κατασχέθηκε μέρος του 
χρηματικού ποσού, το 
οποίο αποδόθηκε στον 
δικαιούχο του

Από αστυνομικούς του 
Αστυνομικού Τμήματος 
Νέστου σχηματίστηκε 
δικογραφία σε βάρος 
ενός ημεδαπού για κλοπή. 
Αναλυτικότερα, όπως 
προέκυψε, την Τρίτη 6 
Φεβρουαρίου 2024, σε 
οικισμό της Καβάλας, 
ο δράστης αφαίρεσε 

από το εσωτερικό ΙΧΦ 
αυτοκινήτου, ένα τσαντάκι, 
που περιείχε μεταξύ άλλων 
χρηματικό ποσό.

Στην κατοχή του δράστη 
βρέθηκε και κατασχέθηκε 
μέρος του χρηματικού 
ποσού, το οποίο αποδόθηκε 
στον δικαιούχο του.

Την προανάκριση ενεργεί 
το Αστυνομικό Τμήμα 
Νέστου

www.kavalapost.gr

Νέστος
Διέρρηξε φορτηγό και αφαίρεσε τσαντάκι με χρήματα
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Ο βουλευτής, Κωνστα-
ντίνος Φλώρος επιση-
μαίνει μεταξύ άλλων 
στην ερώτησή του προς 
τον αρμόδιο υπουργό 
και την «αδιαφορία απέ-
ναντι στην ιστορική ομά-
δα του Α.Ο. Καβάλας»

Ερώτηση στη Βουλή κα-

τέθεσε ο ανεξάρτητος 
βουλευτής, Κωνσταντίνος 
Φλώρος σχετικά με τη «δι-
αχρονική αδιαφορία των 
Κρατικών Αρχών», όπως 
αναφέρει, για το Δημοτι-
κό Στάδιο Καβάλας «Ανθή 
Καραγιάννη», τονίζοντας 
τόσο την προσφορά του 
Α. Ο. Καβάλα στον αθλητι-

σμό όσο και την νευραλγική 
θέση που έχει συνολικά η 
πόλη.

Ακολουθεί ολόκληρη η 
ερώτηση του βουλευτή 
στον αρμόδιο Υπουργό

Όπως έχω τονίσει επανει-
λημμένως η Καβάλα είναι 

το τελευταίο κάστρο πριν 
την πολύπαθη Θράκη μας. 
Ωστόσο, βλέπουμε μια αδι-
αφορία απέναντι στην ιστο-
ρική ομάδα του Α.Ο. Καβά-
λας. 

Μια ομάδα διαμάντι, με 
τρομερή ιστορία, με το ένα 
πόδι στην Super League 

2, με φοβερή δουλειά στις 
ακαδημίες, με αθλητές και 
πρωταθλητές σε όλα τα 
τμήματα του Ερασιτέχνη 
-και όμως- ένα γήπεδο με 
πολλά προβλήματα, για τα 
οποία δεν έχει φροντίσει 
ούτε ο Δήμος, ούτε η Περι-
φέρεια.

Η σύγκριση ειδικά με όμο-
ρους Δήμους είναι απογο-
ητευτική. Το γήπεδο χρει-
άζεται από λάμπες, έως 
πλακάκια στις τουαλέτες 
και επιτέλους να δημιουρ-
γηθεί και ένα στέγαστρο για 
τους φιλάθλους της πόλης.

Να τονίσω πως στην ΑΚΑ-
ΔΗΜΙΑ ΤΟΥ Α.Ο. ΚΑΒΑ-
ΛΑΣ καλλιεργούνται τα 
ταλέντα που θα φωτίσουν 
τον δρόμο για μια λαμπρή 
αθλητική επικοινωνία και 
εμπνέονται οι νέες γενιές 
να υπερβαίνουν τα όριά 
τους στο παιχνίδι της ζωής. 
Παρότι λοιπόν η νέα Διοί-
κηση μεριμνά για τα προ-

βλήματα δε βλέπουμε να 
ιδρώνει το αυτί κανενός.

Ερωτάται ο αρμόδιος 
Υπουργός:

Σε ποιες ενέργειες θα προ-
βεί το Υπουργείο για να 
λυθούν καίρια προβλήματα 
στο «Ανθή Καραγιάννη»;
Θα πιέσετε τις αρμόδιες αρ-
χές, την Περιφέρεια ώστε 
να υλοποιηθούν οι υποσχέ-
σεις ετών;
Θα σκεφθεί επιτέλους κα-
νένας και το βοηθητικό 
γήπεδο του Α.Ο. Καβάλας 
λίγο πάνω από το «Ανθή 
Καραγιάννη», στο οποίο 
προπονούνται παιδιά που 
κάνουν πρωταθλητισμό σε 
άθλιες συνθήκες;
Θα φροντίσετε να γίνει μια 
γιορτή το ποδόσφαιρο στην 
πόλη για τα παιδιά, τους 
αθλητές και τους φιλά-
θλους της ομάδας;

www.kavalapost. gr

Ερώτηση στη Βουλή για το Δημοτικό Στάδιο Καβάλας 
«Ανθή Καραγιάννη»

Η ομάδα της Χρυσού-
πολης κέρδισε 2-0 στην 
Κασσάνδρα τον ΑΟ Χα-
νιώτη – Όλα τα αποτε-
λέσματα της 22ης αγω-
νιστικής καθώς και η 
βαθμολογία και η επόμε-
νη αγωνιστική

Ηεξαιρετική πορεία του Νέ-
στου στο πρωτάθλημα του 
1ου ομίλου της Γ’ Εθνικής 
συνεχίστηκε και στη Χαλ-

κιδική. Το συγκρότημα της 
Χρυσούπολης επικράτησε 
στο γήπεδο της Κασσάν-
δρειας του ΑΟ Χανιώτη με 
0-2 και διατήρησε τη δια-
φορά των 7 βαθμών που 
το χωρίζει από την κορυφή 
όπου βρίσκεται ο ΑΟΚ. Τα 
γκολ της ομάδας του Νίκου 
Κεχαγιά πέτυχαν οι Γκατζο-
λάρι στο 32’ και Ράνος στο 
63ο λεπτό.

Αναλυτικά τα αποτελέσμα-
τα των αγώνων της 22ης 
αγωνιστικής καθώς και η 
βαθμολογία και η επόμενη 
αγωνιστική έχουν ως εξής:
Πανθρακικός – Μ.Α. Αγίας 
Μαρίνας  1-0
ΠΑΟΚ Κρηστώνης – Μηχα-
νιώνα  1-0
Άρης Αβάτου – Αετός Βαρ-
βάρας  4-1
Θερμαϊκός Θέρμης – Άρης 
Πετεινού  3-0

Βέροια – Απόλλων Παραλι-
μνίου  1-1
Ορεστιάδα – Δόξα Δράμας  
1-0
Νίκη Ευκαρπίας – ΑΟ Κα-
βάλα  0-1
ΑΟΧανιώτης – Νέστος 0-2
Κεραυνός Αγγελοχωρίου – 
Επανομής  0-3 α.α.

Η Βαθμολογία
1. Καβάλα 61
2. Νέστος 54
3. Πανθρακικός 49
4. Θερμαϊκός Θέρμης 41
5. Μηχανιώνα 39
6. Ορέστης Ορεστιάδας 

39
7. ΑΟ Χανιώτης 36
8. Άρης Αβάτου 36
9. ΠΑΟΚ Κρηστώνης 36
10. Απόλλων Παραλιμνίου 

30
11. Νίκη Ευκαρπίας 25
12. Δόξα Δράμας 22
13. Βέροια 21
14. Επανομής 14
15. ΜΑ Αγίας Μαρίνας 12
16. Άρης Πετεινού 12
17. Αετός Βαρβάρας 11
18. Κεραυνός Αγγελοχω-

ρίου (αποχώρησε)

Η Επόμενη Αγωνιστική
ΜΑ Αγ. Μαρίνας – Επανομή
Μηχανιώνα – Πανθρακικός
Αετός Βαρβάρας – Κεραυ-
νός Αγγελοχωρίου α. α.
Δόξα Δράμας – ΠΑΟΚ Κρη-
στώνης

Άρης Πετεινού – Άρης Αβά-
του
Νέστος – Ορεστιάδα
Παραλίμνιο – Θερμαϊκός
Καβάλα – ΑΟ Χανιώτη
Νίκη Ευκαρπίας – Βέροια

www.kavalapost.gr

Γ’ Εθνική-1ος Όμιλος
Ο Νέστος πέρασε και από τη Χαλκιδική

Το «χρυσό» γκολ του 
Βασίλη Παπαδόπουλου 
έδωσε τη δίκαιη νίκη στη 
Θεσσαλονίκη

Κι εκεί που όλα έδειχναν ότι 
ο ΑΟΚ θα «έχανε» δύο βαθ-
μούς από τη διαφαινόμενη 
ισοπαλία χωρίς τέρματα 
στη δυνατή έδρα της Νίκης 
Ευκαρπίας, ήρθε ο Βασί-
λης Παπαδόπουλος για να 
κρατήσει το «καραβάκι» στη 
«ρότα» των επιτυχιών με το 
γκολ που σημείωσε στο 6ο 
λεπτό των καθυστερήσε-
ων με το οποίο η Καβάλα 

επικράτησε με 1-0 και δι-
ατήρησε τη διαφορά των 7 
βαθμών από τον δεύτερο!

Αν και το λυτρωτικό τέρμα 
ήρθε λίγο πριν το τελικό 
σφύριγμα του διαιτητή, η 
νίκη της Καβάλας ήταν δί-
καιη μιας και ήταν ανώτερη 
από τους γηπεδούχους που 
παρατάχθηκαν στον αγω-
νιστικό χώρο έχοντας ως 
στόχο να πάρουν το «Χ» 
στην προσπάθεια που κά-
νουν για να παραμείνουν 
στην κατηγορία. Δεν απεί-
λησαν την εστία του Αστρά, 

ενώ αντίθετα ο ΑΟΚ είχε 
καλές στιγμές ειδικά στο 1ο 
ημίχρονο με τους Γκέκα και 
Σαμπανίδη.

Η Καβάλα ξεκίνησε τον 
αγώνα με την εξής σύνθε-
ση: Αστράς, Καζαντζίδης, 
Περδίκης, Σμίλτος, Δημη-
τριάδης, Καρακώστας, Μέ-
τσε, Τζελίδης, Σαμπανίδης, 
Γκέκας, Παπαδόπουλος. 
Αγωνίστηκαν επίσης και οι 
Δαλιανόπουλος, Στοϊνοβιτς 
και Αλντιντζής,

www.kavalapost.gr

AO Καβάλα 
«Τρίποντο» στο 6ο λεπτό των καθυστερήσεων στην Ευκαρπία!
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Στον δεύτερο γύρο της 
διοργάνωσης προκρίθη-
κε η ομάδα της Καβά-
λας μετά τον αγώνα που 
έδωσε στο κλειστό της 
Καλαμίτσας

Το απόγευμα του Σαββά-
του 4 Φεβρουαρίου 2024 
στο κλειστό γυμναστήριο 
«Αλεξάνδρα Δήμογλου» 
στην Καλαμίτσα η ομάδα 
μπάσκετ σε αμαξίδιο ΑΟ 
Καβάλα αντιμετώπισε την 

ομάδα του Πανσερραϊκού 
στο πλαίσιο των αγώνων 
της πρώτης φάσης του κυ-
πέλλου Ελλάδος.

Η ομάδα της Καβάλας ανα-
δείχθηκε νικήτρια με σκορ 
53-36. Τα δεκάλεπτα του 
αγώνα 14-6,13-10,14-10, 
53-36.

Οι συνθέσεις των ομάδων:
ΑΟ Καβάλα Ζαρωτιάδης 
(προπονητής): Βεντάυ-
εβ 16, Σαουλίδης 14, Χα-
τζησάββας 8, Πετράκης 4, 
Δομβρίδης 4, Αράμπογλου 
3, Βρασίδας 2, Πολυχρο-
νιάδης 2, Μασμανίδης
Πανσερραϊκός Καριο-
φυλλάκη (προπονήτρια): 
Γέργος 17, Γκέρης 11, Γκου-
τζουρέλας 6, Καπούλας 2 , 
Βαφειάδης, Κατσούρης.

www.kavalapost.gr

Πάνθηρες Καβάλας 
Κακό παιχνίδι, σπουδαία νίκη 42-35 επί της ΜΕΝΤ

Παρά την προσπάθεια 
της τελευταίας περιόδου 
και τους 30 πόντους του 
Απαζίδη δεν κατάφερε 
να ανατρέψει την δια-
φορά του 3ου δεκαλέ-
πτου

Οδυνηρή ήττα μ’ ένα κα-
λάθι διαφορά γνώρισε η 
ΕΚ Καβάλας από τον ΓΑΣ 
Κομοτηνής το απόγευμα 
του Σαββάτου (10/2) στο 
κλειστό «Αλεξάνδρα Δή-
μογλου» της Καλαμίτσας 
με 80-82! Το παιχνίδι είχε 
πολλές διακυμάνσεις στο 
σκορ με τους φιλοξενούμε-
νους να ξεκινούν καλύτερα 
και να προηγούνται στο 1ο 
δεκάλεπτα με 6 πόντους 
διαφορά, αλλά την Καβά-
λα να το «γυρίζει» και να 
πηγαίνει στα αποδυτήρια 

μπροστά στο σκορ με 5 πό-
ντους. Στην αρχή του 2ου 
μέρους όμως ο ΓΑΣ βρέθη-
κε και πάλι μπροστά μιας 
και σημείωσε 30 πόντους 
και δέχτηκε 19. Στο τελευ-
ταίο διάστημα η Καβάλα 
έκανε απέλπιδα προσπά-
θεια για να μπει και πάλι 
στη διεκδίκηση της νίκης 
αλλά το μόνο που κατάφε-
ρε ήταν να μειώσει στους 2 
πόντους διαφορά (80-82).

Πρωταγωνιστής της Καβά-
λας ήταν ο Στέλιος Απαζί-
δης που πέτυχε 30 πόντους 
(τους 25 σ’ ένα 10λεπτο), 
ενώ ο Κόλσον πέτυχε 18 
και ο Πεχλιβανίδης 11.

Την επόμενη αγωνιστική η 
ομάδα δίνει αγώνα ζωής 
ή θανάτου με την Αρετσού 

στη Θεσσαλονίκη.

Δεκάλεπτα – Πόντοι
Δεκάλεπτα: 8-14, 40-35, 
59-65, 80-82
ΕΚ Καβάλα (Κουστένης-Το-
λιάδης): Κόλσον 18, Μου-
ρατίδης 6 (2), Τσίγκας 7 (1), 
Απαζίδης 30 (4), Κεραμά-
ρης 8 (1), Πεχλιβανίδης 11 
(1), Τραπεζάνογλου, Αντω-
νιάδης, Μουτίδης.
ΓΑΣ Κομοτηνή (Λεμονίδης-
Κουτσοβασίλης): Σιγκού-
νας 20 (2), Αρχιμανδρίτης 
5, Χριστοδούλου 8, Περ-
ρής 23 (6), Ναλμπάντης 5, 
Αβδάλας 5, Δρέλλας 3 (1), 
Φιλοξενίδης 4, Κάλτσος 8, 
Κάφφκε 1.
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Ένωση Καλαθοσφαίρισης Καβάλας
Ήττα στο καλάθι (80-82) από τον ΓΑΣ Κομοτηνής

Κάκιστη εμφάνιση, ειδι-
κά στον αμυντικό τομέα, 
και βαριά ήττα με 27 πό-
ντους διαφορά

Μια από τις πιο βαριές και 
εν πολλοίς απρόσμενες 
ήττες γνώρισε το Σάββατο 
(10/2) στη Νέα Ερυθραία 
στην Αθήνα ο ΓΣ Ελευθε-
ρούπολης. Έχασε από τον 
Πανερυθραϊκό με 96-69 
πραγματοποιώντας κάκι-
στη εμφάνιση ειδικά στον 
αμυντικό τομέα. Όταν μια 
ομάδα που παλεύει για 
τη σωτηρία πετυχαίνει 96 
πόντους σε μια άλλη που 
βρίσκεται στην κορυφή και 
επικρατεί με 27 πόντους 
διαφορά, εύκολα καταλα-
βαίνει κανείς την εικόνα της 
αναμέτρησης.

Δυστυχώς η «χάρτινη άμυ-
να» του ΓΣΕ, έδωσε ρυθμό 
και αυτοπεποίθηση τους 
γηπεδούχους, που στο προ-
ηγούμενο παιχνίδι πέτυχαν 
λιγότερο από 60 πόντους. 
Απ’ την άλλη η Ελευθερού-
πολη απειλούσε μόνο με 
τον Γκάθραϊτ που πέτυχε 
29 πόντους, ενώ ο Μαστό-
ρος 13. Όλοι οι υπόλοιποι 
κυμάνθηκαν σε μετριότατα 
επίπεδα…

Δεκάλεπτα – Πόντοι
Δεκάλεπτα: 32-15, 53-36, 
73-54, 96-69
Πανερυθραϊκός (Χου-
χουλής): Τσρνιτς, Νικολαΐ-
δης 2, Καλλιανιώτης 3 (1), 
Κουφόπουλος 10, Τσουρ-
γιάννης 11 (2), Μπρούερ 
19 (1), Κακαρούχας 3 (1), 

Μπαζίνας 11 (3), Σαμο-
ντούροβ 2, Κουρουπάκης 
27, Αθηναίου 8 (2).
Ελευθερούπολη (Παπα-
δόπουλος): Άλεν 6 (1), 
Γκάθραϊτ 29 (2), Στυλίδης, 
Αστεριάδης, Καμπουρίδης 
4, Ιατρίδης 2, Λογοθέτης 5, 
Μαστόρος 13, Κουρτίδης 
10 (2), Καλογερίας.
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ΓΣ Ελευθερούπολης 
Ανώμαλη προσγείωση (96-69) στον Πανερυθραϊκό


